

## ဗုဒ္ဓအလိုကျ အဆုံးအမတော်

သဗ္ဗပါပသာ အကရဏံ - မကောင်းတာ(အကုသိုလ်)ဟူသမျှ ဘာမျှမလုပ်ပါနှင့်။  
 ကုသလသာ ဥပသမ္ပဒါ - ကောင်းတာ(ကုသိုလ်)မှန်သမျှ အားလုံးပြုလုပ်ပါ။  
 သမိတ္တ ပရိယောဒပနံ - မိမိစိတ်ကို မိမိနိုင်အောင်ထိန်းပါ။  
 (မကောင်းတာ မလုပ်ဖြစ်အောင် စိတ်ကိုထိန်းပါ)  
 ဧတံ ဗုဒ္ဓါန သာသနံ - ဤသုံးမျိုးသည် ဗုဒ္ဓ၏အလိုတော်ကျ အဆုံးအမတည်း။  
 (ဓမ္မဒါ)

## စွန့်စားရဲရင့် အောင်ပွဲဆင့် အလွမ်းပွင့်တို့ ဝေးပါစေ

(၇၁)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး စာမျက်နှာ >> ၆၊ ၇



## နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများကို ကာကွယ်

ခေါင်းကြီး စာမျက်နှာ >> ၂

## တပေါင်းမော်ကွန်း

ကဗျာ စာမျက်နှာ >> ၇

# တိုက်ခန်း၊ မြေနှင့် မော်တော်ကားဈေးများ တဖြည်းဖြည်း ကျဆင်းလာဖွယ်ရှိ

## တန်ဖိုးမျှတအိမ်ရာများ မဲနှိုက်ရွေးချယ် ချထားမည်

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ တွင်ဖြစ်ပေါ်နေသော ဈေးကွက် ဈေးနှုန်း အပြောင်းအလဲများအား လေ့လာစစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ပါသည်။ သို့သော် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ(၆)ရှိ “ယုံကြည်စရာမဲ့ ဈေးကွက်” ဒေါ်လာဈေးအကျ ဆောင်းပါးနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၉ ရက်နေ့ စာမျက်နှာ(၁၁)တွင် ပါရှိ သော “ဒလမြေဈေးအရောင်းအဝယ် အေး” ဆောင်းပါးကို ဖတ်ရှုရသည်။ အိမ်၊ ခြံ မြေများမှာ အရောင်းအဝယ် မဖြစ်ဘဲ အေးနေကြောင်း၊ ယခင်က စီမံကိန်းတစ်ခုခုလုပ်မည်ဟု သတင်း ထွက်လာပါက ယင်းစီမံကိန်းပြုလုပ် မည့်နေရာနှင့် နီးစပ်သောနေရာ များမှ အိမ်၊ ခြံ မြေများမှာ အဆမတန် ဈေးတက်သွားပြီး အရောင်းအဝယ်ဖြစ် ကြသည်။ ယခုအခါ မျှော်မှန်းသလို ဈေးများ အဆမတန်မတက်သည့် အပြင် ဝယ်ယူမည့်သူများလည်း မရှိ ဖြစ်နေသည်ကို ကြေးမုံသတင်းစာ၌ ဆောင်းပါးများအဖြစ် ရေးသားဖော်ပြ လာသည်ကို ဖတ်ရှုခဲ့ရပါသည်။

ယင်းဆောင်းပါးများအား ဖတ်ရှု ရပြီး ကျွန်တော်လေ့လာတွေ့ရှိရသော အချက်များအရ ယခုသတင်းဆောင်းပါး ကိုရေးရန် ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ရပါသည်။ ဈေးနှုန်းအတက်အကျဖြစ်လာခြင်း များမှာ သဘာဝနိယာမတရားအရ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက် ခြင်းအရလည်းကောင်း၊ စီးပွားရေး ကျပ်တည်းမှုအရ လည်းကောင်း၊ စီးပွား ရေးဘောဂဗေဒအရ လည်းကောင်း၊ ရူပဗေဒနိယာမအရ လည်းကောင်း၊ မိမိနိုင်ငံနှင့် ဆက်စပ်နေသော နိုင်ငံတကာ၏ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေး စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ \*

သတင်းဆောင်းပါး >> ပျံလွှား



ရန်ကင်းမြို့နယ် ကံဘုံဘူတာရုံလမ်း၌ တည်ဆောက်မည့် ကံဘုံတာဝါအဆင့်မြင့်ကွန်ဒိုမိနီအိမ်များကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-စိုးဝင်း(MLA)

မန္တလေး မတ် ၂၆  
 ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြ နှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် မြရည်နန္ဒာရပ်ကွက်တွင် တည် ဆောက်ပြီးစီးသော တန်ဖိုးမျှတ အိမ်ရာများအား လုပ်သက် ၂၅ နှစ် အထက် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား ရောင်းချပေးရန် ပထမအကြိမ် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်နှင့် ၉ ရက်တွင် လျှောက်လွှာခေါ်ယူခဲ့ သည်။

ဒုတိယအကြိမ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်၊ ၂၆ ရက်နှင့် ၂၇ ရက်တို့တွင် မန္တလေး နေ့စဉ်သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာ၍ လျှောက်လွှာများရောင်းချ ခဲ့ပြီး မတ် ၇ ရက်မှ ၁၆ ရက် အတွင်း လျှောက်လွှာများ ပြန်လည် လက်ခံခဲ့သည်။ ပြန်လည်တင်ပြလာ သော လျှောက်လွှာများအနက် သတ်မှတ်စည်းကမ်းများနှင့် ကိုက်ညီ သော လျှောက်လွှာအမှတ်စဉ်များ အား တိုက်ခန်းဝယ်ယူခွင့်အတွက် မတ် ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ မြို့တော်ခန်းမ၌ ပွင့်လင်း မြင်သာစွာ လျှောက်လွှာတင်ထား သော နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများရွှေ့မောက် တွင် မဲနှိုက်ရွေးချယ်နေရာချထား ပေးမည်ဖြစ်သည်။

မြရည်နန္ဒာ တန်ဖိုးမျှတအိမ်ရာ များမှာ လေးထပ်လေးခန်းတွဲတိုက်ခန်း များဖြစ်သည်။ တိုက်ခန်းတစ်ခန်းလျှင် စတုရန်းပေ ၆၅၀ ကျယ်ပြီး အိပ်ခန်း နှစ်ခန်း၊ ဧည့်ခန်း၊ ရေချိုးခန်း၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ◆

**(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုပါ၏**

ကြေးမုံ စာတည်း ရှုထောင့် ၂၇-၃-၂၀၁၆၊ တနင်္ဂနွေနေ့

နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသားများကိုကာကွယ်

အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်သောနိုင်ငံတိုင်း မိမိနိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရန် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စနစ်တကျဖွဲ့စည်းထားသော တပ်မတော်တစ်ရပ်လိုလိုသည်။ ထိုတပ်မတော်ကြီးက မိမိနိုင်ငံ၏မြေ တစ်လက်မကိုမျှ ကျူးကျော်ခြင်းမခံရအောင် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရသည်။ ကျူးကျော်လာသူတို့ကိုလည်း တွန်းလှန်ဖယ်ရှားရသည်။

သော နိုင်ငံတော်ကြီးကို ထူထောင်နိုင်ခဲ့သည်။ စည်းလုံးညီညွတ်မှုအားနည်းသောအချိန်တွင် အမြန်ပြန်ပြန် တစ်ခုတည်းတွင် နယ်မြေဒေသအလိုက် အုပ်ချုပ်သူအမျိုးမျိုး၊ တပ်မတော် အမျိုးမျိုးဖြင့် ပြည်တွင်းရန်၊ ပြည်ပရန်တို့နှင့်ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ကာ နောက်ဆုံးတွင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး သူ့ကျွန်လက်အောက်သို့သက်ဆင်းခဲ့ရသည်ကို မြန်မာနိုင်ငံ သားအားလုံး သိရှိပြီးဖြစ်သည်။ ယနေ့ အင်အားတောင့်တင်းသော တပ်မတော် ကြီး မည်သို့သန္ဓေတည်လာသည်ကိုလည်း သိရှိထားသင့်သည်။

နောက်တွင်လည်း နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးနှင့်အချုပ်အခြာအာဏာကို ဖြိုဖျက်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော ပြည်တွင်းပြည်ပရန်ဟူသမျှအား တွန်းလှန်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော် ကို ဆက်လက်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးနေသော တပ်မတော်ဖြစ် သည်။

ပြည်သူများ ရာသီမရွေးပြတ်သန်းသွားလာနိုင်ရန် တောင်သာချောင်းကူးတံတားသစ်ဖွင့်

တောင်သာ မတ် ၂၆ တောင်သာမြို့ရှိ ဒေသခံပြည်သူများ အဓိကအားထား သွားလာအသုံးပြုနေသည့် ရန်ကုန်-ပြည်-မန္တလေး၊ မိတ္ထီလာ-မြင်းခြံ ကားလမ်းနှစ်လမ်းဆုံပေါ်ရှိ တောင်သာ ချောင်းကူးတံတားသစ် ဖွင့်ပွဲကို မတ် ၂၆ ရက် နံနက် ပိုင်းက အဆိုပါတံတားတောင်ဘက်ထိပ်တွင် ကျင်းပခဲ့ သည်။

တောင်သာချောင်းကူးတံတားသစ် ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင် သည့်အတွက် ယခင်က မိုးရာသီတွင် တောင်သာတောင်၏ တောင်ကျချောင်းရေကြောင့် ခရီးသွားပြည်သူများ ချောင်း၏ နံဘေးတွင် ခရီးတစ်ထောက် နားခံရခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခဲ့ရသည့်အပြင် ပခုက္ကူ၊ ဂန့်ဂေါ၊ မင်းတပ်၊ မကွေး၊ မိတ္ထီလာ၊ မန္တလေး၊ ပြည်၊ရန်ကုန်မြို့ကြီးတို့သို့ ရာသီမရွေးပြတ်သန်းသွားလာနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံ များ၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။



ဆောင်းဒါးရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသိပ္ပံ ဝါးအခြေခံလက်မှုပညာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြား

အမရပူရ မတ် ၂၆ သမဝါယမဝန်ကြီးဌာန အသေးစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာန ဆောင်းဒါး ရက်ကန်းနှင့် အသက် မွေးပညာသိပ္ပံနှင့် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ဝါးအခြေခံလက်မှုထည် သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို မတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အမရပူရမြို့နယ် ဆောင်းဒါးရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေး ပညာသိပ္ပံ ဖွင့်ပွဲကျင်းပသည်။

အဆိုပါ ဝါးအခြေခံလက်မှုထည် သင်တန်းကို တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ဝါးလက် မှုထည်လုပ်ငန်းများ ပေါ်ထွန်းလာစေ ရန်၊ ဒေသထွက်ဝါးများကို တန်ဖိုး မြင့်ထုတ်ကုန်များအဖြစ် ထုတ်လုပ်နိုင် စေရန်နှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်များ တတ်မြောက်ခြင်းဖြင့် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ မတ် ၂၄ ရက်မှ မေ ၂၇ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေး မည်ဖြစ်ပြီး ကျောက်ဆည်မြို့ ဆင်ဖြူ

ချောင်းဦးမြို့နယ်မှ ပရဲသွားများ နယ်စပ်သို့ ကုန်တင်ယာဉ်အစီး ၂၀၀ ကျော် နေ့စဉ်တင်ပို့

မုံရွာ မတ် ၂၆ အသီးထွက်အများဆုံးအချိန်နှင့် ဈေးအကောင်းဆုံးအချိန်ဖြစ်သော ယခု မတ်လကုန်ပိုင်းတွင် မုံရွာခရိုင် ချောင်းဦးမြို့နယ် အတွင်းရှိ ဖရဲသွားတောင်သူ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် နယ်စပ် ဒေသ မှုဆယ်မြို့သို့ နေ့စဉ်မော်တော် ယာဉ်အစီး ၂၀၀ ကျော်ဖြင့် ပို့ဆောင်ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း ချောင်းဦးမြို့နယ် ဖရဲသွားအစု

အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလွင်ထံမှ သိရ သည်။ “လာမယ့် ဧပြီ ၄ ရက်မှာ တရုတ် ပြည်မှာ ပွဲရှိတဲ့အတွက် ဒီရက်ပိုင်း ချောင်းဦးကနေ ဖရဲသွားတွေ တစ်နေ့အစီး ၂၀၀ကျော် နေ့စဉ်ထွက် နေရတယ်။ ထွက်သလောက်လည်း ဈေးကောင်းရနေတော့ ဒီနှစ်ဖရဲသွား စိုက်တဲ့သူတွေ ပိုပြီးအမြတ်ရကြ တယ်။ အရင်နှစ်က ရှုံးထားကြတာ။ ဒီနှစ်တော့ အတော်လေး ခုသာခံသာ



ရှိကြပါတယ်။ စိုက်နည်းပုံစံသစ်ဖြစ်တဲ့ ပလတ်စတစ်အိတ်နက်ကြီးတွေ အုပ် ပြီးစိုက်တာ။ တစ်ဧကကို ရှစ်တန် လောက်ထွက်နေရာက အခု ၁၅တန် လောက်ထွက်တော့ ပြည်ပပို့ရတာ ဒီနှစ်အတော်များမယ့်နှစ်ပါ။ အသီးပို့ တာများသလောက် အမြတ်များမယ့် နှစ်ဖြစ်တဲ့အတွက် ဧက ၇၀၀၀ ကျော် ထဲမှာ လုပ်နေကြတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေ ရော နေ့စား၊ လစားလုပ်သားတွေ အားလုံး လုပ်သလောက်အမြတ်များ မယ့်နှစ်လို့ ပြောရင်ရပါတယ်”ဟု ဦးစိုးလွင်က ပြောသည်။



## ပြည်တွင်းရေးရာ

**\* ရှေးမုံမှ**  
အခြေအနေများအရလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲများအရလည်းကောင်း၊ ငွေကြေး ကြွယ်ဝချမ်းသာသူများ၏ မတော်လောဘဖြင့် ဆောင်ရွက်မှုများအရလည်းကောင်း၊ လူပယောဂကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော ဘေးအန္တရာယ်များ စသည်ဖြင့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် လည်းကောင်း ဈေးနှုန်းများအပြောင်းအလဲဖြစ်ပေါ်လာသည်ကို တွေ့ရသည်။

၁၉၈၈ ခုနှစ်အထိ တိုက်ခန်း၊ မြေနှင့် မော်တော်ကားများ၏ ဈေးနှုန်းများမှာ သောင်းဂဏန်းနှင့်သိန်းဂဏန်းတန်းဖိုးများသာရှိကြသည်။ ၁၉၈၈ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ် မတ်-ဧပြီလခန့်အထိ ဈေးနှုန်းများမှာ ဖော်ပြပါဈေးနှုန်းများသာ ရှိနေကြပြီး ဝင်ဒါမီယာ ကဲ့သို့နေရာတွင်ပင် နှစ်သိန်း၊ သုံးသိန်းကျပ်ဖြင့် ဝယ်ယူ၍ ရသော အခြေအနေမှ တဖြည်းဖြည်းဈေးများမြင့်တက်လာသည်။ ယခင်က အခန်းတစ်ခန်းကို သုံး-လေးသောင်း ဈေးရှိရာမှ တစ်သိန်း - နှစ်သိန်းအထိ တက်လာပြီး ငါးသိန်း၊ ၁၀ သိန်း စသည်ဖြင့် မြင့်တက်လာခဲ့သည်။ ယခုအခါ အခန်းတစ်ခန်း၏ဈေးနှုန်းမှာ သိန်း ၃၀၀ ကျော်၊ သိန်း ၃၀၀၀၊ သိန်းသောင်းချီ၍ ဖြစ်လာကာ မြေဈေး၊ ကားဈေးများမှာလည်း အဆမတန်တက်လာသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ မြို့သစ်တည်မည်၊ တံတားဆောက်မည်ဟု သတင်းရရှိသော နေရာအနီးတစ်ဝိုက်ရှိ မြေ၊ တိုက်ခန်းများမှာ ပါးစပ်ဈေးဖြစ်နေပြီး အဆမတန်ဈေးများ တက်လျက်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရသည်။ ကန်ထရိုက်တိုက်ဆောက်သည်

သူကလည်းများ၊ ဈေးနှုန်းများကလည်းမြင့်၊ သာမန်ပြည်သူနှင့် ဝန်ထမ်းများကလည်း ဝယ်နိုင်ရန်အခက်ဆိုသလို တိုက်ခန်းနှင့် မြေကွက်၏တန်ဖိုးများမှာ မတန်တဆဈေးခေါ် ချင်သလိုခေါ်၊ ပြောချင်သလိုပြောနေ၍ အမှန်တကယ်နေထိုင်ရန် ဝယ်ယူလိုသော သာမန်ပြည်သူများနှင့် အစိုးရဝန်ထမ်းများအတွက် ဝယ်ယူနေထိုင်ရန် အခက်အခဲဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရှိနေရသည်။

ကန်ထရိုက်များကလည်း လူတိုင်းဝယ်ယူနေထိုင်၍ ရအောင်ဟုဆိုပြီး တန်ဖိုးမူတ၊ တန်ဖိုးသင့်ဆိုကာ အမည်နာမများနှင့်ဆောက်ပြီး ရောင်းချသော တိုက်ခန်းဈေးနှုန်းများမှာလည်း အနည်းဆုံး သိန်း ၃၀၀ ကျော်ဖြစ်နေပြီး တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာဆိုသည်မှာလည်း ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကျော်ရှိရာ သာမန်ပြည်သူများမှ ဝယ်ယူရရှိရန် အလွန်ကွာလှသည်။ ထို့ပြင် တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာဆိုပြီး ရွှေလင်ပန်းတွင် ဆောက်သည်မှာ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကျော်သည်အပြင် အခန်းမှာ အလွန်ကျဉ်း၍ ငှက်လှောင် အိမ်ကဲ့သို့ဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ ကန်ထရိုက်များကလည်း ဈေးနှုန်းများချပေးလိုသော်လည်း ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများမှာ ဈေးမြင့်နေ၍ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားမှုများအား ကြားသိခဲ့ရသည်။

မိုးပေါ် သို့မဟုတ်လုံး သို့မဟုတ်ပစ္စည်းတစ်ခုအား အားစိုက်ပြီးပစ်တင်လိုက်ပါက အမြင့်ဆုံးသို့ရောက်ပြီးလျှင် နဂိုမူလအောက်ခြေသို့ပြန်ကျလာရသည်မှာ ရူပဗေဒသဘောအရ သဘာဝနိယာမတရားအရဖြစ်သည်။

ထုတ်လုပ်မှုကနည်းပြီး သုံးစွဲမှု (စားသုံးမှု)က များနေလျှင် ဈေးနှုန်းများတက်လာမည်ဖြစ်သည်။ ထုတ်လုပ်မှုက များနေပြီး သုံးစွဲနိုင်မှု(စားသုံးမှု)ကနည်းနေလျှင် ဈေးနှုန်းများကျဆင်းလာမည်ဖြစ်ခြင်းသည် စီးပွားရေးဥပဒေအရ ဖြစ်သည်။

မိမိနိုင်ငံနှင့် နီးစပ်သောနိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေး ကျဆင်းမှုများရှိနေပါက မိမိနိုင်ငံ၏ဈေးနှုန်း များလည်း ကျဆင်းလာမည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းပြည်၏ နိုင်ငံရေး အခြေအနေပေါ်မူတည်ပြီး ဈေးနှုန်းများအတက်အကျ ဖြစ်ပေါ်စေသည်။

လက်ရှိတာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေရသည့် အစိုးရအဖွဲ့ ပေါ်တွင်လည်း မူတည်၍ ဈေးနှုန်းများ အတက်အကျရှိနေသည်။ နိုင်ငံတကာ၏ အကူအညီအထောက်အပံ့များ ကလည်း ပြည်တွင်းဈေးနှုန်းအတက်အကျ ဖြစ်ပေါ်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်။ လက်ရှိအခြေအနေတွင် တိုက်ခန်းပေါင်းများစွာရှိနေပြီး မော်တော်ယာဉ်များ တင်သွင်းမှုများမှာ အလွန်များပြားသော်လည်း အသုံးပြုရန်ဝယ်ယူနိုင်သူမရှိသလောက် ဖြစ်နေခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲပြီးဆုံး၍ ပြည်သူအများက မဲပေးပြီး အပြေသိရသည့်နှင့် ဒေါ်လာများ ဈေးကျဆင်းသွားခြင်း၊ လက်ရှိအစိုးရအဖွဲ့ကလည်း တန်ဖိုးနည်း အိမ်ရာများနှင့် အငှားအိမ်ရာများ ဆောက်လုပ်မှုကို မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားတွင် ပြုလုပ်တည်ဆောက်ငှားရမ်းပေးနေခြင်း၊ နောက်အစိုးရအဖွဲ့အစည်းပေါ်ပေါက်လာ တော့မည်ဟု သတင်းထွက်ပေါ်လာသည်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုပြုလုပ်ထားသော အမေရိကန်နိုင်ငံမှ သက်တမ်းတိုးခြင်းမပြုတော့ကြောင်း အမိန့်ချမှတ်လာခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်စီးပွားရေးအရဆက်စပ်နေသော တရုတ်နိုင်ငံတွင် စီးပွားရေးများကျဆင်းနေခြင်း၊ ဒုတိယသမ္မတလောင်းအမည်စာရင်းတင်သွင်းလိုက်ပြီဆိုသော သတင်းထွက်လာသည်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှမြန်မာနိုင်ငံအတွက် အထောက်အပံ့များစွာပေးမည်ဟု ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာခြင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး မြို့တော်များ၏ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း (Urban Development Planning for Regional Cities) ကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန (DUHD) နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ JICA တို့ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၁၁ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ Park Royal Hotel ၌ ကျင်းပခဲ့သည့် အနာဂတ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ ယူကေ-ဂျပန် (UK-Japan) ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဗြိတိန်နိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၃၀၀ အကူအညီ ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဗြိတိန်နိုင်ငံသံအမတ်က ပြောကြားခဲ့ခြင်း၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ သမ္မတနှင့် ဒုတိယသမ္မတအဖြစ် ရွေးချယ်မှုရရှိထားခြင်း၊ လွန်ခဲ့သောနှစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ယနေ့အထိ ကန်ထရိုက်တိုက်များ ဆောက်လုပ်လာ

သည်မှာ ကွန်ဒိုနှင့် ရိုးရိုးတိုက်ခန်းများမှာ နေရာပေါင်းစုံ၌ မိုလိုပေါက်အောင် များပြားလွန်းလှသော်လည်း ဝယ်ယူနိုင်သူ အလွန်နည်းပါးလှသည့်အပြင် အိမ်၊ ခြံမြေဈေးကစားရန် ဝယ်ယူထားသူများ၌ တိုက်ခန်းများစွာဝယ်ယူထားကြပြီး ပြန်လည်ရောင်းချ၍ မရသဖြင့် ၎င်းတို့ကလည်း ထပ်မံဝယ်ယူရန် အင်အားလုံးမရှိသော အခြေအနေများဖြစ်နေကြသည်။

ယင်းကဲ့သို့ဖြစ်နေသည်မှာ နှစ်ပေါင်းကြာလာသည်နှင့်အမျှ နေမြင့်လေ အရှေးရင့်လေဆိုသကဲ့သို့ ကန်ထရိုက်များနှင့် ဈေးကစားရန် ဝယ်ယူထားသူများမှ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ဖြစ်နေရသော အချိန်ကာလလည်း ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ဖြစ်နေသည့် အချိန်ကာလကြာလာသည်နှင့်အမျှ နာမည်ကြီး ကန်ထရိုက်တချို့နှင့် ငါးကြင်းဆီနှင့် ငါးကြင်းကြော်မည်ဟု ရည်ရွယ်၍ လုပ်ကိုင်နေကြသော ကန်ထရိုက်များ၊ ငွေကြေးဆွေးနွေး၍ လုပ်ကိုင်နေကြသော ကန်ထရိုက်များမှာ မနိုင်မနင်းဖြစ်နေကြပြီး လိမ်လည်မှုများရှိလာ၍ တရားစွဲဆိုခံနေကြရသော အချိန်လည်း ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကလည်း ဝယ်ယူရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမျိုးကို မလုပ်ကြဘဲ ငှားရမ်းမှုများဖြင့်သာ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြသည်။

ထိုသို့သော အကြောင်းတရားများစွာကြောင့် မော်တော်ကားကုမ္ပဏီပိုင်ရှင်နှင့် ပွဲစားတချို့ တိုက်ခန်းမြေဝယ်ရောင်း လုပ်သူနှင့် အိမ်ပွဲစားအများစုက ယခုလို အခြေအနေမျိုးဖြင့် သွားနေမည်ဆိုလျှင် ဈေးနှုန်းများ အဆမတန်ကျဆင်းလာနိုင်သည်ဟု ညည်းတွားပြောဆိုနေကြသည်ကို ကြားသိခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်ပေါင်းစုံ၌ တိုက်ခန်း၊ မြေ၊ မော်တော်ကားများ ရောင်းလိုကြောင်း ကြော်ငြာများမှာ အလွန်ပင်များလှပြီး တချို့မှာ ဈေးနှုန်းများအား အရောင်းအဝယ်ဖြစ်အောင် ညှိနှိုင်းပေးပါမည်ဟု ဖော်ညွှန်း၍ ကြော်ငြာလာသည်ကို တွေ့ရှိနေရသည်။ သို့ပါ၍ ဖော်ပြပါ အကြောင်းတရားများကြောင့် တိုက်ခန်း၊ မြေနှင့် မော်တော်ကားများ အဆမတန်ဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းလာဖွယ်ရာရှိနေပါကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါသည်။

◆ **တန်ဖိုးမှုတယ**

ရေလောင်းအိမ်သာ၊ မီးဖိုခန်းတို့ပါဝင်သည်။ တိုက်ခန်းဈေးနှုန်းများမှာမြေညီထပ် ၁၆၅ သိန်း၊ ပထမထပ် ၁၅၅ သိန်း၊ ဒုတိယထပ် ၁၄၅ သိန်း၊ တတိယထပ် ၁၃၅ သိန်း ဖြစ်ပြီး လက်ငင်းငွေချေခနစ်၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဘဏ်နှင့်ချိတ်ဆက်၍ အရပ်ကျစနစ်များဖြင့် ရောင်းချပေးရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

**မောင်ပြည်သူ(မန္တလေး)**

## ချန်ပီယံလိဂ်ဖလား၊ ယွန်းဘက်နှင့် သူ၏ပရိသတ်များ ပျော်ရွှင်ခဲ့သည်

ရန်ကုန် မတ် ၂၆

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေသော UEFA ချန်ပီယံလိဂ်ဖလား၊ အာဆင်နယ်ကစားသမားဟောင်း ဖရက်ဒရစ်ယွန်းဘက်တို့နှင့်အတူ ရင်ခုန်စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ် အစီအစဉ်များကို မတ် ၂၆ ရက် ညပိုင်းက ရွှေထွင်တင်ကွင်း၌ ကျင်းပရာ မြန်မာပြည် ဘောလုံးချစ်ပရိသတ်များအတွက် ယွန်းဘက်နှင့် ခဏတွေ့ဆုံခိုက် မေးမြန်းခဲ့သည်များကို ဖော်ပြပေးလိုက်ပါသည်။

**မေး။ ။ ယွန်းဘက်အနေနဲ့ မြန်မာပြည်က ဘောလုံးချစ်ပရိသတ်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံရတဲ့အခါ ဖြစ်ပေါ်မိတဲ့ ခံစားချက်ကို ပြောပြပေးပါ။**

**ဖြေ။ ။** ကျွန်တော့်ကို ချစ်တဲ့ ပရိသတ်တွေအများကြီးကို တွေ့ရတော့ စိတ်လှုပ်ရှားမိတယ်။ မြန်မာပြည်ကိုရောက်တော့ မြန်မာပြည်သူတွေရဲ့ နွေးထွေးမှု၊ ရင်းနှီးဖော်ရွေမှုတွေကို ခံစားရတယ်။ အခွင့်အခါများရှိရင် မြန်မာပြည်ကို ထပ်လာချင်ပါတယ်။

**မေး။ ။ ဘာစီလိုနာအသင်းကို ရွေးချယ်ခဲ့ပြီးတော့ ကိုယ်တိုင်ဖလားကို အရမယူနိုင်ခဲ့တဲ့အချိန် ဘယ်လိုခံစားရလဲ။ အခု ဖလားကို ကိုင်မြှောက်ခွင့်ရတဲ့အချိန်မှာရော ဘယ်လိုခံစားရလဲ။**

**ဖြေ။ ။** ဒါက ဘောလုံးလောကသားတွေရဲ့ ဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ်ဘဝတစ်ခုပါ။ ထွေထွေထူးထူး မခံစားခဲ့ရပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဖလားကို ကိုင်မြှောက်ခွင့်ရမယ့် အခွင့်အရေးကတော့ လူတိုင်းမရနိုင်ပါဘူး။ အခုဒီမှာ ဖလားကို ကိုင်မြှောက်ခွင့်ရကြတာဟာ မြန်မာပရိသတ်တွေအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်း တစ်ခုပါ။

**မေး။ ။ လက်ရှိ အာဆင်နယ်အသင်းက ရာသီအစမှာ ရလဒ်တွေကောင်းခဲ့ပေမယ့် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်တွေ ပြီးဆုံးတော့မယ့်အခါမှ ရလဒ်တွေက ဘာကြောင့်ကျလာတာလဲ။**

**ဖြေ။ ။** လက်စတားစီးဇိုးနဲ့က တစ်ပွဲလျော့ ၁၁ မှတ်ကွာနေချိန် လက်ကျန်ပွဲစဉ်တွေမှာ အမှတ်ရမယ့်ဆိုရင်တော့ ချန်ပီယံဖြစ်နိုင်ပါတယ်။

**မေး။ ။ အာဆင်နယ်မှာ ဆက်ရှိနေမယ် မရှိနေဘူးဆိုတာတော့ အာစင်ဝင်းဂါး ကိုယ်တိုင်ဆုံးဖြတ်ရမှာပါ။**

**မေး။ ။ အောင်မြင်တဲ့ ဘောလုံးကစားသမားကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်ဖို့ ဘာတွေလိုအပ်မလဲ။**

**ဖြေ။ ။** ဘောလုံးကစားသမားကောင်းတစ်ယောက်ဟာ စွမ်းဆောင်ရည် တွေရှိဖို့လိုတယ်။ လေ့ကျင့်မှုလိုတယ်။ နည်းပြကောင်းတွေနဲ့ တွေ့ဖို့လိုအပ်တယ်။

**မေး။ ။ မြန်မာ့ဘောလုံးလောကတိုးတက်ဖို့ ယွန်းဘက်အနေနဲ့ ဘာအကြံဉာဏ်တွေပေးချင်ပါသလဲ။**

**ဖြေ။ ။** ခန္ဓာကိုယ်လေ့ကျင့်မှုထက်စာရင် နည်းစနစ်ပိုင်းကို ပိုဦးစားပေးရမယ်။ အောင်မြင်တဲ့နည်းပြကောင်းတွေနဲ့ စနစ်ကျတဲ့ သင်ကြားမှုတွေရှိရင် တိုးတက်မှာပါ။ ပြီးရင်တော့ ခန္ဓာကိုယ်ကြံ့ခိုင်ဖို့အတွက် လေ့ကျင့်ရပါမယ်။

**မေး။ ။ မြန်မာနိုင်ငံက အာဆင်နယ်ပရိသတ်တွေကိုကော ဘာများ ပြောချင်ပါသလဲ။**

**ဖြေ။ ။** ဒီပွဲမှာ အားလုံးနဲ့ ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင် ပါဝင်ခွင့်ရလို့ အလွန်ဝမ်းသာပါတယ်။

**သတင်း - ခင်တလီ**  
**ဓာတ်ပုံ - မိချိုကိုဟန်**

**မေး။ ။ အာဆင်နယ်အသင်းက ရာသီအစမှာ ရလဒ်တွေကောင်းခဲ့ပေမယ့် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်တွေ ပြီးဆုံးတော့မယ့်အခါမှ ရလဒ်တွေက ဘာကြောင့်ကျလာတာလဲ။**

**ဖြေ။ ။** လက်စတားစီးဇိုးနဲ့က တစ်ပွဲလျော့ ၁၁ မှတ်ကွာနေချိန် လက်ကျန်ပွဲစဉ်တွေမှာ အမှတ်ရမယ့်ဆိုရင်တော့ ချန်ပီယံဖြစ်နိုင်ပါတယ်။

**မေး။ ။ အာဆင်နယ်အသင်းက ရာသီအစမှာ ရလဒ်တွေကောင်းခဲ့ပေမယ့် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်တွေ ပြီးဆုံးတော့မယ့်အခါမှ ရလဒ်တွေက ဘာကြောင့်ကျလာတာလဲ။**

**ဖြေ။ ။** ဒါက ဘောလုံးလောကသားတွေရဲ့ ဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ်ဘဝတစ်ခုပါ။ ထွေထွေထူးထူး မခံစားခဲ့ရပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဖလားကို ကိုင်မြှောက်ခွင့်ရမယ့် အခွင့်အရေးကတော့ လူတိုင်းမရနိုင်ပါဘူး။ အခုဒီမှာ ဖလားကို ကိုင်မြှောက်ခွင့်ရကြတာဟာ မြန်မာပရိသတ်တွေအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်း တစ်ခုပါ။

UEFA ချန်ပီယံလိဂ်ဖလား လှည့်လည်ပြသခြင်း နောက်ဆုံးနေ့ကို မတ် ၂၆ တွင် ရန်ကုန်မြို့ အရှေ့မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်းပေါ်ရှိ ရွှေထွင်တင်ကွင်း၌ မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှ ၂ နာရီထိ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အာဆင်နယ်ကစားသမားဟောင်း ဖရက်ဒရစ်ယွန်းဘက်တို့နှင့်အတူ ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ အမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်းများဖြင့် ဘောလုံးချစ်ပရိသတ်များ များစွာပါဝင်ပျော်ရွှင်ခဲ့ကြသည်။

ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားကို ၁၉၅၄ ခုနှစ် ဝီယက်နမ်မြို့မှာ စတင်ပေးပွားခဲ့သည်။ ဆုဖလားကိုငွေသားအဖိုးအစား ၉၂၅ ဖြူဖြူထုလုပ်ထားပြီး ၇၁၀ စတိတ်မီတာ အရွယ်နှင့် ၇ ဒသမ ၅ ကီလိုဂရမ် အလေးချိန်ရှိသည်။ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလား လှည့်လည်မှုကိုမူ Heineken ၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း အမေရိကန်



နိုင်ငံ၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း အာဂျင်တီးနား၊ နိုင်ဂျီးရီးယားနှင့် ဝီယက်နမ်နိုင်ငံတို့ကို သွားရောက်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွင်း လှည့်လည်ခဲ့သည့် နိုင်ငံများမှာ ဘရာဇီး၊ ကွန်ဂိုသမ္မတနိုင်ငံနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၂ ခုနှစ်အတွင်း မက္ကဆီကို၊ အရှေ့အာဖရိကနှင့်တရုတ်နိုင်ငံတို့ကို သွားရောက်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် အာရှနိုင်ငံများ၊ ၂၀၁၀ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် အာဖရိကတိုက်နိုင်ငံများ၊ ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် လက်တင်အမေရိကနှင့် ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် အာရှနိုင်ငံများသို့ အသီးသီးသွားရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ယခု ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားသည် ရန်ကုန်မြို့သို့ မတ် ၂၀ ရက်တွင် လာအိုနိုင်ငံမှ တစ်ဆင့်ရောက်ရှိလာပြီး ရန်ကုန်မြို့မှတစ်ဆင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံ ဆာပေါလိုမြို့သို့ အာဆင်နယ်ကစားသမားဟောင်း ဖရက်ဒရစ်ယွန်းဘက်နှင့်အတူ ဆက်လက် ထွက်ခွာမည်ဟု သိရသည်။

# အီရတ်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း ဘောလုံးကွင်းတစ်ခုတွင် အသေခံပုံးပေါက်ကွဲ လူ ၂၆ ဦးသေဆုံး၊ ၆၀ ကျော် ဒဏ်ရာရ

ဘဏ္ဍာ ၂၆ မတ် ၂၆

အီရတ်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်းရှိ ဘောလုံးကွင်းတစ်ခုတွင် အသေခံပုံးတစ်လုံးပေါက်ကွဲခဲ့ရာ အနည်းဆုံးလူ ၂၆ ဦး သေဆုံးပြီး ၆၀ ကျော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသန္တရသတင်းများအရသိရသည်။

ယင်းပေါက်ကွဲမှုသည် ဘဏ္ဍာမြို့တောင်ဘက် ကီလိုမီတာ ၄၀ အကွာ အစ္စကန်ဒါရီရာမြို့ရှိ ဘောလုံးကွင်း တစ်ကွင်း၌ ဘောလုံးပွဲကျင်းပနေစဉ် ပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ အစ္စလာမစ်နိုင်ငံထူထောင်ရေး အိုင်အက်စ်အဖွဲ့က အဆိုပါပေါက်ကွဲမှုကို ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဝန်ခံ ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းပေါက်ကွဲမှုသည် အသေခံပုံးပေါက်ကွဲခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ဒေသန္တရအာဏာပိုင်များက ဆိုသည်။

ပုံးပေါက်ကွဲမှုတွင် မြို့တော်ဝန်တစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး အစ္စလာမစ်နိုင်ငံထူထောင်ရေး အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကို ချေမှုန်းရန် စစ်ဆင်ရေးဆင်နွှဲနေသည့် ရှိုးယိုက်အဆင့်မြင့် ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးလည်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ သည်။

အဆိုပါပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် အွန်လိုင်း စာမျက်နှာတွင်ထွက်ပေါ်လာသော အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွ



အဖွဲ့၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင် အသေခံပုံးဖောက်ခွဲမှု သည် ရှိုးယိုက်အုပ်စုကို ပစ်မှတ်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပါရှိသည်။

အီရတ်နိုင်ငံ၏ ဒုတိယမြို့တော်မိုဆေးလ်ကို အိုင်အက်စ် တို့လက်မှ ပြန်လည်သိမ်းပိုက်ရန် အီရတ်အစိုးရအဖွဲ့က

အနီးဝန်းကျင်ဒေသများတွင် မတ် ၂၄ ရက်က စစ်ရေး လေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါအသေခံပုံးခွဲ တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇွန်လကစပြီး အိုင်အက်စ်အဖွဲ့က မိုဆေးလ်မြို့ကို သိမ်းပိုက်ထားသည်။ **အင်န်အိတ်ချီကော။**

## ရာခိုဗန်ကာရာဇ်အား ထောင်ဒဏ်နှစ် ၄၀ ချမှတ်

သည့်ဟိန် ၂၆ မတ် ၂၆

၁၉၉၂ မှ ၁၉၉၅ ခုနှစ်အတွင်း ဘော့စနီးယား ဟာဇီဂိုဗီးနားတွင် စစ်ရာဇဝတ်မှုများကျူးလွန်ခဲ့မှုဖြင့် သည့်ဟိန်မြို့ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စစ်ရာဇဝတ်မှုခုံရုံးမှ ဆာဘီဗန်ကာရာဇ်အား ထောင်ဒဏ်နှစ် ၄၀ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်လိုက်သည်။

ခုံရုံး၏ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်မှုအပေါ် ရာခိုဗန်ကာရာဇ် အနေဖြင့် အယူခံဝင်နိုင်ခွင့်ရှိပြီး ၎င်းအပေါ် အပြီးသတ် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်း မတိုင်မီအထိ ၎င်းအား သည့်ဟိန် မြို့ရှိ အဆိုပါခုံရုံး ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းတွင် ထားရှိမည် ဖြစ်သည်။

ရာခိုဗန်ကာရာဇ်သည် သည့်ဟိန်မြို့ ခုံရုံးမှ ပထမဆုံးပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရသော ဆာဘီဗန်ကာရာဇ်အား လည်းဖြစ်ပြီး ၎င်းသည် ၁၉၉၅ ခုနှစ်အတွင်းက ဆာဘီဗန်ကာရာဇ်အဖွဲ့က ဘော့စနီးယားလူမျိုးများအား လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်မှု၊ ဆာရာယေဗိုနှင့် အခြားဒေသ ခုနှစ်ခုတွင် ပြန်ပေးဆွဲမှုများနှင့် ကြီးမားသော စစ်ရာဇဝတ်မှုများ ကျူးလွန်ခဲ့သောကြောင့် ယင်းသို့ ပြစ်ဒဏ်စီရင်ခြင်း ဖြစ်သည်။

**ဆင်ဟွာ။**



## ဆိုင်းနိုင်းဒေသတွင် အီဂျစ်တပ်ပွဲများတိုက်ခိုက်၍ အကြမ်းပက်သမား ၆၀ သေဆုံး

တိုင်ရီ ၂၆ မတ် ၂၆

ဆိုင်းနိုင်းကျွန်းဆွယ် မြောက်ပိုင်းရှိ မပြင်မသက်မှုများ ဖြစ်ပွားနေသည့်ရာဖာနှင့်ရိုကတ်ဇွတ်မြို့များကို မတ် ၂၅ ရက်တွင် အီဂျစ်တပ်ပွဲဝင်များက စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အစ္စလာမစ်အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်သမား ၆၀ သေဆုံး ခဲ့ကြောင်း အီဂျစ်စစ်ဘက်ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြား သည်။

အဆိုပါမြို့နှစ်မြို့တွင် ပုန်းအောင်းနေသည့်စစ်သွေး ကြွများကို အီဂျစ်အကြမ်းဖက်မှုနှိမ်နင်းရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များက စစ်လေယာဉ်များ၏ အထောက်အကူပြုမှုဖြင့် စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်သမား ၆၀ သေဆုံးပြီး အခြားအယောက် ၄၀ မှာဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း အီဂျစ်

စစ်ဘက်ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ၏ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြ သည်။

လွန်ခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်အတွင်းက ဆိုင်းနိုင်း ကျွန်းဆွယ်မြောက်ဘက် အယ်လ်အရစ်ချ်မြို့ရှိ အီဂျစ် ရဲတပ်ဖွဲ့စစ်ဆေးရေးစခန်းကို စစ်သွေးကြွများက စိန်ပြောင်းဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ အီဂျစ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။

ဆိုင်းနိုင်းမြောက်ပိုင်းဒေသတွင် ဆန်ဆာဘောယက် အယ်လ်မတ်တွမ်(အေဘီအမ်)အမည်ရှိ စစ်သွေးကြွအဖွဲ့ အခြေစိုက်နေပြီး ယင်းအဖွဲ့မှာ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့နှင့်ဆက်စပ် နေသည်။ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုကို ၎င်းတို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာထားသည်။ **ဆင်ဟွာ။**

## ပြုယမ်းထိပ်တန်းလျှို့ဝှက်ချက်များ ခိုးယူခဲ့သူ အမေရိကန်နိုင်ငံသားတစ်ဦးက တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံအတွက် ခိုးယူခဲ့သည်ဟု ပြောချက်ပေး

ပြုယမ်း ၂၆ မတ် ၂၆

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ထိပ်တန်းကာကွယ်ရေး လျှို့ဝှက်ချက်များ ခိုးယူခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဖမ်းဆီး ခြင်းခံထားရသော အမေရိကန်နိုင်ငံသားတစ်ဦးက ယင်းသို့ ခိုးယူခြင်းသည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံအတွက်ခိုးယူခြင်း ဖြစ်သည်ဟု မတ် ၂၅ ရက်တွင် ပြုယမ်း၌ ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် ဝန်ခံပြောကြားခဲ့ကြောင်း ဒေသန္တရမီဒီယာများက ဆိုသည်။

အသက်(၆၂)နှစ်ရှိသော ကင်ဒိုးချောင်းက ထိပ်တန်း လျှို့ဝှက်ချက်များ ခိုးယူခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မီဒီယာသို့ တောင်းပန်လျက် ဝန်ခံပြောဆိုခဲ့သည်။

ကင်ဒိုးချောင်းသည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံဖွား အမေရိကန်နိုင်ငံသားတစ်ဦးဖြစ်ပြီး လွန်ခဲ့သော အောက်တိုဘာလက မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ထိပ်တန်း ကာကွယ်ရေးလျှို့ဝှက်ချက်များကို ခိုးယူခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး မြောက်ကိုရီးယားအာဏာပိုင်များ၏ ဖမ်းဆီးခြင်းကိုခံခဲ့ ရသည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် တောင်ကိုရီးယား စုံစမ်းစစ်ဆေးရေး အရာရှိများက မြောက်ကိုရီးယား ထိပ်တန်းကာကွယ်ရေး လျှို့ဝှက်ချက်များကို ခိုးယူပေးရန် သူ့အားပထမဆုံးအကြိမ် လာရောက်တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း ကင်ကထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ သည်ဟု မြောက်ကိုရီးယား သတင်းဌာန ကေစီအင်န်အေက ဆိုသည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ရေးနှင့်မျှတမ်းအင်

လျှို့ဝှက်ချက်များကို အရင်းအမြစ်တစ်ခုမှ ခိုးယူနေစဉ် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရကြောင်း အဆိုပါသတင်းဌာနက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ကင်က မြောက်ကိုရီးယားအထူးစီးပွားရေးဇုန် ရာဆန် သို့ အကြိမ်ကြိမ်သွားရောက်ခဲ့ကြောင်း ဇန်နဝါရီလက ကင်နှင့် စီအင်န်အင်န်သတင်းဌာန အင်တာဗျူးတစ်ရပ်တွင် ကင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းအထူးစီးပွားရေးဇုန် ရာဆန်တွင် ၎င်းအားဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

ကင်သည် အမေရိကန်နိုင်ငံ ဗာဂျီးနီးယားပြည်နယ် တွင်နေထိုင်သော်လည်း ယခုခိုးယူခဲ့သည့် မြောက်ကိုရီးယား ထိပ်တန်းလျှို့ဝှက်ချက်များသည် အမေရိကန်အစိုးရ အတွက် ခိုးယူခြင်းမဟုတ်ဘဲ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ အတွက်သာ ခိုးယူခြင်းဖြစ်သည်ဟု ကင်က အဆိုပါ အင်တာဗျူးတွင်ပြောကြားခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ထိပ်တန်းလျှို့ဝှက်ချက် များကို ခိုးယူရန်ကြိုးပမ်းခြင်းအတွက် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည့် အမေရိကန်ကျောင်းသား အိုတိုဖရီဒီရစ်ဒ်အား မြောက် ကိုရီးယားအာဏာပိုင်များက ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့ပြီးနောက် ရက်အနည်းငယ်အကြာတွင် အဆိုပါအင်တာဗျူးထွက်ပေါ် လာခဲ့သည်။

အမေရိကန်အစိုးရက ၎င်းတို့၏နိုင်ငံသားများကို ပြုယမ်း အနေဖြင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေးတွင် လက်ကိုင်တုတ်အဖြစ် အသုံးချလျက်ရှိသည်ဟု စွပ်စွဲထားသည်။ ယင်းစွပ်စွဲချက်ကို ပြုယမ်းက ငြင်းပယ်ထားကြောင်းသိရသည်။ **ဆင်ဟွာ။**

## တူရကီအရှေ့တောင်ပိုင်းတွင် ပီကေကေအဖွဲ့က ကားပုံးခွဲတိုက်ခိုက် တူရကီစစ်သားသုံးဦးသေဆုံးပြီး ၂၄ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရ

အန်ကာရာ ၂၆ မတ် ၂၆

တူရကီနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်း ဒေသတွင် မတ် ၂၄ ရက်က စစ်သွေးကြွများက ကားပုံးဖောက်ခွဲ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် တူရကီစစ်သား သုံးဦးသေဆုံးပြီး ၂၄ ဦးထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသန္တရသတင်းများ အရ သိရသည်။

တူရကီနိုင်ငံတွင် မတရားသင်းအဖြစ် ကြေညာထားသော ကာဒစ်အလုပ် သမားပါတီ(ပီကေကေ)စစ်သွေးကြွ များက ဒိုင်ယာဘာရီ ကာဘင်ဂို အဝေးပြေးလမ်းမကြီးအနီးရှိ မာမာ

ဂရာဒစ်ရထားဘူတာရုံတွင် မတ် ၂၄ ရက်က ကားပုံးခွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး ယင်းအဝေးပြေးလမ်းမကို ထိုနေ့ညနေပိုင်းတွင် ပိတ်ထားလိုက် ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

ကာဒစ်ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွား ရာဒေသသို့ အရေးပေါ်လူနာတင်ကား များနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များစေလွှတ် ခဲ့ပြီး ပီကေကေအဖွဲ့ဝင် စစ်သွေးကြွ များနှင့် တူရကီလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ သည်။ တူရကီလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များ၏ တိုက်ခိုက်သိမ်းယူမှုကြောင့်

အခင်းဖြစ်နေရာမှ စစ်သွေးကြွများ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်သွားသည်။ ယင်းဖြစ်ရပ်တွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိသူများအား ဒိုင်ရာဘာရီကာ စစ်ဆေးရုံသို့ တင်ပို့ကုသထားပြီး ဒဏ်ရာရသူအချို့မှာ စိုးရိမ်ရသည့် အခြေအနေရှိကြောင်း တူရကီအစိုးရ သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

တူရကီအစိုးရနှင့် ပီကေကေအဖွဲ့ အကြား အပစ်အခတ်ရပ်စဲထားမှုသည် ယမန်နှစ်ဇူလိုင်လ နှောင်းပိုင်းက ပျက်ပြားသွားပြီးနောက် တူရကီ စစ်ဘက်က ယင်းနိုင်ငံအရှေ့ တောင်ပိုင်းဒေသတွင် ရှိသော ပီကေကေအဖွဲ့ကို အဓိကထိုးစစ်များ ဆင်နွှဲလျက် ရှိသည်။ **ဆင်ဟွာ။**



ပြည်တွင်းရေးရာ

နှလုံးနှင့် သွေးကြောပိုက်သွင်းစမ်းသပ်၊ ကုသစက် ခုတင်(၅၅၀)ဆုံကလေးဆေးရုံကြီး(ရန်ကင်း)၌ပွင့်

ရန်ကုန် မတ် ၂၆

မြန်မာနိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂ ထောင်စုနှစ်ရည်မှန်းချက် (MDG Goal)များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရည်မှန်းချက် (၄)နှင့် (၅)တွင်ပါဝင်သည့် မိခင် နှင့်ကလေးများ သေဆုံးမှုလျော့ချ ရေးအတွက် စီမံချက်များချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ငါးနှစ် အောက်ကလေး သေဆုံးမှုများကို လေ့လာကြည့်ပါက မွေးပြီးတစ်ပတ် အတွင်းအရွယ်တွင် သေဆုံးမှုအမြင့်ဆုံး ဖြစ်သည်ကိုတွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ မွေး ကင်းစအရွယ်ကလေးငယ်များသည် အလွန်နုနယ်သော အရွယ်များဖြစ် ကြပြီး Infection - Prone ဖြစ်သည် ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါကြောင်း။



နှလုံးသွေးကြော ပိုက်သွင်းစမ်းသပ်၊ ကုသစက်ဖွင့်ပွင့်တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သန်းအောင်က ပြောကြားသည်။ မွေးရာပါနှလုံးရောဂါဝေဒနာရှင် ကလေးငယ်များအား ကုသမှုပေးရာ တွင် ပိုမိုထိရောက်မှုရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်၏ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဝယ်ယူ တပ်ဆင်ခဲ့သော နှလုံးနှင့် သွေးကြော ပိုက်သွင်းစမ်းသပ်၊ ကုသစက် (Cardiac Catheterization Laboratory) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ ခုတင်(၅၅၀)ဆုံ ကလေး ဆေးရုံကြီး (ရန်ကင်း)၌ မတ် ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပရာ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ရန်ကုန် ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဇော်ဝေစိုးနှင့် ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) ရန်ကုန် ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအေးအောင်တို့က ဖွင့်လှစ် ပေးကြပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သန်းအောင်နှင့်အဖွဲ့သည် နှလုံးနှင့်

သွေးကြောပိုက်သွင်းစမ်းသပ်၊ ကုသ စက်တပ်ဆင်အသုံးပြုမှုများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် မွေးကင်းစကလေး အထူးကြပ်မတ် ကုသဆောင် (Neonatal ICU) ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမြင့်ဟန် နှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန် ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဇင် သန့်တို့က ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကမ္ဘာ့ပေး ကော်တန်းကို အမွှေးနံ့သာရည်များ ပတ်ဖျန်းပေးသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သည် မွေးကင်းစကလေး အထူးကြပ် မတ် ကုသဆောင်အတွင်း ကလေး ငယ်များအား ကုသပေးနေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ဒီဇိုင်းရေးဆွဲ တပ်ဆင်သည့် ကိုရီးယားပညာရှင် များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ပြီး လေ့သန့်စင်ခန်း၊ မိခင်နို့တိုက်ကျေး

ခန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (အပေါ်ပုံ) ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီးတွင် နှလုံးနှင့် သွေးကြောပိုက်သွင်းစမ်းသပ်၊ ကုသစက်ကို တပ်ဆင်လိုက်သည့် အတွက် အဆိုပါစက်ကိုအသုံးပြု၍ နှလုံးရောဂါဝေဒနာရှင်ကလေးငယ် များအား သွေးကြောမှတစ်ဆင့် နှလုံး အထိရောက်အောင် Catheter ထည့်ပြီး နှလုံး၏ကျဉ်းနေသော အပေါက်များကို Ballom ထည့်ပြီး ချဲ့ခြင်း၊ Septal Defect များကို ဖာထေးပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် ကုသပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ခေတ်မီပြီး နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်း နှင့်ကိုက်ညီသည့် မွေးကင်းစကလေး အထူးကြပ်မတ် ကုသဆောင်တွင် လည်း မွေးကင်းစကလေးလူနာများကို ထိရောက်သည့် ပြုစုကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်တော့မည် ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဝန်ထမ်းများ အရည်အသွေးမြှင့်သင်တန်းများဆင်း

ရန်ကုန် မတ် ၂၆

နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန၊ နယ်စပ်ဒေသ နှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ဝန်ထမ်း ၅၇ ဦးတို့၏ ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်း အထူးသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂၇)၊ တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန တို့မှ ဝန်ထမ်း ၂၈ ဦးတို့၏ ပစ္စည်းထိန်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၄)သင်တန်း များဆင်းပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်ရှိ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဗဟိုလေ့ကျင့်ရေးကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။ သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးဇော်ဦးက အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်သည်။ သင်တန်းကာလမှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်မှ မတ် ၂၅ ရက်ထိ ရက်သတ္တ ခြောက်ပတ်ကြာမြင့်ခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

တိုင်းရင်းဆေးပညာစုပေါင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၆

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန (ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး)နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးဆရာ အသင်း (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)တို့ပူးပေါင်း၍ စဉ်ဆက်မပြတ် တိုင်းရင်းဆေး ပညာစုပေါင်းဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၂၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ဗဟန်းမြို့နယ် ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်းရှိ ရန်ကုန်တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် သဘာပတိအဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းဆေးဆရာ အသင်း (ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ သမားတော်ကြီး ဦးသန်းညွန့်၊ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးပေါ်ညိုနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းနိုင်တို့က ဆောင်ရွက်ကြကာ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းရင်းဆေးသမားတော် ဦးသောင်းလွင်က သွေးတိုး ရောဂါနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာစာတမ်းကို ဖတ်ကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် တိုင်းရင်းဆေးဆရာကြီးများနှင့် တိုင်းရင်းဆေးရုံမှ ဝန်ထမ်းများက သိလို သည့်များကို မေးမြန်းခြင်းနှင့် ဆွေးနွေးခြင်းတို့အပေါ် ပြန်လည်သုံးသပ်အကြံပြု ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

ပီပင်ရင်း-နန်းတက်-ပါးတော် ကျောက်ချောလမ်းဖွင့်

မြောက်ဦး မတ် ၂၆

ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့နယ်တွင် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပီပင်ရင်း- နန်းတက်- ပါးတော် ကျောက်ချောလမ်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို မတ် ၂၆ရက်က ကျင်းပသည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မြောက်ဦးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းခင်က ပီပင်ရင်း-နန်းတက်- ပါးတော်လမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပီပင်ရင်း-နန်းတက်-ပါးတော် ကျောက်ချောလမ်း ပြီးစီးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများကိုယ်စား ဒေသခံပြည်သူ ဦးမောင်သာစိန်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ပီပင်ရင်း- နန်းတက်- ပါးတော်လမ်းကို ခရိုင်၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်အထောက်အကူပြု ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌတို့က ဖဲကြီးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကွန်ကရစ်ဓာတ်တိုင်များ အစားထိုးလဲလှယ်

အုတ်ဖို မတ် ၂၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်ပိုင်း) သာယာဝတီခရိုင် အုတ်ဖိုမြို့နယ် အတွင်းရှိ ၄၀၀ ဗိုဓာတ်အားလိုင်းမှ ဆွေးမြည့်သစ်သားတိုင်နှင့် သံတိုင် ၃၁၁ တိုင်တို့ကို ကွန်ကရစ်တိုင် သံလက်တန်းဖြင့် အစားထိုးလဲလှယ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို တိုင်းဒေသကြီးဘက်ဂျက်ရန်ပုံငွေဖြင့် မြို့နယ်လျှပ်စစ်မှူး ဦးအောင်ကိုကို ဦးဆောင်သော လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မတ် ၂၀ ရက်တွင် လုပ်ငန်းများပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ပြည်သူများ လျှပ်စစ် အန္တရာယ်ကင်းဝေးပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြည့်ဝစွာသုံးစွဲလာနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ (၄၉၉)

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်ချက်များပြသ

မော်လမြိုင် မတ် ၂၆

(၄၂)နှစ်မြောက် မွန်ပြည်နယ်နေအခမ်းအနားကို မော်လမြိုင်မြို့ မွန်ပြည်နယ်ခန်းမ၌ မတ် ၁၉ ရက်ကကျင်းပရာ မွန်ပြည်နယ် ကျေးလက် ဒေ သဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ချက်ပြခန်းကို မွန်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

စည်းကမ်းမဲ့ကြော်ငြာများ ပြုတ်သိမ်းပယ်ရှားရာတွင် ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၌ ကျူရှင်ကြော်ငြာအများဆုံးပါဝင်

ရန်ကုန် မတ် ၂၆

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လမ်းဆုံလမ်းခွေးများ၊ လူစည်ကားရာ နေရာများ၌ စည်းကမ်းမဲ့ကြော်ငြာ

များမှာ အမြင်မတင့်တယ်သဖြင့် လိုက်လံဖြုတ်သိမ်းဖယ်ရှားရာတွင် ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ကျူရှင်ကြော်ငြာ အများဆုံးပါဝင်ကြောင်း မတ် ၂၆

ရက်က ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်အတွင်း ခွင့်ပြုချက်ရယူခြင်းမရှိဘဲ ကြော်ငြာ ထားသော စီးပွားရေးကြော်ငြာများ ကို လိုက်လံဖြုတ်သိမ်းဖယ်ရှား

ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းခွင်မှ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာ အုပ်ချုပ်ရေး မှူး ဦးဇော်မြင့်က ပြောသည်။ “စာမေးပွဲကြီးပြီးသွားလို့ ကျောင်း တွေ ပိတ်လိုက်တယ်ဆိုပေမယ့် လာမယ့်စာသင်နှစ်အတွက် ကျူရှင် တွေက အပြိုင်အဆိုင်ကြော်ငြာနေ ကြတယ်။ လမ်းဘေးက ဓာတ်တိုင်၊ သစ်ပင်တွေမှာ ကျူရှင် ကြော်ငြာတွေက အများဆုံးပဲ” ဟု

၎င်းက ပြောသည်။ အဆိုပါ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်သည် မြို့တွင်း ခြောက်မြို့နယ်၌ ပါဝင်သဖြင့် စီးပွားရေးအတွက်အတွင်း ကောင်းမှု ကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အားထားရာမြို့နယ်ဖြစ်သည်။ အလားတူ ဈေးကွက်တွင် အားပြိုင် မှုများရှိနေသဖြင့် အပြိုင်အဆိုင် ကြော်ငြာနေကြသော်လည်း သက်ဆိုင် ရာဌာနမှ ခွင့်ပြုချက်ရယူခြင်း မရှိ သောကြောင့် ယခုကဲ့သို့ ဖြုတ်သိမ်း ဖယ်ရှားရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ (မောင်သုည)



သင့်စီးပွားရေးအောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# စွန့်စားရဲရင့် အောင်ပွဲဆင့် အလွမ်းပွင့်တို့ ဝေးပါစေ

သတင်းဆောင်းပါး - သပြေ



၂၀၁၅ ခုနှစ် မေလဆန်းက ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လောက်ကိုင်မြို့မြောက်ဘက် စီကော်လုံဒေသရှိ ပွင့်-၂၂၀၂ တောင်ကုန်းအား သိမ်းပိုက်ရန် တပ်မတော်သားများ ချဉ်းကပ်တိုက်ပွဲဝင်နေစဉ် (မြဝတီ)

ဝန်းကျင်တစ်ဝိုက်ကို အချက်အချာကျကျ စိုးမိုးထားသည့် တောင်ကုန်းထိပ်တွင် လက်နက်ကြီးငှားသီးများ အဆက်မပြတ် ကျရောက်ပေါက်ကွဲနေသည်။ ယမ်းခိုးနှင့် မီးခိုးများ တစ်လိပ်လိပ်တက်နေသည့် မှုန်ဝါးနေသော မြင်ကွင်းကြားမှ လက်နက်ငယ် တုံ့ပြန်သံများကလည်း တစ်ခိုင်းခိုင်းဖြင့် မြိုင်ဆိုင်စွာ ထွက်ပေါ်နေဆဲဖြစ်သည်။ ရန်သူ၏ပစ်ခတ်မှုကြောင့် မြင်ကွင်းအောက်မှ ပွတ်ကာသီကာဖြင့် ဝပ်တွားချဉ်းကပ်နေကြသော တပ်မတော်သားတို့၏ ဝဲ၊ ယာတွင် ကျည်ဆန်ထိမှန်ပေါက်ကွဲမှုများက လက်ခနဲ၊ လက်ခနဲ ဖြာထွက်သွားသည်။

ရန်သူ၏အပေါ်စီးမှဖိနှိပ်ပစ်ခတ်မှုကို ခံနေရသည့် အပြင် ရန်သူ့မိုင်းကွင်းကို ရှင်းလင်းချိန်မရဘဲ ဖြတ်သန်း ချဉ်းကပ်နေကြသော်လည်း အန္တရာယ်ကို သတိပြုမိကြ ဟန်မတူ “ပစ်ခတ်မှု”နှင့် “ရွေ့လျားမှု”ကို ဟန်ချက်ညီ ပေါင်းစပ်ပြီး “ပစ်ကူရယူသော ရန်သူစခန်းသိမ်း တိုက်ပွဲ”ကို တပ်မတော်သားများက ရဲဝံ့စွာစွာဆင်နွှဲ နေခြင်းပင်။

“ပစ်ကူရယူတာနဲ့ ပစ်တက်တက်ပြီး ကျားထိုးခိုင်း အောင်ကပ်ထားကြ”ဟု ပစ်ခတ်သံများကြားမှ ဦးဆောင် ချဉ်းကပ်နေသည့် တပ်ကြပ်ကြီးထန်းဟာက ထပ်ဆင့် အမိန့်ပေးလိုက်သည်။ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နမ့်ဆန် နှင့်ကျောက်မဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ တစ်နေရာတွင် ပြည်သူ လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ထိခိုက်နေခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်ရန် တပ်မတော်က နယ်မြေရှင်းလင်းနေခြင်း ဖြစ်သည်။

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နယ်မြေအတွင်း ၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်အထိ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်နှစ်ဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲပေါင်းအကြိမ် ၂၀ ခန့် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ယင်း လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များက ကျေးရွာများကို မီးရှို့သည့် အပြင် ရွာသူရွာသားများကို ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်မှုမှစပြီး ရဟန်းသံဃာများကို ဖမ်းဆီးမှုများအထိ ပြုလုပ်လာခဲ့သည်။

“၂၀၁၆ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ကျောက်မဲခရိုင်အတွင်းမှ ဒေသခံပြည်သူ အမျိုးသား ၁၄၆၇ ဦးနဲ့ အမျိုးသမီး ၂၁၉၀ ပေါင်း ၃၆၅၇ ဦးဟာ ကျောက်မဲမြို့ပေါ်နဲ့ မိုးမိတ်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်တွေထဲက ကျေးရွာတွေကို တိမ်းရှောင်နေကြရပါတယ်”ဟု စစ်ဆင် ရေးထွက်ခွာခဲ့စဉ် ကျောက်မဲမြို့ရောက်ရှိချိန်၌ တာဝန်ရှိ သူတစ်ဦး၏ ရှင်းပြမှုကို ပြန်လည်သတိရပြီး စစ်ဘေးဒုက္ခ သည်များအတွက် ကိုယ်ချင်းစာမိသည်။

အဆိုပါတိုက်ပွဲများနှင့် ပတ်သက်ပြီး တပ်မတော် အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် နှစ်ဖက်အဖွဲ့ အစည်းအချင်းချင်း ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းနေမှုများကို မြေပြင် သတင်းများ ရယူစုဆောင်းခဲ့သည်။ နှစ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း များ၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်များကိုလည်း စောင့်ကြည့် ခဲ့ပြီး နယ်မြေကျော်လွန်ဝင်ရောက်ခဲ့သော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ကို သတ်မှတ်ထားရှိသည့်နေရာသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာပေးရန် ကန့်ကွက်စာပို့ခဲ့သည်။

တပ်မတော်သည် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက် မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးမှုတွင်

စေတနာမှန်ဖြင့် တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများရပ်စဲပြီး ရေရှည် တည်တံ့သည့် စစ်မှန်သော ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိနိုင်ရန် အတွက်လည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းနယ်မြေအတွင်း တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား မှုများနှင့် ပတ်သက်ပြီး တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုအချင်းချင်း ဖြေရှင်းနေမှုကို စောင့်ကြည့်ခဲ့သည်။

“ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနှင့် ကျောက်မဲ မြို့နယ်ဒေသအတွင်း ဖြစ်ပွားနေသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မိဘ ပြည်သူများ ဒုက္ခများစွာ ကြုံတွေ့နေရသဖြင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ရပ်ဆိုင်းနိုင်ရေးနှင့် စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများ၏ လူမှုဒုက္ခများအား အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင် ပါရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းအားလုံးကို တိုက်တွန်းပါ ကြောင်း” ကျောက်မဲ မဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းအောင်က ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်နေ့က ပြုလုပ်သည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပထမအစည်းအဝေးတွင် အရေးကြီး အဆိုတင်သွင်းခဲ့ရာ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်နေ့က ပြုလုပ် ခဲ့သည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေး ဆုံးဖြတ်ပြီး အတည်ပြုခဲ့ကြသည်။

ထို့ကြောင့်လည်း တပ်မတော်က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ

ဥပဒေနှင့်အညီ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်ထိခိုက်နေခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်ရန် နမ့်ဆန် နှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်များအတွင်း ရောက်ရှိလှုပ်ရှားနေကြ သော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအားလုံးကို မလွှဲရှောင် သာသည့်အခြေအနေတွင် ဝင်ရောက်ရှင်းလင်းရသည်။

“ဝဲစားတွေပစ်ခတ်အားကျသွားပြီဟေ့၊ ပစ်ကူရနေတုန်း မှာ ညှိပြီးကပ်ထားကြ”ဟု တပ်စုမှူး ဗိုလ်စောလားထော်ဝါက တိုက်စစ်အဟုန်ကို ထိန်းညှိအမိန့်ပေးရင်း ချဉ်းကပ်မှုကို

“ငါနိုင်ငံတော်၊ ငါနိုင်ငံသား၊ ငါ့တပ်မတော်အတွက် ငါ၏အသက်ကို စွန့်လွှတ်ရန် အဓိဋ္ဌာန်ပြုပါ၏”ဆိုသည့် တပ်မတော်သားတို့၏ နေ့စဉ် နံနက်နှင့် ညနေတိုင်း ရွတ်ဆို လျက်ရှိသော သစ္စာအဓိဋ္ဌာန်(၄)ချက်မှ နောက်ဆုံးအချက်က စိတ်အစဉ်ကို လွှမ်းမိုးသွားသည်။ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ရန်အတွက် တပ်မတော်သားများသည် ခြေ၊ လက်၊ ကိုယ်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းမှ စ၍ အသက်ခန္ဓာအထိ ပေးဆပ်စွန့်လွှတ် စတေးခံဝံ့ကြသော “တုနိုင်းပွယ်ရာမရှိသည့် မြင့်မြတ်သော ဂုဏ်ဒြပ်”ပင်ဖြစ်။

အရှိန်မြှင့်နေသည်။

ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ခြိမ်းခြောက်လာသော ရန်သူကို တပ်မတော်သားများက “ဝဲစား”ဟု ကင်ပွန်းတပ် ခေါ်ဝေါ်နေကြသည်။ ရန်သူ၏ တုံ့ပြန်ပစ်ခတ်မှုက ရုတ်တရက်လျော့နည်းသွားသည်။ ထိုသို့ ပစ်ခတ်သံများ ရုတ်ခြည်းလျော့ကျသွားခြင်းမှာ ၎င်းတို့တပ်စွဲထားသော ခြေကုပ်စခန်းမှ စွန့်ခွာသွားကြပြီလား၊ ဒါမှမဟုတ် လက်နက်ကြီးပစ်ကူပေးနေချိန်မှာ အပစ်ဆိုင်းပြီး အကာ အကွယ်ယူနေကြတာလား၊ ပစ်ကူရပ်ချိန်ကို စောင့်ပြီး ပစ်ကူရပ်သည်နှင့် ခေါင်းထောင်ပြီးပစ်ခတ်ဖို့ ဗျူဟာပြောင်း ခြင်းလားစသည့် ဖြစ်နိုင်ခြေနည်းလမ်းမျိုးစုံကို သုံးသပ် တွက်ဆနေရသည်။

ရည်မှန်းချက် ရန်သူတောင်ကုန်း၏ မြေအနေအထား သည် ခံစစ်ဆင်နေသည့် ရန်သူဘက်ကို အခြေအနေ ပေးလွန်းနေသည်။ ရန်သူက အင်အားအနည်းငယ်စီဖြန့်ခွဲပြီး အဆင့်ဆင့် ခံစစ်ဆင်ထားသည်။ ခံစစ်မျက်နှာစာကျဉ်းကျဉ်း ထားပြီး သဘာဝအတားအဆီးများကို နှင်းမိုင်း၊ တိုက်မိုင်း စသည့် လူလုပ်အတားအဆီးများဖြင့် ပေါင်းစပ်ပြီးလည်း ထောင်ချောက်ဆင်ထားသေးသည်။

ထိုကဲ့သို့ အနေအထားမျိုးကို ငယ်စဉ်က ထိုင်းနိုင်ငံ နှင့် နယ်စပ်တစ်လျှောက်တွင်ရှိသည့် ရန်သူစခန်းသိမ်း

တိုက်ပွဲကြီးများ ဆင်နွှဲခဲ့ချိန်က တွေ့ကြုံခဲ့ဖူးသည်။ ယမန် နှစ် ပွင့်လင်းရာသီကလည်း တရုတ်နိုင်ငံနယ်စပ်နှင့် ထိစပ်နေသော ရန်သူကျောက်တောင်ကုန်းစခန်းများကို တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ခဲ့စဉ်က အလားတူ ထပ်မံကြုံတွေ့ခဲ့ ရပြန်သေးသည်။

ထိုသို့ ရင်ဆိုင်ရချိန်တွင် အနီးကပ်ချဉ်းကပ် တိုက်ခိုက်ရသည့် မြေပြင်တိုက်ပွဲဝင်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အတွက် အခက်အခဲနှင့် အန္တရာယ်မျိုးစုံကို ကြုံတွေ့ရ သကဲ့သို့ ပစ်ကူပေးရသည့် တပ်ဖွဲ့မှာလည်း တစ်ဖက်နိုင်ငံ အတွင်းသို့ ဗုံးကျည်များ ကျော်လွန်ကျရောက်ပေါက်ကွဲမှု မရှိစေရေး ထိန်းသိမ်းပစ်ခတ်ရသည်။

ထိုကဲ့သို့ ဖြစ်နိုင်ခြေကို စစ်ဆင်ရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်ရမည့် ညွှန်ကြားချက်ရရှိချိန်ကတည်းက ကြိုတင်မြော်တွေးတွက်ဆပြီး စစ်ဆင်ရေးဝင်ရောက်ရ မည့် နယ်မြေဒေသအကြောင်း (အထူးသဖြင့်) “ရန်သူ၊ ရာသီဥတု၊ မြေအခြေအနေ”တို့ကိုလေ့လာပြီး အသေး စိတ်ပြင်ဆင်ထားပြီးလည်း ဖြစ်သည်။

ရာသီဥတုမှာလည်း “နေပူညာချမ်း တပေါင်းလ သရမ်း”ဟု ခေါ်ဆိုကြရသည့် ဆောင်းအကုန် နေ့အကူး ကာလဖြစ်သည်။ ပူလွန်း အေးလွန်းခြင်းမရှိသော သင့်တင့်သည့် ရာသီဥတုဖြစ်ပြီး နေတာအနည်းငယ် တိုကာ ညတာရှည်သည်။ ဆီးနှင်းကျရောက်မှု မသွားပြီး မြောက်လေတိုက်ခိုက်မှုလည်း လျော့နည်းနေပြီ။ “တပေါင်း လည်းကူး မိုးသားကျူး”ဆိုသကဲ့သို့ မိုးလေမိုးတိမ်များက တရိပ်ရိပ်ဖြင့် ဟိုသည်ပြေးလွှားနေကြသည်။ ဝန်းကျင် တစ်ခွင်ရှိ သစ်ပင်များတွင် ရွက်ဟောင်းတို့ကြွေ၍ ရွက်သစ် တို့ဝေနေကြပြီ။ ရာသီပန်းများလည်း အစွမ်းကုန်ဖူးပွင့် နေကြသည်။ စင်စစ်အားဖြင့် သာယာလှပသောရာသီ ဖြစ်ပါသည်။

“နွေအလှက တွိနဲ့မဆိုင်ဘူး၊ ငိုမနေနဲ့”ဟု ရေ တံခွန်ငယ်များနှင့် စိမ်းမြဲသော ချောင်းရေကိုဖြတ်ကူးစဉ် ပတ်ဝန်းကျင်အလှကို ငေးမောမိသည့် တပ်သားမိုးကျော် အား ၎င်း၏ တပ်စိတ်မှူးဖြစ်သူ တပ်ကြပ်အမ်ဇော်ရိန်က စစ်ရေးသတိရှိဖို့ တီးတိုးပြောဆိုသံကို ကြားရသည်။ ထိုကဲ့သို့သတိပေးသံက ပွင့်လင်းရာသီ သွားလမ်းလာလမ်း သာချိန်များတွင် စစ်ဆင်ရေးတာဝန် အများဆုံးပြုလုပ် ရလေ့ရှိသည့် တပ်မတော်သားဘဝကိုအခံရခက်စေသည်။



၂၀၁၅ ခုနှစ် မေ ၁၄ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လောက်ကိုင်မြို့မြောက်ဘက် စီကော်လုံဒေသရှိ ပွင့်-၂၂၀၂ တောင်ကုန်းအား တပ်မတော်က သိမ်းပိုက်ပြီးနောက် နိုင်ငံတော်အလံလွှင့်ထူ၍ အောင်ပွဲခံစဉ် (မြဝတီ)

ပြည်တွင်းရေးရာ



စာမျက်နှာ ၆ မှ

ရေတန်းတပ်စိတ်မှ ရဲဘော်တစ်ဦး မိုင်းထိကြောင်းသိရပြီး နောက် လက်ဆင့်ကမ်း ပွေ့ထုတ်လာသော တပ်သား မိုးကျော်ကို ယာဘက်ခြေထောက်၌ ဒူးအောက်မှ ပြတ်တောက်ခံရခြင်းဖြင့် တွေ့မြင်လိုက်ရသည်။ မြင်ကွင်းက မလှပ။ နွေဥသြသံချိုနှောမှုကိုလည်းမကြားရ။ ခါနွေ ဆန်းတပေါင်းလ၏ နွေဦးသရုပ်သဏ္ဍာန်တို့ ညစ်နွမ်းရပြီ။ စစ်၏အနိဋ္ဌာရုံများပင်။

“ပစ်ကူရပ်ပြီ၊ ပစ်တက်တက် ကျားထိုး”ဟူသော စစ်မိန့်သံနှင့်အတူ တပ်မတော်သားတို့၏ “ကျား” “ကျား”ဟူသည့် ကြုံးဝါးသံများက ရန်သူ့စခန်းတစ်ခုလုံး ကို လွှမ်းမိုးသွားသည်။ ကြိုတင်ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းထားသော ရက်စွဲနှင့်အချိန်များဖြစ်သည့် (ယ)ရက်နှင့် (န) နာရီတွင် လက်နက်ကြီးပစ်ကူရပ်သည်နှင့် ရန်သူ့စခန်း တောင်ကုန်းထိပ်အနီးတွင် ချဉ်းကပ်ထားသည့် တပ်မတော် သားများက ရန်သူ့ကိုအနီးကပ်တိုက်ခိုက်မှုဖြင့် စခန်းသိမ်း တိုက်ပွဲ ဆင်နွှဲလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

“အောင်ပြီ၊ အောင်ပြီ၊ အောင်ပြီ- ဟေ့” ဆိုသည့် ကြွေးကြော်သံများက ယမ်းငွေ့များကြားမှ ထွက်ပေါ်လာ ပြီး ရှမ်းမြောက်တစ်ခွင်မှသည် မိုးသံယုံ လွင့်ယုံသွားသည်။ “(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ တပ်ရဲ့ ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်ကို ပေးလိုက်နိုင်ပါပြီ”ဟု ပိုလ်စောလာထော်ဝါးက ဆက်သွယ်ရေစက်ဖြင့် သတင်း ပို့လာသည်။

ရန်သူ့ခြေကုပ်ယူ တပ်စွဲထားသောတောင်ကုန်းကို တပ်မတော်ကသိမ်းပိုက်လိုက်ပြီး စခန်းကုန်းထိပ်ရှိ ရန်သူ့ ၏ ပစ်ကတုတ်ဘန်ကာပေါ်တွင် နိုင်ငံတော်အလံကို လွှင့်ထူလိုက်သည်ကို လှမ်းမြင်ရပြီ။ နိုင်ငံတော်အလံကို

ချွေး၊ သွေးတို့ပစ္စန်းနေသော လက်အစုံဖြင့် ကျစ်လျစ်စွာ ကိုင်တွယ်ထိန်းသိမ်းစိုက်ထူထားသော တပ်ကြပ်ကြီး ထန်းဟာ၏ လက်အစုံမှာလည်း ပြေလျော့လာရာမှ တဖြည်းဖြည်းနှင့် ငြိမ်သက်သွားသည်။

“ငါ့နိုင်ငံတော်၊ ငါ့နိုင်ငံသား၊ ငါ့တပ်မတော်အတွက် ငါ၏အသက်ကို စွန့်လွှတ်ရန် အဓိဋ္ဌာန်ပြုပါ၏”ဆိုသည့် တပ်မတော်သားတို့၏ နေ့စဉ်နံနက်နှင့် ညနေတိုင်း ရွတ်ဆို လျက်ရှိသော သစ္စာအဓိဋ္ဌာန်(၄)ချက်မှ နောက်ဆုံး အချက်က စိတ်အစဉ်ကို လွှမ်းမိုးသွားသည်။ ဒို့တာဝန် အရေးသုံးပါးနှင့် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ရန်အတွက် တပ်မတော်သားများ သည် ခြေ လက်၊ ကိုယ်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းမှစ၍ အသက် ခန္ဓာအထိ ပေးဆပ်စွန့်လွှတ် စတေးခံခဲ့ကြသော “တုနိုင်း ဖွယ်ရာမရှိသည့် မြင့်မြတ်သောဂုဏ်ခြံ”ပင်ဖြစ်သည်။

“တို့နိုင်ငံရဲ့ပကတိလိုအပ်ချက်က တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရရှိဖို့ပဲ။ အဲဒါတွေရရှိဖို့ တို့တပ်မတော်ဟာ နိုင်ငံတော်အစိုးရ လွှတ်တော်များ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတယ်”ဟု တပ်မတော်အကြီးအကဲ ၏ မှာကြားချက်ကို ထပ်ဆင့်ရှင်းပြခဲ့သည့် တပ်ရင်းမှူး၏ စစ်ထွက်မိန့်ခွန်းကို ပြန်လည်အမှတ်ရလာသည်။

ယမ်းငွေ့များကလွင့်ပြယ်သွားပြီး မြင်ကွင်းလည်း ရှင်းလာသည်။ ပန်းသင်္ဃန်းရန်နှင့်အတူ သရဖီ၊ အင်ကြင်း ပန်းရန်တို့ အပြိုင်ရောနှောယုံလွင့်လာသည်။ ဆောင်း၏ ပန်းရန်များ မပျက်ပြယ်သေးဘဲ နွေပန်းရန်များက သင်းယုံလာခြင်းဖြစ်သည်။ ဆောင်းပြောင်းနေဦး ကာလ သဘာဝအလှ၏ အဓိပ္ပာယ်သည် ပိုမိုပြည့်စုံနေတော့ သည်။ ။

၂၀၁၆ ခုနှစ် (၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- (က) အမျိုးသားရေးတာဝန်ဖြစ်သည့် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲပြီး ရေရှည်တည်တံ့သည့် စစ်မှန်သော ထာဝငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရန် တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သော တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပိုင်နက်နယ်မြေနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိရောက်စွာကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မည့် စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဂုဏ်ပြုကဗျာ

တပေါင်းဖော်ကျွန်း

- ★ နွေမိန့်တပေါင်း၊ နေရိန်လောင်း
- ★ မြန်မာ့သတ္တိ၊ ကမ္ဘာသိ
- ★ ရွက်ဟောင်းတွေလည်းကြွေခဲ့ပြီ။
- ★ ကျသည့်သွေးကပြခဲ့ပြီ။
- ★ ရက်စက်မှုပေါင်း၊ သရဖူဆောင်း
- ★ တပ်မတော်ပြည်သူ၊ အောင်ပွဲယူ
- ★ နှစ်ပေါင်းကြာလည်းမမေ့ပြီ။
- ★ လွှင့်ထူအောင်လံဝင့်ခဲ့ပြီ။
- ★ နယ်ချဲ့ဖက်ဆစ်၊ ယုတ်မာညစ်
- ★ သားကောင်းဇာနည်၊ ဘာမထိ
- ★ ဖြစ်စဉ်သမိုင်းရိုင်းခဲ့ပြီ။
- ★ မြန်ပြည်သမိုင်းမွှေးခဲ့ပြီ။
- ★ ပြည်သူနှင့်တပ်၊ ကျောချင်းကပ်
- ★ ရဲရဲနီမောင်း၊ သမိုင်းကြောင်း
- ★ မြင့်မြတ်တိုက်ပွဲ၊ နွဲခဲ့ပြီ။
- ★ နှစ်ပေါင်းကြာလည်းမမေ့ပြီ။

မောင်ထည်ဝါ(ပျော်ဘွယ်)

၁၃၇၇/၁၃၇၈ ခုနှစ်အတွက် မဟာသင်္ကြန် ကျ-အကြတ်-အတက်-နှစ်ဆန်း(၁)ရက်နှင့် ဝါဆို-ဝါကပ်-လ-ရက်များ

- ၁။ မဟာသင်္ကြန် ကျရက်  
ဇေယတု မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၇ခုနှစ် နှောင်းတန်ခူးလဆန်း(၆)ရက်၊ ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၇၇ ခုနှစ် တာကူး လဆန်း(၆)ရက်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၁၆ ဧပြီလ(၁၃)ရက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေစက် ၁၀ နာရီ ၄၃ မိနစ် ၅၂ စက္ကန့်အချိန်တွင် မဟာသင်္ကြန်ကျပါသည်။
- ၂။ မဟာသင်္ကြန် အကြတ်ရက်  
မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၇ ခုနှစ် နှောင်းတန်ခူးလဆန်း (၇)ရက် ကြာသပတေးနေ့၊ (၈) ရက် သောကြာနေ့၊ ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၇၇ ခုနှစ် တာကူးလဆန်း ၇ရက် ကြာသပတေးနေ့၊ ၈ ရက် သောကြာနေ့၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁၄ ရက် ကြာသပတေးနေ့၊ ၁၅ ရက် သောကြာနေ့တို့သည် မဟာသင်္ကြန် အကြတ်ရက် (အကြတ်ရက် ၂ ရက်)ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ မဟာသင်္ကြန် အတက်ရက်  
မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၇ ခုနှစ် နှောင်းတန်ခူးလဆန်း ၉ ရက်၊ ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၇၇ ခုနှစ် တာကူးလဆန်း ၉ရက်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၁၆ ဧပြီလ ၁၆ရက် စနေနေ့ နံနက်ပိုင်း ၂ နာရီ ၄၈မိနစ် ၃၄ စက္ကန့်အချိန်တွင် မဟာသင်္ကြန် တက်ပါသည်။
- ၄။ မြန်မာ-ရခိုင် နှစ်ဆန်း ၁ ရက်  
မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၈ ခုနှစ် ဦးတန်ခူးလဆန်း ၁၀ရက်၊ ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၇၈ ခုနှစ် တာကူးလဆန်း ၁၀ရက်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၁၆ ဧပြီလ ၁၇ရက် တနင်္ဂနွေနေ့သည် မြန်မာ-ရခိုင်နှစ်ဆန်း ၁ ရက်နေ့ဖြစ်ပါသည်။
- ၅။ ရဟန်းတော်များအတွက် ဝါဆို-ဝါကပ်-လ-ရက်များ  
ဤ ၁၃၇၈ ခုနှစ်တွင် လထပ်ရက်ငင်မရှိပါ၍ ဗုဒ္ဓဘာသာ သာသနာတော်ဝန်ထမ်း ရဟန်းတော်အရှင်မြတ်တို့မှာ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၈ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၁ ရက်၊ ရခိုင်သက္ကရာဇ် ၁၃၇၈ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၁ ရက်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၀ ရက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် ပထမပုရိမ ဝါကပ်ဆိုတော်မူကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဒုတိယပုရိမဝါဆို မြန်မာ-ရခိုင် ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၁ ရက်၊ ဩဂုတ်လ ၁၉ရက် သောကြာနေ့တွင် ကပ်ဆို တော်မူကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲ တတိယနေ့ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၆  
သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲကို မတ် ၂၆ ရက် (တတိယနေ့)တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ စာဖြေဌာန ၅၁ ဌာန ၌ စာဖြေသံဃာတော်များနှင့် သီလရှင်များ စာရင်းသွင်း ၁၅၈၃၂ ပါးအနက် ၁၁၉၈၇ ပါး ဖြေဆိုကြသဖြင့် ၇၅ ဒသမ ၇၁ ရာခိုင်နှုန်းဖြေဆိုကြကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲကို မတ် ၂၄ ရက် (ပထမနေ့)နှင့် မတ် ၂၅ ရက် (ဒုတိယနေ့)တို့တွင် အင်းစိန် အောင်ဆန်းအထက(၃)ကျောင်း၌ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ စာဖြေသံဃာတော်နှင့် သီလရှင် ၂၀၉ ပါးတို့ ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲ ဖြေဆိုနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။ (ကြေးမုံ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

မုံရွာမြို့ လယ်တီဆရာတော်ကြီး၏မေတ္တာရေစင် တစ်ပဲသာရေတွင်းမှ ရေကို အနီးမှသာမက အဝေးမှပင် တကူးတကမေတ္တာရေအပြစ် လာရောက်ခပ်ယူမှုများရှိနေ

မုံရွာ မတ် ၂၆

မုံရွာမြို့၏ ရေထွက်အကောင်းဆုံးနေရာအဖြစ် သတ်မှတ်ထားသောလယ်တီရပ်ကွက် မြောက်ဘက် မြို့ရေ ပေးဝေရေးစက်များအနီးမှ ပထမလယ်တီဆရာတော်ကြီး တူးဖော်အသုံးပြုခဲ့သော မေတ္တာရေစင် တစ်ပဲသာ ရေတွင်းမှသောက်ရေကို လယ်တီရပ်ကွက်တွင်းမှခပ်ယူ သုံးစွဲရုံသာမက အဝေးမှလာသော ဧည့်သည်များသည် ဆရာတော်ကြီး၏ မေတ္တာရေကို အရခပ်ယူလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ လယ်တီမေတ္တာရေစင် တစ်ပဲသာ ရေတွင်းကို ၁၉၈၅ ခုနှစ် မေ ၂၈ ရက်က ပြန်လည် ဆယ်ယူပြင်ဆင်ပြီး အဆိုပါရေတွင်းမှရေသည် ချိန်ဆက် ကြည့်လျှင် အခြားသောရေတို့ထက် အလေးချိန်တစ်ပဲ အမြဲသာနေသည့် ထူးခြားချက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၉၈၅ ခုနှစ် ဧပြီလက မုံရွာမှာ အလွန် ပူပြင်းခဲ့တဲ့ နှစ်၊ လဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ကဆုန်လရောက်တာ တောင် မိုးကမရွာသေးတာပါ။ တစ်မနက်ခင်းမှာ လယ်တီ နဝမဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကေလာသဟာ လယ်တီရေတွင်းကို ကြည့်ရှုပြီး ကျောင်းအပြန်လမ်းမှာ လယ်တီလူငယ်တစ်စုနဲ့ တွေ့ရတယ်။ လူငယ်စုကို ဆရာတော်က ရေတွင်းပြန်ဆယ်

လိုကြောင်းမိန့်တော့ လူငယ်တွေကလည်း ကိုယ်တိုင် တူးဖော်ကုသိုလ်ပြုချင်ကြတဲ့အကြောင်း လျောက်ထား ကြတဲ့အတွက် ၁၉၄၇ ခုနှစ် နယုန်လဆန်း ၁၀ ရက်မှာ ပြန်တူးခဲ့ကြပြီး အုတ်ရိုးခါးပုံတိုက်(ခူးတိုက်)အရှေ့ဘက် မျက်နှာမှာ ၂၈-၅-၈၅ လို့ ရက်စွဲရေးထိုးထားပါတယ်။ အဲဒီနေ့က ပူပြင်းခြောက်သွေ့လွန်းတဲ့ မုံရွာမြို့လယ်တီရပ် မှာ မိုးရိပ်မိုးခြေမရှိဘဲ သဲသဲမဲမဲကြီးကို မိုးရွာသွန်း ခဲ့ပါတယ်”ဟု လယ်တီရပ်နေ သက်ကြီးတစ်ဦးက ပြောပြ သည်။ လယ်တီဆရာတော်ကြီး စတင်အသုံးပြုခဲ့သော ရေထွက်ကို နောက်ပိုင်းတွင် ရေစက်ဗိုလ်ကြီး ဦးလှဆိုသူက ရေတွင်းအဖြစ်တူးဖော်၍ ကျောက်ရိုးချအုတ်စီပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ၁၉၁၉ ခုနှစ်တွင် မုံရွာမြို့ ရေပေး ဝေရေးလုပ်ငန်းကို မုံရွာမြို့နယ်ပယ်ကော်မတီက စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကာ အချင်း ၁၈ ပေရှိ ရေတွင်းကြီး လေး တွင်း တူးဖော်ခဲ့ကြရာ အနီးရှိ လယ်တီဆရာတော်ကြီး၏ ရေတွင်းမှာလည်း မြို့နယ်ပယ်ရေတွင်း အဝန်းအပိုင်းအတွင်း ကျရောက်သည်။ လယ်တီကျောင်းသည်ပင်လျှင် မြို့နယ်ပယ် ရေကိုသာသုံးစွဲနေသောကြောင့် လယ်တီဆရာတော်ကြီး၏ တစ်ပဲသာရေတွင်းမှာ သုံးစွဲသူအလွန်းနည်းပါးခဲ့ရာမှ



ရေတွင်းမှာလည်း ရွှံ့ညွှန်များဖုံးအုပ်နေတော့သည်။ ၁၉၈၅ ခုနှစ်တွင် ပြန်လည်ဆယ်ယူပြင်ဆင်ခဲ့ကြရာ ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် ထိုစဉ်က အနောက်မြောက်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မြင့်စိုးက လယ်တီရေတွင်းကို နှစ်ထပ်သွပ်မိုး ဝိမာန်အဖြစ် ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)



စဉ့်ကူးမြို့နယ်တွင် ရေကုန်ရောင်း ပြောင်းဝန်းချငါးဖမ်းဆီးသည့်စလေ့ ယနေ့တိုင်ရှိနေဆဲ

စဉ့်ကူး မတ် ၂၆

“ထမင်းအသက် ခုနစ်ရက်၊ ရေဇာအသက် တစ်မနက်” ဟု အဆိုရှိသည့်အတိုင်း ရေသည် လူသားတို့အတွက် မရှိမဖြစ် အထူးကျေးဇူးကြီးမားသည်။ စဉ့်ကူးမြို့နယ်၏ အကျယ်စရိယာနယ်မြေ သုံးပုံနှစ်ပုံကို အမိဇရာဝတီ မြစ်ကြီး ရစ်ခြေဖြတ်သန်းစီးဆင်းလျက်ရှိသည်။ ဇရာဝတီ မြစ်ကြီး အမြဲဖြတ်သန်းစီးဆင်းခွင့်ရရှိသည့် စဉ့်ကူးမြို့နယ် အတွင်း ကျွန်းပိုင်းဒေသကျေးရွာများရှိ လယ်ယာကောင်း ကျွန်းများတွင်လည်း မြေဆီမြေနှစ်များ နှစ်စဉ်ပို့သက်နှုန်း များအဖြစ် တက်ရှိနေမှုကြောင့် ကောက်ပဲသီးနှံများ ဖြစ်ထွန်းပြီး အထွက်နှုန်းများ ကောင်းမွန်လျက်ရှိသည်။ ယခုနှစ် သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီတွင် ဆောင်းမြေပဲများ အထူးအထွက်တိုးပြီး မြေပဲတစ်တင်းကျတွင် မြေပဲ အတောင် ၅၅ တင်းနှုန်းအထက်ထွက်ရှိကာ ဈေးကောင်း ရရှိပြီး ယခုနှစ်သည် တောင်သူများအတွက် ဝင်ငွေကောင်း သောနှစ်ဖြစ်သည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ ဇရာဝတီမြစ်ကြီး ဖြတ်သန်းစီးဆင်းနေသည့် ကျေးဇူးကြောင့် စဉ့်ကူးမြို့ နယ်သူ မြို့နယ်သားတို့ ရေအတွက် မည်သည့်အခါကမျှ အခက်အခဲများ မကြုံတွေ့ခဲ့ရပေ။

ဖမ်းယူရာတွင် မြောင်းဝန်းချငါး ငါးဖမ်းဖမ်းဆီးကြကြောင်း နှင့် ထိုသို့မြောင်းဝန်းချငါးဖမ်းခြင်းစလေ့သည် ယနေ့တိုင် ရှိနေကြောင်း သိရသည်။ မြောင်းဝန်းချငါးဖမ်းခြင်းဆိုသည်မှာ ငါးဖမ်းရာသီ ကုန်ချိန်တွင် အင်းအတွင်းမှ ရေများ ဇရာဝတီမြစ်အတွင်း အမြင့်မှ အနိမ့်ပိုင်းသို့ ပြန်လည်စီးဆင်းလျက်ရှိရာ ရေ စီးဆင်းရာလမ်းကြောင်းအတိုင်း မြောင်းဝန်းဖောက်၍ ယင်းများပိတ်ပြီး အပေါက်တစ်ခုတည်းထားရှိကာ ၎င်းအပေါက်မှ ရေများစီးဆင်းစေပြီး ထိုရေနှင့်အတူ ပါလာသော ငါးများကို ပိုက်အိတ်ထဲသို့ ဝင်စေအောင် ပြုလုပ်ထားသောနည်းဖြစ်သည်။ ထိုသို့ မြောင်းဝန်း တစ်လျှောက် ယင်းပေါ်မှတစ်ဆင့် ပိုက်အိတ်ထဲသို့ ရေများနှင့်အတူ ငါးများပါစီးဆင်းစေခြင်းဖြင့် ငါးအကြီး အသေး ငါးများအားလုံး အလွယ်တကူဖမ်းမိစေခြင်းဖြစ် သည်။

“မြောင်းဝန်းချခါစတော့ တစ်နေ့ ငါး ၁၀ ပိဿာမှ ၁၅ ပိဿာထိရပါတယ်။ ခုရေနည်းသွားတော့ ငါးအထွက် နည်းသွားတယ်။ တစ်နေ့ ငါးပိဿာလောက်ပဲရတော့တယ်။ ဒီနှစ် အင်းရာသီမှာ ရေဝင်ရောက်မှုနည်းတော့ ငါးဝင် ရောက်မှုလည်း နည်းတယ်။ ငါးက အရနည်းပေးမယ့် ငါးဈေးကောင်းတော့မနှုံးပါဘူး”ဟု အင်းဒိုင်ထံမှ မြစ်စွတ် ချောင်းပေါက်ကိုတစ်ဆင့် ဝယ်ယူသူ ရေလုပ်သားတစ်ဦးက ပြောပြသည်။ အင်းရာသီကုန်၍ ရေနည်းသည့်ကာလတွင် အင်းရေများ မြင့်ရာမှ နိမ့်ရာသို့ စီးဆင်းစေပြီး မြောင်းဝန်း ထောင်ငါးဖမ်းသည့်စလေ့များ ပျောက်ကွယ်လုနီးပါးရှိသော် လည်း စဉ့်ကူးမြို့နယ်တွင် မြောင်းဝန်းချ ရေကုန်ရေခန်း ငါးဖမ်းသည့်စလေ့များ ယနေ့တိုင်ရှိနေသေးကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် အလယ်မှ ဖြတ်သန်းစီးဆင်းနေသည့် ဇရာဝတီမြစ်ကြီးကြောင့် မြို့နယ်အတွင်းတွင် မြစ်ချောင်း အင်းအိုင်များစွာရှိသည့်အလျောက် ငါးသယ်ဇာတများ လည်း ပေါ်ကြွယ်ဝပြီး အင်းအလုံးပေါင်း ၃၉ လုံးရှိကာ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ နိုင်ငံတော်အတွက် အင်းလေလဲများ ခေါ်ကာ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်အတွင်း အများဆုံးဝင်ငွေ ရှာပေး သော မြို့နယ်တစ်မြို့နယ်ဖြစ်ခဲ့သည်။ ယခုအခါ အင်းရာသီများကုန်ဆုံးပြီး အင်းရေခန်းစ ပြုချိန်ဖြစ်၍ ရေလုပ်သားများအနေဖြင့် ငါးများကို ရေကုန် ရေခန်း ဖမ်းယူလေ့ရှိသည့်အလျောက် နောက်ဆုံး ငါးများ

ဝင်းမောင်(စဉ့်ကူး)

ငါးရောက်မြို့နယ်တွင် အပူဒဏ်ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် ထန်းရွက်များကို ဒေသခံပြည်သူများ ဝယ်ယူအသုံးပြုမှုများလာ

ငါးရောက် မတ် ၂၆

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင် ငါးရောက် မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များမှ ဒေသခံပြည်သူ များနှင့် အညာကျေးလက်ဒေသများမှ ကျေးလက်နေ ပြည်သူများသည် ယခုနှစ်တွင် အယ်နီညီရာသီ၏ အပူဒဏ် ကို ကာကွယ်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ အပူဒဏ်ကာကွယ်နိုင် မည့် ထန်းရွက်များကို အိမ်အမိုး၊ အကာများပြုလုပ်ရန် ဝယ်ယူအသုံးပြုမှုများလာကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ ထန်းရွက်များဝယ်ယူအသုံးပြုသူ များပြားနေခြင်းကြောင့် ထန်းရွက်ရောင်းချသည့် ထန်းပိုင်ရှင်များ ဝင်ငွေရရှိ၍ အဆင်ပြေနေကြကြောင်း ငါးရောက်မြို့ အမှတ်(၂) ပျဉ်းပင်ရပ်ကွက်မှ အမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြောပြသည်။

ယခင်နှစ်တွေထက် ဈေးနှုန်းသက်သာကြောင်းလည်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့မြို့နယ်မှ ဒေသခံပြည်သူတွေက အပူဒဏ်ကာကွယ်နိုင်အောင်ဆိုပြီး ထန်းရွက်တွေဝယ်ကာ အိမ်အမိုး၊ အကာများ ဆောက်လုပ်နေထိုင်ကြပါတယ်။ ထန်းရွက်မိုးပြီးနေမယ်ဆိုရင်လည်း တကယ်အေးမြစေ တာပါ။ ဒီနှစ်နေ့ဟာ အလွန်ပူတော့ သွပ်မိုးအိမ်တွေမှာ ဘယ်လိုမှကို မနေနိုင်ကြပါဘူး။ ဒါကြောင့် ထန်းရွက်ကို ဝယ်ယူအသုံးပြုသူ များလာတယ်လို့လည်း ထင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီနှစ်တော့ ကျွန်တော်တို့ ငါးရောက်မြို့နယ် မှာ ထန်းရွက်ဈေးက မနှစ်ကထက် ဈေးနှုန်းသက်သာပါ တယ်။ မနှစ်ကထန်းရွက်တစ်ရွက်ကို ၄၅ ကျပ် ပေးဝယ် ရတယ်။ ဒီနှစ်ထန်းရွက်တစ်ရွက် ၄၅ ကျပ် ၆၀ ခန့်သာ ပေးဝယ်ရတာကြောင့် ဝယ်ယူအသုံးပြုတဲ့သူတွေအတွက် ဈေးနှုန်းလည်းသက်သာတော့ အဆင်ပြေတာပေါ့ဗျာ။ ဒါကြောင့် ပြည်သူတွေကလည်း အအေးခတ်ရရှိစေမယ့် ထန်းရွက်တွေကို အသုံးပြုမှုများလာပါတယ်”ဟု ငါးရောက်မြို့ အမှတ်(၂)ဈေးကုန်းရပ်ကွက်မှ ဒေသခံ တစ်ဦးက ပြောပြသည်။

ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)

တောင်ယာလုပ်ငန်းခွင်နားချိန်တွင် သစ်သီးဝလံများရောင်းချ၍ နွေရာသီစားဝတ်နေရေးပူလုံ

မင်းဘူး မတ် ၂၆

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး-စက ကားလမ်းမကြီးဘေးတွင် နွေရာသီ ကာလ၌ မင်းဘူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ လက်ပံတစ်ပင်ကျေးရွာနေ ပြည်သူ အချို့ သစ်သီးဝလံများဝယ်ယူ၍ အလုပ်ရှားပါးသည့် နွေရာသီတွင် စားဝတ်နေရေး ဖူလုံနိုင်ရန်အတွက် ကားလမ်းဘေးတွင် တဲများထိုး၍ သစ်သီးဝလံများရောင်းချကြသည်ဟု လက်ပံတစ်ပင်ကျေးရွာမှ ကိုမင်းငြိမ်း က ပြောသည်။

လက်ပံတစ်ပင်ကျေးရွာနေ ပြည်သူ အချို့သည် မုံရွာမြို့မှ ဖရဲသီး၊ သခွား သီး၊ သခွားမွှေး၊ ထိုင်ဝမ်ဖရဲသီး တို့ကို ကားအစီးပြတ်ဝယ်ယူ၍ ကားလမ်းမကြီးဘေးတွင် နှစ်စဉ် နွေရာသီကာလ စားဝတ်နေရေး ဖူလုံနိုင်ရန်အတွက် တဲများထိုး၍ ရောင်းချကြသည်ဟု သိရသည်။ မုံရွာမြို့မှဖရဲသီးအလုံးတစ်ထောင် ခန့်ပါရှိသော ကားအစီးပြတ်တစ်စီး ဝယ်လျှင် ကားခ ကျပ် ၂၅၀၀၀၀ ပေးရသည်ဟု သစ်သီးဝလံများ ရောင်းချသူ ကိုမင်းငြိမ်းကပြောသည်။ ကားတစ်စီးစာ သစ်သီးဝလံများကို ၁၅ ရက် သို့မဟုတ် တစ်လခန့် ရောင်းချမှ ငွေကျပ် တစ်သိန်း၊ ကိုးသောင်းခန့်သာ ကျန်ရှိကြောင်း ၎င်းကပြောသည်။ ဖရဲသီးတစ်လုံး ကျပ် ၈၀၀ မှ ကျပ် ၁၅၀၀ အထိ ရောင်းချကြောင်း၊ သခွားသီးတစ်လုံးမှာ ကျပ် ၅၀၀ မှ ကျပ် ၁၀၀၀ အထိ ရောင်းချကြ

(နှင်းမိုးဝေ)





## ပြည်တွင်းရေးရာ

### မြန်မာပန်းပုပညာရှင်များ ဓာတ်ကြီးဆယ်ဘွဲ့ အနုစိတ်လက်ရာများကို ထုလုပ်မှုများလာ

မန္တလေး မတ် ၂၆

“ဘုရားမတင် နတ်မဝင် လူထွင်ပန်းဆယ်မျိုး”ဟု ဆိုထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အစဉ်အဆက် ပန်းပုပညာကို မြတ်နိုးစွာ တန်ဖိုးထားတတ်ကြသည်။ ရှေးအခါမှစ၍ ပုံတူပန်းပုများကို အမြတ်တနိုးထုဆစ်ခဲ့ကြသည်။ မြန်မာပန်းပုဈေးကွက်တွင် ပုံတူပန်း၊ ရုပ်ပုံပန်း၊ ၃၇ မင်းပန်း၊ ဆင်ပန်းနှင့် အခြားပန်းများစွာရှိသည်။ ပန်းပုထုထုထွက် ကျွန်းသား၊ ကုတ္တီသားများကို အများဆုံး အသုံးပြုကြသည်။ နေ့နံ့သားများအတွက်မူ အသားမျိုးစုံအသုံးပြုကြသည်။

ယခင်က နိုင်ငံခြားဈေးကွက်အတွက် ဆင်ပန်းပုနှင့် လောကနတ်ပန်းပုကို အဓိကထုတ်ကြသည်။ ဆင်ပန်းပုတွင် ငါးလက်မအရွယ်မှစကာ ထုဆစ်ကြသည်။ ဆိုက်ကြီးများကို ရွှေလီဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ကြသည်။ လောကနတ်ပန်းပုလင်းတွင် ပန်းပုဆရာ စိတ်ကြိုက်ဖန်တီးတတ်ကြသည်။ စတင်ထုဆစ်ချိန်တွင် တပည့်များကို လက်သင်သဘောအဖြစ် အကြမ်းထည်များကို ထုဆစ်သင်ကြားစေသည်။ လောကနတ် ရုပ်ပုံအကြမ်းပေါ်သည်နှင့် ဆရာဖြစ်သူကိုယ်တိုင် စနစ်တကျထုဆစ်ကြသည်။ လောကနတ်ပန်းပုသည် အနုစိတ်၍ လက်ဝင်လွန်း

လှသည်။ လက်ရာမြောက်စွာ ထုဆစ်ကြရပြီး အများမခံပေ။ ကနုတ်ပန်းများ၊ စည်းများမှအစ မျက်လုံး၊ မျက်ခုံး၊ ခြေလက်အားလုံး လက်ရာမြောက်စွာ ထုဆစ်ကြရသည်။ လောကနတ်ပန်းပုလင်းသည် ပြည်တွင်းဈေးကွက်ကို အားထားရသည်။ လောကနတ်ပုံများကို ဟိုတယ်များ၊ ဧည့်ခန်းများတွင် အလှဆင်လေ့ရှိကြသည်။ လက်ရှိတွင် လောကနတ်ပန်းပုဈေးကွက် အေးနေပြီး လောကနတ်ပန်းပုရုပ်တုသည် ပန်းပုဆရာ၏ စိတ်ဝင်စားမှုပေါ်မူတည်၍ လက်ရာကွာခြားသွားတတ်ပြီး ဈေးနှုန်းလည်း ကွာခြားကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိကာလတွင် မြန်မာပန်းပုပညာရှင်များမှာ သစ်သားတစ်ခုတည်းကိုပင် ဇာတ်ကြီးဆယ်ဘွဲ့ ရုပ်ကြွများကို စုပေါင်းထုဆစ်ကြသည်။ ပန်းပုလက်ရာမြောက် ဇာတ်ကြီးဆယ်ဘွဲ့ ပန်းပုအတွက် ပန်းပုပညာရှင်လေးဦးခန့် ပေါင်းစပ်ထုလုပ်ကြသည်။ ထုလုပ်မှုအဆင့်ဆင့်တွင် အသေးစိတ်မှအစ ဂရုစိုက်ထုလုပ်ကြသည်။ လက်ရှိကာလ ပန်းပုလုပ်ငန်းတွင် သစ်သားတစ်ခုတည်းကိုပင် အနုစိတ်ထုဆစ်မှုများစွာ ပြုလုပ်မှုများပြားလျက်ရှိကြောင်း ပန်းပုလုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးထံမှ သိရသည်။ (တိမ်တမန်)



### အပူဒဏ်ကြောင့် မော်တော်ယာဉ်များ မီးလောင်မှုဖြစ်စေရေး အထူးဂရုပြုရန်လိုအပ်

မုံရွာ မတ် ၂၆

မုံရွာအခြေပြု၍ အပူပိုင်းဒေသများသို့ သွားလာမောင်းနှင်နေကြသော မော်တော်ယာဉ်များအနေဖြင့် ယာဉ်မောင်းနှင်စဉ်နှင့် ရပ်နားထားစဉ်တို့တွင် အလိုအလျောက် မီးလောင်မှုဖြစ်စေရန် ယာဉ်များကြိုတင်စစ်ဆေးမှုများကို သတိထားရန်လိုကြောင်း မုံရွာမြို့အခြေစိုက် ပုဂ္ဂလိကမော်တော်ယာဉ်များစနစ်တကျ ပြေးဆွဲရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမင်းက ပြောသည်။

မော်တော်ယာဉ်များ၏ အင်ဂျင်ခန်းအတွင်း သန့်ရှင်းမှုရှိစေရေး၊ ဆီပိုက်များ ယိုစိမ့်မှုမရှိစေရေးအတွက် အလေးပေးဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သလို ယာဉ်မောင်းများအနေဖြင့် ယာဉ်မတော်တဆမှုမှ ကာကွယ်ရန်အတွက် သတ်မှတ်မိုင်နှုန်းအတိုင်း ဂရုစိုက်မောင်းနှင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယာဉ်မောင်းနေစဉ်အချိန်၌ ယာဉ်နှင့်လမ်းအခြေအနေကို အခါမလပ် ဂရုစိုက်သတိထားကာ ဖုန်းပြောခြင်း၊ သီချင်းနားထောင်ခြင်း၊ ဗီဒီယိုကြည့်ခြင်း၊ ဆေးလိပ်သောက်ခြင်း၊ မူးယစ်သေစာသောက်စားခြင်း၊ လက်တစ်ဖက်တည်းဖြင့် မောင်းနှင်ခြင်းတို့ကို ရှောင်ရှားရန်လိုအပ်ကြောင်း သတိပေးထားသည်။

ခရီးသွားများ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု၊ သေဆုံးမှုများမဖြစ်ပွားစေရန် ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် စစ်ဆေးရမည့်အချက်များသတ်မှတ်ပြီး တာဝန်ရှိ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများနှင့်အတူပေါင်း၍ မော်တော်ယာဉ်နှင့် ပတ်သက်သည့် သက်တမ်းရှိ ယာဉ်သက်သေခံလက်မှတ်၊ ယာဉ်ကိုယ်ထည်ပိုင်း၊ တာယာနှင့် အစိတ်အပိုင်းများအားလုံး အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ မောင်းနှင်အသုံးပြုနိုင်မှု၊ လူစီးထိုင်ခုံများတပ်ဆင်ထားရှိမှု၊ အရေးပေါ်ထွက်ပေါက်များ အသုံးပြုနိုင်မှု၊ အရေးပေါ်အခြေအနေ အသုံးပြုနိုင်ရန် မီးသတ်ဆေးဘူး၊ တူ၊ ပုဆိန်၊ ယာဉ်တွင် တပ်ဆင်သည့်ရောင်ပြန်နှင့် ယာဉ်ရပ်နားရာတွင် အသုံးပြုမည့်ကြိတ်ရောင်ပြန်ပါရှိမှုစသည်တို့ကို စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း ပုဂ္ဂလိကမော်တော်ယာဉ်များစနစ်တကျ ပြေးဆွဲနိုင်ရေးကော်မတီမှ သိရသည်။ (မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ))

မန္တလေး မတ် ၂၆

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ မတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲက မတ် ၂၂ ရက်တွင် မင်္ဂလာဈေးမီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဘေးအန္တရာယ်ရှိ အဆောက်အအုံများ သတ်မှတ်နိုင်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန် စိစစ်ရေးကော်မတီ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပသည်။

အဆိုပါ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးညွန့်မောင်၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်တင်နှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနမှူးများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအထူးအဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးခင်မောင်ဆွေ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမောင်မောင်ညွန့်၊ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်း (မန္တလေး) တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးသန်းစင်ထွေး၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာဌာန တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာလှမျိုးအောင်နှင့် အင်ဂျင်

### ဘေးအန္တရာယ်ရှိ အဆောက်အအုံများသတ်မှတ်နိုင်ရေး စိစစ်ရေးကော်မတီညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နီယာများ တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယမြို့တော်ဝန်က မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် ဆိုင်ခန်းပိုင်ရှင်များက ၎င်းတို့ပစ္စည်းများ သယ်ယူရာတွင် မည်သည့်ထောက်ခံစာမှ လိုအပ်ခြင်းမရှိဘဲ ဈေးအကျိုးတော်ဆောင်၊ ဈေးတာဝန်ခံများနှင့် စိစစ်ပြီး ပြန်လည်သယ်ယူနိုင်ကြောင်း၊ စနစ်တကျသယ်ယူနိုင်ရေးအတွက် ဝင်ပေါက်နှင့် ထွက်ပေါက်များကို သီးသန့်စီစဉ်ပေးထားပြီး သက်ဆိုင်ရာတို့က လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အတွင်းရေးမှူးက မီးဘေးသင့် အဆောက်အအုံဖြစ်သည့် အတွက် အန္တရာယ်ရှိ မရှိ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အင်ဂျင်နီယာများ၊ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ အင်ဂျင်နီယာများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်းနှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)မှ ပညာရှင်များနှင့် စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ စစ်ဆေးကာ ဆုံးဖြတ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကြားကာလတွင် ဆိုင်ခန်းရှင်များ ပစ္စည်းသယ်ယူရန်နှင့် မြို့တော်စည်ပင်မှ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးကို စီစဉ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အဆောက်အအုံဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးက လက်ရှိ မီးဘေးဒဏ်ဒဏ်ရာရသည့် အဆောက်အအုံများ လတ်တလော စစ်ဆေးမှုများအရ ဆိုင်ခန်းပိုင်ရှင်များနှင့် လူနေတိုက်ခန်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ပစ္စည်းများကို စနစ်တကျသယ်ယူရာတွင် အန္တရာယ်မရှိကြောင်း၊ စလစ်ပြင်များ၊ ပိုင်တိုင်များ မီးဘေးသင့်ခံနိုင်ရည်ရှိ သယ်ယူနိုင်သည့် အနေအထားထိရှိနေပြီး နောက်ပိုင်းတွင် နည်းပညာများဖြင့် အဆင့်ဆင့်စစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင်ရန်လိုကြောင်း အကြံပြုပြောကြားသည်။ (တင်မောင်၊ မင်းထက်အောင်)

### အယ်နီညီဖြစ်စဉ်ကြောင့် စားအုန်းဆီထွက်ရှိမှုလျော့လာသဖြင့် ပြည်ပစားအုန်းဆီဈေးနှုန်း မြင့်တက်လာ

ရန်ကုန် မတ် ၂၆

အယ်နီညီဖြစ်စဉ်ကြောင့် စားအုန်းဆီထွက်ရှိမှုလျော့နည်းလာသဖြင့် ပြည်ပစားအုန်းဆီဈေးနှုန်း မြင့်တက်လာသည်။ ဖေဖော်ဝါရီနောက်ဆုံးပတ်မှ မတ်လ ဒုတိယပတ်ကုန်ခါနီးအထိ ပြည်ပစားအုန်းဆီတစ်တန်ဈေးနှုန်း ပျမ်းမျှ ဒေါ်လာ ၆၅၀ ဝန်းကျင်၊ တစ်ပိဿာအရင်းဈေးနှုန်း ပျမ်းမျှ ကျပ် ၁၄၈၀ ဝန်းကျင်သာရှိခဲ့သည်။

မတ် ၂၁ ရက်က စားအုန်းဆီဈေးကွက်တွင် D.0 စာရွက် (ဆီထုတ်ယူခွင့်)တစ်ပိဿာ ၁၅၈၅ ကျပ်၊ အလယ်လက်ကားလက်ငင်းတစ်ပိဿာ ၁၆၀၅ ကျပ်နှုန်းသို့ မြင့်တက်လာသည်။

စားအုန်းဆီများ ပြည်ပမှဝယ်ယူတင်သွင်းရာတွင် ဝယ်ယူပြီး ၁၀ ရက်ခန့် အကြာတွင် ပြည်တွင်းသို့ရောက်ရှိသည်။ အထက်ဖော်ပြပါရက်ပိုင်းများတွင် ပြည်ပမှဝယ်ယူခဲ့သော စားအုန်းဆီများမှာ ယခုရက်ပိုင်း ရန်ကုန်ဈေးကွက် အတွင်းရှိနေသည့် ဆီများဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ယခုရက်ပိုင်း ရန်ကုန်ဈေးကွက်တွင် ရောင်းချနေသော စားအုန်းဆီများ၏ တစ်ပိဿာ အရင်းဈေးမှာ ပျမ်းမျှငွေကျပ် ၁၄၈၀ ဝန်းကျင်သာဖြစ်သည်။

မတ် ၂၁ ရက်တွင် ပြည်ပစားအုန်းဆီ FOB တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၆၉၀ ဖြင့် တစ်ပိဿာအရင်းဈေး ၁၅၆၅ ကျပ်နှုန်းရှိလာပြီး ဆီဈေးကွက်တွင် ဆီထုတ်ယူခွင့် D.0 စာရွက် တစ်ပိဿာရောင်းဈေး ၁၅၈၅ ကျပ်၊ အလယ် ၁၆၀၅ ကျပ်ဖြစ်လာချိန်တွင် တစ်ပိဿာအရင်းဈေးထက် ကျပ်တစ်ရာ၊ ပိဿာ၁၀၀ ဝင် ဆီတစ်ပိဿာလျှင် ကျပ်တစ်သောင်း၊ ဆီတစ်တန် (၅ပိပါ) လျှင် ကျပ်ငါးသောင်းဝန်းကျင်ကို ပြည်ပမှဆီတင်သွင်းသူများ၊ ယခင်ရက်ပိုင်း

ဆီဝယ်ထားသူများ၊ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများမှ ပင်လယ်ရေကြောင်းဖြင့် သင်္ဘောစီးရေ ၁၁၀ ဖြင့် စားအုန်းဆီတန်ချိန် ၅၀၂၅၂၅၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ သင်္ဘောစီးရေ ၁၁၇ စီးဖြင့် တန်ချိန် ၅၂၀၄၀၈ တန် တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၁၂-၂၀၁၃ ခုနှစ်၏ ပထမရွက်လအတွင်း စားအုန်းဆီတန်ချိန် ၂၀၈၆၄၂ တန်၊ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်၏ ပထမရွက်လအတွင်း တန်ချိန် ၂၀၂၉၂ တန်သာတင်သွင်းမှုရှိရာ ယင်းနှစ်များတွင် လစဉ်ပျမ်းမျှသွင်းဝန်းကျင်သာ တင်သွင်းမှုရှိခဲ့သည်။ ယခုအခါ ကန်ဆီအပြင် ကုန်သေတ္တာများဖြင့် ပုလင်းသွတ်ဆီ၊ ပုံးဆီများပါ တံဆိပ်အမျိုးမျိုးဖြင့် ဈေးကွက်သို့ဝင်ရောက်မှုများလာသည်။

ရန်ကုန်စားအုန်းဆီဈေးကွက်အတွင်း ပြည်ပဈေးမတက်သော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် တင်သွင်းလာသောဆီသင်္ဘောများ မရောက်လာခြင်း၊ ရောက်ရှိသော်လည်း ဆီချနိုင်မှုမရှိခြင်း အခက်အခဲများကြောင့် ဆီဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်မှုများရှိတတ်သည်။ ယခုရက်ပိုင်း ပြည်ပမှဆီသင်္ဘောများ ဆီသို့လောင်ကန် အခက်အခဲကြောင့် ပင်လယ်ဝင်တွင် စောင့်ဆိုင်းနေရသည်အထိ စားအုန်းဆီပြည့်စုံလုံလောက်မှုရှိသော်လည်း ပြည်ပဈေးမြင့်တက်မှုကိုအကြောင်းပြု၍ အရင်းဈေးထက်တစ်ပိဿာ ကျပ်တစ်ရာဝန်းကျင် ဈေးမြင့်လာသည်။ ယင်းသို့ဈေးမြင့်လာမှုကြောင့် စားအုန်းဆီအသုံးပြုစားသောက်ဖွယ်ရာများ ဈေးမြင့်တက်လာမည်ကို ယခုရက်ပိုင်း အကျိုးအမြတ်အဖြစ် များစွာရရှိသည်ဟု ဆီဈေးကွက်မှ သိရသည်။

၂၀၁၆ ဇန်နဝါရီနောက်ဆုံးပတ်အတွင်း စားအုန်းဆီတစ်ပိဿာ

ဆိပ်ကမ်းရောက်အရင်းဈေးပျမ်းမျှ ကျပ် ၁၄၀၀ ဝန်းကျင်ရှိပြီး ၁၀ ရက်ခန့် အကြာ ဖေဖော်ဝါရီလ ပထမပတ်အတွင်းတွင် ရန်ကုန်ဆီဈေးကွက်တွင် ပျမ်းမျှတစ်ပိဿာ ရောင်းဈေး D.0 စာရွက်ဈေးကျပ် ၁၄၁၀၊ အလယ်ဈေးပျမ်းမျှ ၁၄၂၅ ကျပ်သာရှိခဲ့သည်။ ပြည်ပမှ တင်သွင်းလာသောစားအုန်းဆီ အရင်းဈေးနှင့် ကွာခြားမှုနည်းရာ ရန်ကုန်ဆီဈေးကွက်တွင် ရောင်းဝယ်ခဲ့ကြသည်ဟု ဈေးနှုန်းဟောင်းများမှ သိရသည်။

ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံဝင်းအတွင်း စားအုန်းဆီတိုက်ရိုက်ဖြန့်ဖြူးနေသော ဆီတင်သွင်းသည့် ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် မတ်လဒုတိယပတ် အစပိုင်းရက်တွင် အလယ်တစ်ပိဿာ လက်ကားဈေး ၁၅၀၅ ကျပ်နှုန်းရောင်းချခဲ့ပြီးနောက် မတ် ၂၁ ရက်အထိ အရောင်းခေတ္တပိတ်ထားသည်ဟု ဝယ်ယူနေကျနယ်မှ ကုန်သည်တစ်ဦးက ပြောသည်။

ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်း သီလဝါနယ်မြေတွင် ဆီတန်ချိန် ၆၀၀၀ ဆုံ ဆီသို့လှောင်ကန်ခြောက်လုံး၊ သာကေတ ပဲခူးမြစ်ကမ်းတွင်တန် ၂၀၀၀ ဆုံ ဆီသို့လှောင်ကန် တစ်လုံး၊ ကြည့်မြင်တိုင် ဗားကရာသံကွင်း ဆိပ်ကမ်း နယ်မြေတွင် ဆီတန်ချိန် ၂၄၀၀၀ ဆုံဆီသို့လှောင်ကန် ၁၉ လုံးရှိရာ စုစုပေါင်းဆီတန်ချိန် ၃၁၀၀၀ သို့လှောင်နိုင်သည်။

ဆန်ဈေးနှုန်းများ ၂၀၁၅ နှစ်လယ်မှစ၍ ဈေးမြင့်တက်ပြီး ပြန်လည်ကျဆင်းမှု ယခုအချိန်အထိ မရှိသေးသကဲ့သို့ စားအုန်းဆီဈေးနှုန်းများ အရင်းဈေးနှုန်းထက် ပိုမိုဈေးတင်ရောင်းချလာမှုပေါ် ဆီရောင်းဝယ်သူများ အနေဖြင့် ဝေဖန်ပြောဆိုမှုများရှိလာသည်ဟု သိရသည်။

အယ်နီညီဖြစ်စဉ်ကြောင့် စားအုန်းဆီထွက်ရှိမှုလျော့လာသဖြင့် ပြည်ပစားအုန်းဆီဈေးနှုန်း မြင့်တက်လာကြောင်း သိရသည်။ (မောင်စေအောင်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကူးစက်ပြန့်နှံ့နေသော အမြေးရောင်ရောဂါကြောင့် ကလေးငယ်ရုပ်ဗျားသေဆုံး၊ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ကာကွယ်မှုများလုပ်ဆောင်

မန္တလေး မတ် ၂၆  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တစ်ကိုယ်ရေမသန့် ရှင်းခြင်းနှင့် ဖုန်ထူထပ်မှုများကြောင့်ဖြစ်ပွားသည့် ကူးစက်မြန် ဦးနှောက်အမြေးရောင်ရောဂါကြောင့် မတ် ၂၃ ရက် အထိ စာရင်းများအရ ကလေးငယ် ၁၄ ဦး ဖြစ်ပွားပြီး ရုပ်ဗျားသေဆုံးခဲ့ကာ ကာကွယ်နှိမ်နင်းမှုများ အရှိန်အဟုန် မြှင့်ဆောင်ရန်ကြောင့် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးဗျူး ဒေါက်တာဝင်းနိုင်က ပြောသည်။

မတ် ၅ ရက်မှ စတင်ဖြစ်ပွား၍ ဖြစ်ပွားသေဆုံးသူ များမှာ သာစည်မြို့နယ် ကျေးရွာခြောက်ရွာတွင် ကိုးနှစ် အောက် ကလေးငယ်များဖြစ်ပြီး ယင်းကျေးရွာများသည် အပူပိုင်းဒေသ ဖုန်ထူထပ်သောကျေးရွာများ ဖြစ်သည်။ “ဒီရောဂါက အပူပိုင်းဒေသမှာ ရှိနေတယ်။ တချို့ကျ တော့ ရောဂါလက္ခဏာမပြဘူး။ ကိုယ်ခံအားနည်းတဲ့ ကလေးငယ်တွေမှာဖြစ်တတ်တဲ့ Neisseria meningitidis (ဦးနှောက်အမြေးရောင်)ရောဂါပါ။ တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေးနဲ့ ဖုန်ထူထပ်တဲ့နေရာတွေ မသွားဖို့လိုတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ဖြစ်ပွားမှုမှာ သာစည်မြို့နယ်အတွင်းမှ အင်းကုန်းရွာ တွင် တစ်ဦးဖြစ်ပွား၍ တစ်ဦးသေဆုံး၊ ပြန်ကန်ရွာတွင် ငါးဦးဖြစ်ပွား၍ နှစ်ဦးသေဆုံး၊ ဘုရားလေးကုန်းရွာတွင် တစ်ဦးဖြစ်ပွား၍ တစ်ဦးသေဆုံး၊ သမန်းကန်ရွာတွင် သုံးဦး

ဖြစ်ပွား၍ တစ်ဦးသေဆုံး၊ အောင်မြင်သာရွာတွင် သုံးဦး ဖြစ်ပွား၍ နှစ်ဦးသေဆုံး၊ မောင်းတိုင်ရွာတွင် တစ်ဦး ဖြစ်ပွား၍ တစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ရာ ကျေးရွာခြောက်ရွာတွင် ၁၄ ဦး ဖြစ်ပွားပြီး ရုပ်ဗျားသေဆုံးခဲ့သည်။

“ဖြစ်ခဲ့တဲ့ရွာတွေက နီးစပ်တော့ တစ်ရွာနဲ့တစ်ရွာ သွားလာကြတယ်။ ကလေးချင်းဆော့ကစားကြရာကလည်း ကူးစက်တယ်။ ဦးနှောက်အမြေးရောင်ရောဂါ Type ငါးမျိုးမှာ အခုဖြစ်နေတာက TypeB ဖြစ်လို့ ထိုးတဲ့ ကာကွယ်ဆေးမရှိသေးဘူး။ ကာကွယ်မှုတွေ အရှိန်အဟုန်နဲ့ လုပ်နေပါတယ်။ အပူနဲ့ဆက်စပ်တာဖြစ်လို့ နေပူထဲကနေ ပြန်လာပြီး ရေချိုးတာမျိုးရှောင်သင့်တယ်။ နှာခေါင်းစည်း တပ်ဖို့နဲ့ လက်ကိုစင်ကြယ်အောင်ဆေးဖို့ လိုပါတယ်”ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနသည် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ဌာနမှ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများဖြင့် တစ်ရက် နှစ်ကြိမ်စစ်ဆေးမှု များလုပ်ဆောင်၍ ဖျားနာလူနာရှိလျှင် ပိုးသတ်ဆေးနှင့် လိုအပ်သည့်ဆေးများထိုးနှံပေးကာ နီးစပ်ရာဆေးရုံများသို့ ပို့ဆောင်ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးအသိပေးစီစဉ်မှုများဖြင့် အသိ ပေးခြင်း၊ လက်ကမ်းစာစောင်ဝေငွေဖြင့် တို့ဖြင့် ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



မင်္ဂလာဈေးရှိ ပျံကျဈေးသည်များအတွက် ယာယီဈေးဆိုင်ခန်းများ မဲစနစ်ဖြင့်ချထားပေး

မန္တလေး မတ် ၂၆  
မန္တလေးမြို့ မင်္ဂလာဈေးမီးလောင်ကျွမ်းပြီးနောက် ၎င်းဈေးရှိပျံကျဈေးသည်များ ယာယီဈေးဆိုင်ခန်း နှစ်ရက် အတွက် မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ မှ မတ် ၂၆ ရက်က ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ၃၁ လမ်း၊ လမ်း(၇၀)နှင့်(၇၁)လမ်းကြားတွင် ယာယီဈေးဆိုင်ခန်း ရှာ အဖြစ်သတ်မှတ်၍ ဆိုင်ခန်း နေရာများအား မဲစနစ်ဖြင့် ချထားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ပျံကျဈေးသည်တွေအတွက် နေ့စဉ်ဝင်ငွေရဖို့လိုအပ် တဲ့အတွက် ယခုနေရာကို ယာယီဈေးအဖြစ် ရောင်းချနိုင် အောင်စီစဉ်ပေးခဲ့တာပါ။ ကျန်တဲ့အတည်တကျဆိုင်တွေ အတွက်ကိုလည်း မကြာခင်မှာပဲဆိုင်ခန်းနေရာတွေကို ဆက်လက်ချထားပေးဖို့ စီစဉ်နေပါတယ်”ဟု မန္တလေး မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင်(၂) ဦးရွှေဝင်းက ပြောသည်။

ယခုဖွင့်လှစ်ပေးသည့်ယာယီဈေးနေရာတွင် ပျံကျ ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၂၅၅ ခန်းအား တစ်ဆိုင်လျှင် ၆ ပေပတ်

လည်အကျယ်အဝန်းဖြင့် ရောင်းချသည့်ပစ္စည်းအမျိုး အစားလိုက် Aအုပ်စုမှ Gအုပ်စုအထိခွဲခြား၍ နေရာချထား ပေးခဲ့သည်။

“အခုလိုယာယီဈေးဆိုင်ခန်းတွေအမြန်ချထားပေး တဲ့အတွက် ကျွန်မတို့ဈေးသည်တွေအနေနဲ့ ဝမ်းသာ ကျေနပ်ပါတယ်။ တစ်နေ့ကုန်ရောင်းချခွင့်ပေးဖို့တောင်း ဆိုပါတယ်။ နောက်ပြီး ယာယီဈေးကနေ ဈေးသစ်ဖွင့်နိုင် အောင်လည်းအမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါ”ဟု ကုန် စိမ်းဈေးသည် ဒေါ်မြလေးက ပြောသည်။

အဆိုပါယာယီဈေးတွင် ပျံကျဈေးသည်များဖြစ်သည့် ကုန်စိမ်း၊ သစ်သီးကုန်ခြောက်၊ သား/ငါး၊ လေလံ (ဝက်၊ ဆိတ်၊ အမဲ)နှင့် စားသောက်ဆိုင်တို့ဖြစ်ပြီး ကုန်စိမ်းနှင့် သစ်သီးရောင်းချသူ ၁၅၅ ဆိုင်၊ ကုန်ခြောက်ရောင်းချသူ ၇၆ ဆိုင်၊ သား/ငါး ရောင်းချသူ ၄၁ ဆိုင်၊ လေလံ (ဝက်၊ ဆိတ်၊ အမဲ) ရောင်းချသူ ၄၆ ဆိုင်နှင့် စားသောက်ဆိုင် ရောင်းချသူ ၁၈ ဆိုင်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ကျေးလက်ဒေသအရောက် မြေနှင့်ပတ်သက်သော အသိပညာပေးမှုများ အားနည်းနေသေး

မုံရွာ မတ် ၂၆  
အန္တရာယ်များသော မြေအန္တရာယ်ကို စုပေါင်းကာကွယ်ရန်လိုအပ်သလို တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် လည်း ကာကွယ်ရန်လိုအပ်ပြီး မြေနှင့်ပတ်သက်သော အသိပညာပေးမှုများ ကျေးလက် တောရွာများအရောက် ဆောင်ရွက်မှုများနည်းနေကြောင်း အရာတော်မြို့နယ် စပါးစိုက်ကျေးရွာ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ကျေးလက်မှာနေတဲ့သူအများစုက သူတို့ထိထားတဲ့အတိုင်း ဒဏ်ရာကိုမီးစနဲ့ထိုးတာ၊ ဓားနဲ့ခွဲတာ၊ ပွတ်တာနဲ့ပွတ်တာ၊ ဆေးလိမ်းတာ၊ မြေကိုက်ခဲရသူကို အရက်တိုက်တာ၊ အဆိပ်ကြောင့် ကယောင်ကတမ်းဖြစ်တာကို အပူဖိုတယ်ဆိုပြီး လှဲမှားတဲ့အယူသီးမှုတွေနဲ့ လုပ်နေတာတွေရှိနေ ပါသေးတယ်။ အဲဒီလို အယူသီးတာတွေကြောင့် မြေဆိပ်တွေဟာ ပြန်ရည်ကြောကတစ်ဆင့် ခန္ဓာကိုယ်ကို ပျံ့နှံ့သွားတာဖြစ်လို့ မလိုလားစရာဖြစ်ရပ်တွေ ကြုံနေကြရပါတယ်”ဟု အရာတော် ဒေသ ကျေးလက်နေသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

မြေကိုက်ခဲရမှုဖြစ်ပွားရာနေရာများမှာ လယ်ယာတောများတွင် အဓိကအဖြစ်များပြီး ကောက်ရိတ်ကာလ မြေအန္တရာယ်ကာကွယ်ရန် စပါးမရိတ်မီ မီးတုတ်များဖြင့် မြေများကို ခြောက်လှန့်၍ မောင်းထုတ်ရန်လိုအပ်ပြီး လယ်ယာတောထဲသွားသည့်အခါ လည်တံရှည် ဖိနပ်များစီးရန် လိုအပ်သလို ကောက်ရိတ်သောအခါ ရော်ဘာလက်အိတ်ရှည်များ၊ ခြေအိတ်ရှည်များစွပ်၍ အကာအကွယ်ပြုလုပ်ထားရန်များကို အမြဲသတိပေးသင့်ကြောင်း သိရသည်။

မြေကိုက်လူနာရှိလျှင်ဆေးရုံအရောက် အမြန်ဆုံးပို့ဆောင်ရမည်ဖြစ်သလို မြေကိုက်လူနာ ကို ရှေးဦးသူနာပြုစုနည်းဖြင့် အသက်ကယ်ပြုစုနိုင်ရန်လိုအပ်သည်။ ထို့ထက်အရေးပါလှသော မြေဆိပ်မြေဆေးများ အလိုအလောက်ထားရှိရေးများကို လုပ်ဆောင်ထားလျှင် ဆင်းရဲချမ်းသာ မရွေး မြေကိုက်ခဲရပါက အသက်ဆုံးရှုံးမှု လုံးဝရှိနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်းသိရသည်။

မြေများသည် အစာရှာရင်း လူတို့၏နေအိမ်ထဲသို့ဝင်လာတတ်ပြီး အိမ်ထဲရှိချောင်ကြို ချောင်ကြားများ၌ ဝင်ခိုနေတတ်ကာ မြေဝင်နိုင်မည့်အပေါက်များကို အုတ်ခဲဖြင့်ပိတ်ဆို့ထား ရမည်ဖြစ်သလို မြေပေါသောအရပ်၌ နေထိုင်သူများအနေဖြင့် အိမ်ထဲသို့ မြေမဝင်နိုင်အောင် အဟန့်အတားအကာအကွယ်များ ပြုလုပ်ထားရန်လိုအပ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဓိကတွေ့ရှိသော အဆိပ်ရှိမြေများမှာ မြေဟောက်၊ မြေပွေး၊ ငန်း တော်ကြား၊ ငန်းမြေ၊ သံခေါင်းစွပ်၊ ဂျပ်မြေ၊ မြေစိမ်းခြေးချောက် စသည်တို့ဖြစ်ပြီး အဆိုပါမြေများ သည် သစ်ရွက်ပုံ၊ သစ်ခေါင်း၊ ချုံပုတ်တွင်းများ၊ ကောက်လှိုင်းပုံ၊ ဝါးပုံနှင့် သစ်ပင်များပေါ်တွင် ခိုအောင်းနေထိုင်တတ်ကြပြီး အစာစားရန်၊ မိတ်လိုက်ရန် အပြင်ထွက်လေ့ရှိကာ ရေလည်းကူး တတ်ကြကြောင်း သိရသည်။ မြေများအနေဖြင့် လူကိုကြောက်ရွံ့တတ်သည့်သဘောရှိပြီး လူတို့ က တက်နင်းမိ၊ ကိုင်တွယ်မိသည့်အခြေအနေမျိုးကြောင့် တုံ့ပြန်ကိုက်ပေါက်ခြင်းဖြစ်ကာ ထူးခြားသည်မှာ မြေပွေးများသည် အကောင်ကြီးများထက် အကောင်ငယ်များက အဆိပ်ပိုပြင်း သည့်အပြင် ရန်မူတတ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် မြေကိုက်ခဲရမှုနှင့် မြေကိုက်၍ သေဆုံးမှုနှုန်း အများဆုံးနိုင်ငံများတွင် ပါဝင်ပြီး ၁၉၉၃ ခုနှစ်က မြေကိုက်မှုအကြိမ် ၁၄၀၀၀ ကျော်ရှိခဲ့ပြီး ၂၀၀၀ ကျော်ခန့် သေဆုံးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ဤကိန်းဂဏန်းသည် ဆေးရုံရောက်လာသော စာရင်းများအရဖြစ်ပြီး ပြင်ပ၌မြေကိုက်ခဲရသောလူနာများ မပါရှိကြောင်းသိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားကျန်းမာရေး စီမံကိန်း ၂၀၁၁ အရ အရေးကြီးသောရောဂါများ၏ ဦးစားပေးစာရင်းတွင် ရောဂါပေါင်း ၄၂ မျိုးအနက် မြေကိုက်ရောဂါမှာ ၁၁ နေရာတွင်ရှိပြီး မြေကိုက်၍သေဆုံးမှုတွင် အဆိပ်ပြင်း သောမြေများကြောင့် အဓိကဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

လျှပ်စစ်သုံးလျှင် သတိယှဉ် ဝန်အားမမျှ မသုံးရ

ရမည်းသင်း မတ် ၂၆  
တောင်သူများ လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်တွင် သွားလာရေးနှင့် ကုန်ပစ္စည်းများ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးအတွက် အသုံးပြုကြသောလှည်း ၏ အဓိကအစိတ်အပိုင်း သစ်သားလှည်းဘီး များကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်း မြို့နယ် ဝါးရုံတော်အုပ်စု ဝါးရုံတောအရှေ့ရွာ၊ အနောက်ရွာတွင် ယနေ့ထက်တိုင်ပြုလုပ် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ သစ်သားလှည်းဘီးများ ပြုလုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်းကို ရှေးယခင်ကပင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ သစ်သားလှည်းဘီးပြုလုပ်သူ လေးဦးရှိသည်ဟု သိရသည်။

သစ်သားလှည်းဘီး ပြုလုပ်ရာတွင် ကျွန်း သား၊ ပိတောက်သားတို့ကို အသုံးပြု၍ ပြုလုပ် ကြပြီး လှည်းဘီး၏ ဒေါက်၊ တံကူ (ပတ်ဝိုင်း)တို့ကို ကျွန်းသားဖြင့် ပြုလုပ်ကြကာ လှည်းဘီး၏ အလယ်တည့်တည့် လှည်းဝင်ရိုး တပ်ဆင်ရန်အတွက် အဓိကဖြစ်သော ပဒေါင်း လုံးကို ပိတောက်သားဖြင့် ပြုလုပ်ကြသည်ဟု သိရသည်။

လှည်းဘီးတွင်ပါဝင်သော တံကူ (ပတ်ဝိုင်း) ဒေါက်ပြုလုပ်ရာတွင် သစ်သားကို အတိုင်းအတာအတိုင်းဖြတ်တောက်၍ ပုံကြမ်း လောင်း အချောကိုင်ခြင်းစသည်တို့ဖြင့် ပြုလုပ် ပြီးစီးနိုင်သော်လည်း ပဒေါင်းလုံးပြုလုပ်ရာတွင် ဆောက်ပြား၊ ဆောက်ခုံး၊ ဇောင်းဆောက်များ ဖြင့် ပွတ်စင်အသုံးပြုကာ အဆင့်ဆင့်ပြုလုပ်ရ သည်ဟု သိရသည်။

သစ်သားလှည်းဘီး ပြုလုပ်ရန်အတွက် ပြုလုပ်မည့်သစ်သားကို သုံး၊ လေးနှစ် အသား ကျ၊ အသားခြောက်အောင်ထားပြီး ပြုလုပ်မှ သာ လှည်းဘီးများ အသားကျမှန်ခြင်း၊ အတိမ်း၊ အခွင်မဖြစ်ဘဲ စံရွေးကျဖြစ်၍ အသုံးပြုသူများအတွက် ရေရှည်အသုံးခံသည့်

ရမည်းသင်းမြို့နယ်အတွင်း သစ်သားလှည်းဘီးများလုပ်ကိုင်လျက်ရှိ

ဟု သိရသည်။ သစ်သားလှည်းဘီးကို သစ်သားအစိတ်ဖြင့် ပြုလုပ်ပါက ရက်တိုတိုအတွင်း လျင်မြန်စွာ ပြီးစီးနိုင်သော်လည်း အသုံးပြုသူများအတွက် ရေရှည်မခံကြောင်း သိရသည်။ လှည်းဘီး တစ်စုံ ပြုလုပ်ရာတွင် တစ်လခွဲခန့်ကြာပြီး သစ်သားလှည်းဘီးတစ်စုံလျှင် ကျပ်ခြောက် သိန်းမှ ခုနစ်သိန်းဝန်းကျင် ရောင်းရကြောင်း သိရသည်။

သစ်သားလှည်းဘီး လုပ်ကိုင်သူ များသည် လှည်းဘီးများ အသစ်လုပ်ကိုင် ခြင်းအပြင် တောင်သူများ လယ်ယာလုပ်ငန်း အားလပ်ချိန် လှည်းဟောင်းများ၏ လှည်းဘီး များ ပြန်လည်ပြုပြင်ရာတွင်လည်း ဒေါက်၊ တံကူ၊ သံခွေ၊ ပဒေါင်းလုံး၏ လက်ရင်းခွေ လက်ဖျားခွေ(အတွင်း) အပြင်) အစရှိသည့်

အစိတ်အပိုင်းများ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြုလုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းကိုလည်း ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ကြ၍ ဝင်ငွေရကြသည်ဟု သိရသည်။

သစ်သားလှည်းဘီး ဝယ်ယူသူများ၍ တစ်နှစ်လျှင် လှည်းဘီး ခုနစ်စုံဝန်းကျင် ရောင်းရသော်လည်း ယခုအခါ လှည်းအသုံးပြု သူနည်းသောကြောင့် တစ်နှစ်လျှင် သစ်သား လှည်းဘီး နှစ်စုံ၊ သုံးစုံသာရောင်းရကြောင်း သိရသည်။

တောင်သူများ လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်၌ အသုံးပြုသော လှည်းအတွက် အဓိကလိုအပ် ချက်ဖြစ်သော သစ်သားလှည်းဘီးပြုလုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းကို ရမည်းသင်းမြို့နယ် ဝါးရုံတော အုပ်စု ဝါးရုံတော အရှေ့ရွာ၊ အနောက်ရွာတွင် ယနေ့ထက်တိုင် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လှိုင်သန်းတင့်(ရမည်းသင်း)



ရုပ်ရှင်အညွှန်း

မြို့စန္ဒာမြင့်

ရင်သပ်ရှုမောဖွယ် စွန့်စားခန်းများနဲ့ ခြယ်မှုန်းထားတဲ့ Kung Fu Panda 3

၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ ထွက်ရှိခဲ့တဲ့ အမေရိကန်-တရုတ် ပူးတွဲထုတ်လုပ်ခဲ့တဲ့ ကွန်ပျူတာအန်နီမေးရှင်း ဇာတ်ကား Kung Fu Panda 3

ဖခင်ရင်းဖြစ်သူဟာ ပိုဆီကို မထင်မှတ်ဘဲ ရုတ်တရက်ရောက်လာပြီး သူ့အားလျှို့ဝှက်ပြီး အဆင့်မြင့်တဲ့ ချီကိုယ်ခံစွမ်းအားတွေကို လေ့ကျင့်သင်ကြားနိုင်ရန် ပျော်ရွှင်စရာကောင်းတဲ့ ပန်ဒါတွေနေတဲ့ရွာကို ခေါ်ဆောင်သွားပါတယ်။

တစ်နံတစ်လျားက အခြားကွန်ပျူဆာရာတွေကို လိုက်လံတိုက်ခိုက်နေပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ပန်ဒါသူရဲကောင်းပိုဟာ သူတို့ရဲ့ ပန်ဒါဝက်ဝံရွာကို တိုက်ခိုက်လာတဲ့ သိုင်းသမားလူဆိုးကြီးရန်က ကာကွယ်ဖို့အတွက် ပျော်ပျော်နေတတ်ပြီး ကိုးရိုးကားရားနိုင်လှတဲ့ ပန်ဒါရွာသားတွေကို သူတတ်မြောက်ထားတဲ့ ချီစွမ်းအားကျင့်စဉ်ကိုယ်ခံပညာတွေကို နေ့စဉ်လုပ်ငန်းတွေကတစ်ဆင့် ခွန်အားအဖြစ်

အသုံးချနိုင်ရန် ကွန်ပျူဆာပန်ဒါဝက်ဝံများအဖြစ် ပြုစုပေးထားလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးပြီး သဘာဝလွန်စွမ်းအင်တွေပိုင်ဆိုင်နေတဲ့ သိုင်းသမားလူဆိုးကြီးကို စုပေါင်းရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်ကြပုံကို ရင်သပ်ရှုမောဖွယ် စွန့်စားခန်းများဖြင့် ပုံဖော်ရိုက်ကူးထားတဲ့ အန်နီမေးရှင်းဇာတ်ကားတစ်ကား ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီဇာတ်ကားမှာ ဂျက်ကီချန်း၊ မင်းသမီး အိန်ဂျလီနာဂျီလီနဲ့ သူ့ရဲ့ ကလေးငယ်လေးဦးကလည်း အသံသရုပ်ဆောင်အဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားပါတယ်။

ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှာ စတင်ဖြန့်ချိပြသခဲ့ပြီး မတ် ၁၁ ရက်မှာ ယူကေနိုင်ငံရဲ့ ရုပ်ရှင်ရုံတွေမှာပြသခဲ့တဲ့ဒီဇာတ်ကားကို မြန်မာနိုင်ငံမှာလည်း မင်္ဂလာ(၂) မြေကီကုန်း၊ ရွှေဆောင်(၂)နဲ့ မင်္ဂလာဒိုင်မွန်း Cineplex တို့မှာ ယခုလ ၂၅ ရက်မှာ စတင်ရုံတင်ပြသခဲ့ပါတယ်။



လေးနှစ်အတွင်း ကြည့်ရှုသူအများဆုံးစံချိန်သစ် တင်နိုင်ခဲ့တဲ့ "Descendants of the Sun"

လတ်တလော တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံတွေမှာ တစ်ပြိုင်နက် ရုံတင်ပြသလျက်ရှိတဲ့ တောင်ကိုရီးယား ဒရမ်ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်သစ် "Descendants of the Sun"ဟာ လွန်ခဲ့တဲ့လေးနှစ်အတွင်း တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှာ ရုံတင်ပြသခဲ့တဲ့ရုပ်ရှင်တွေအနက် လူကြည့်အများဆုံးရုပ်ရှင်အဖြစ် စံချိန်သစ်တစ်ရပ်တင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း စွန့်ပီဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ဇာတ်လမ်းအပိုင်းပေါင်း ၁၆ ပိုင်းပါဝင်တဲ့ ယင်းရုပ်ရှင်ရဲ့ ကိုးပိုင်းမြောက်ဇာတ်လမ်းကို ပြီးခဲ့တဲ့ မတ် ၂၃ ရက်က ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့မှုအပြီးမှာတော့ ယင်းရုပ်ရှင်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၂ ခုနှစ်က ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့ပြီး လေးနှစ်အတွင်း လူကြည့်အများဆုံးရုပ်ရှင်အဖြစ် စံချိန်တင်ထားခဲ့တဲ့ "Moon Embracing the Sun" ရုပ်ရှင်ကို ကျော်လွန်ကာ စံချိန်သစ်တင်နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ကြောင်း သိရပါတယ်။

KBS ရုပ်သံလိုင်းက ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိတဲ့ အဆိုပါရုပ်ရှင်မှာ တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ထိပ်တန်းမင်းသမီးတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဆောင်းဟေကိုက ဆရာဝန်မလေးတစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားပြီး သူ့နဲ့တွဲဖက်ကာ တက်သစ်စမင်းသားဆောင်ရွက်က စစ်ဗိုလ်တစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်ထားပါတယ်။ အဆိုပါရုပ်ရှင်ကို တရုတ်နိုင်ငံမှာ ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့ရာမှာလည်း လူကြည့်အများဆုံး တောင်ကိုရီးယားရုပ်ရှင်အဖြစ် ရပ်တည်နေခဲ့ပါတယ်။ ယင်းရုပ်ရှင်မှာပါဝင်တဲ့ မင်းသားဆောင်ရွက်ဟာလည်း တရုတ်နိုင်ငံမှာ လတ်တလော အကျော်ကြားဆုံးသော အနုပညာရှင်ဖြစ်လာခဲ့ပြီး ယင်းရုပ်ရှင်နဲ့ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ အနုပညာရှင်တွေအပေါ် အလွန်အကျွံမစွဲလမ်းဖို့ တရုတ်နိုင်ငံ



က တာဝန်ရှိသူတွေက ပြည်သူတွေကို သတိပေးရသည်အထိ အောင်မြင်ခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ တောင်ကိုရီးယားမီဒီယာအချို့ရဲ့ ဖော်ပြချက်အရ ဆောင်းဟေကိုနဲ့ ဆောင်ရွက်ဟာ အပြင်လောကမှာလည်း ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြတယ်ဆိုတဲ့ကောလာဟလတွေ ထွက်ခဲ့ပေမယ့် ကာယကံရှင်တွေဘက်က လတ်တလောအချိန်အထိ တစ်စုံတစ်ရာထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့တာမျိုးတော့ မရှိသေးပါဘူး။

ဂျက်စပဲရိုးရုပ်ရှင်သစ်မှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့တဲ့ ပေါလ်မက်ကာနီ

ပင်လယ်ဓားပြကြီး ဂျက်စပဲရိုး အဓိကဇာတ်ဆောင်အဖြစ်ပါဝင်ထားတဲ့ ဟောလိဝုဒ်ရဲ့နာမည်ကျော် ပင်လယ်ဓားပြရုပ်ရှင် "Pirates Of The Caribbean" ရဲ့ ပဉ္စမမြောက်ရုပ်ရှင်မှာ နာမည်ကျော်တေးရေး၊ တေးဆို ပေါလ်မက်ကာနီ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း မစ်ရာဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ကာနီအတွက် ဒုတိယအကြိမ်ဖြစ်ပြီး သူ့ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့တဲ့ဇာတ်လမ်း အသေးစိတ်ကိုတော့ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ခြင်း မရှိပါဘူး။ ယခုရိုက်ကူးပြီးစီးခဲ့တဲ့ ဂျက်စပဲရိုးရုပ်ရှင်သစ်မှာ ယခင်ရုပ်ရှင်တွေမှာ

ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့တဲ့ အဓိကဇာတ်လိုက်တွေ ပြန်လည်ပါဝင်မှာဖြစ်ပေမယ့် ရုပ်ရှင်သစ်မှာ ယခင်ထွက်ရှိခဲ့တဲ့ရုပ်ရှင်တွေနဲ့မတူဘဲ မင်းသားဂျော့နီဒပ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ ပင်လယ်ဓားပြကြီး ဂျက်စပဲရိုးရဲ့

အခန်းတွေကို လျှော့ပြီး မင်းသားအော်လန်ဒိုဘလွန်းပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ ဂျီယာဘာဒန်ရဲ့အခန်းတွေကို ပိုမိုအလေးပေးရိုက်ကူးထားကြောင်း သိရပါတယ်။ ရုပ်ရှင်သစ်မှာတော့ ဂျီယာဘာဒန်ကို ဗီလိန်တစ်ဦးအဖြစ် တွေ့မြင်ရမှာပါ။

"Pirates Of The Caribbean: Dead Men Tell No Tales" ကို လာမယ့် မေ ၂၆ ရက်မှာ စတင်ရုံတင်သွားမှာဖြစ်ပြီး ယင်းရုပ်ရှင်ဟာ ဂျက်စပဲရိုးရုပ်ရှင်တွေရဲ့ နောက်ဆုံးရုပ်ရှင်ဖြစ်နိုင်ကြောင်း မင်းသားဂျော့နီဒပ်က ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ဖူးပါတယ်။

ပေါလ်မက်ကာနီဟာ နောက်ဆုံးရိုက်ကူးခဲ့တဲ့ ဂျက်စပဲရိုးရုပ်ရှင် "Pirates Of The Caribbean: Dead Men Tell No Tales" ရဲ့ ထပ်ဆောင်းရိုက်ကူးခဲ့တဲ့ပြက္ခာန်မှာ မင်းသား ဂျော့နီဒပ်နဲ့ တွဲဖက်ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး မကြာသေးမီက ရိုက်ကူးပြီးစီးခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ယခုလို သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ် ရုပ်ရှင်မှာပါဝင်ခဲ့တာဟာ ပေါလ်မက်



အေးပြည့် စုစည်းရေးသားသည်

ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များ

[၂၇ - ၃ - ၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့)]

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား News Channel

Table with 3 columns: Time, Program Name, and Description. Includes programs like 'Ready to Go', 'Tasty Trip', and 'Business News'.

မှတ်ချက်။ နာရီစဉ်တိုင်းတွင် ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် နိုင်ငံတကာသတင်းများ ထုတ်လွှင့်ပေးပါသည်။

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား Entertainment Channel

Table with 3 columns: Time, Program Name, and Description. Includes programs like 'Special Movie King Kaung' and 'Healthy Life'.

MRTV- 4

Table with 3 columns: Time, Program Name, and Description. Includes programs like 'Cartoon Series', 'Fashion Week', and 'World of Knowledge'.

မြဝတီရုပ်မြင်သံကြား

Table with 3 columns: Time, Program Name, and Description. Includes programs like 'တရားတော်', 'English For Myanmar', and 'VOA အင်္ဂလိပ်စာသင်ခန်းစာ'.

အားကစား

# ယူရို-၂၀၁၆ ဗြိတိန်အတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်တဲ့

## ပြင်သစ်ရဲ့ချန်ပီယံခြေစွမ်း

နယ်သာလန်နဲ့ ပြင်သစ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ချစ်ကြည်ရေး ခြေစမ်းပွဲမှာ ပြင်သစ်အသင်းက နယ်သာလန်ပရိသတ်တွေရဲ့ရှေ့မှာ အိမ်ရှင် အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ယူပြီး ယူရိုပြိုင်ပွဲအတွက် အဆင်သင့် ဖြစ်နေပြီဆိုတာ ဥရောပအင်အားကြီးပြိုင်ဘက်တွေကို သတိပေးလိုက်ပါတယ်။

ပြင်သစ်အသင်းက ပွဲအစမှာကတည်းက နယ်သာလန်အသင်းဘက်ကို ခြေအသာနဲ့ ထိုးဖောက်ကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ပထမပိုင်းပွဲအစ ၆ မိနစ်မှာ ဂရစ်စ်မန်းရဲ့ သွင်းဂိုးနဲ့ ဦးဆောင်ခဲ့သလို နောက် ၁၀ မိနစ်မပြည့်ခင်မှာပဲ ဂီရော့ဒ်က တစ်ဂိုး ထပ်ပြီးသွင်းယူခဲ့တာကြောင့် ပထမပိုင်းအပြီးမှာ နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ ဦးဆောင် ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒုတိယပိုင်းမှာတော့ နယ်သာလန်အသင်းကစားပုံ တက်လာပြီး ပွဲချိန် ၄၇ မိနစ်မှာ ဒီဂျော့စ်၊ ၈၆ မိနစ်မှာ အဖယ်လိုင်တို့က ချေပဂိုးတွေ သွင်းယူပေးခဲ့လို့ နှစ်ဂိုးစီ သရေရလဒ်ထွက်ပေါ်နေခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ချေပဂိုးပေးပြီးချင်း ပွဲချိန် ၈၇မိနစ်မှာတော့ ပြင်သစ်ကွင်းလယ် ကစားသမား မာတူဒီက အနိုင်ဂိုးကို သွင်းယူပေးခဲ့လို့ ပြင်သစ်က အိမ်ရှင် နယ်သာလန်အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ယခုပွဲရဲ့ ထူးခြားချက်တစ်ခုကတော့ ပြီးခဲ့တဲ့ မတ် ၂၄ရက်က ကွယ်လွန်

သွားခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့ နယ်သာလန် ဂန္ထဝင်တိုက်စစ်မှူး ဂျီဟန်ခရိုက်စ်ကို ဂုဏ်ပြု သောအားဖြင့် ခရိုက်စ်ဝတ်ဆင်ခဲ့တဲ့ ဂျာစီနံပါတ်(၁၄)ကို ကိုယ်စားပြုပြီး ပွဲချိန် ၁၄ မိနစ်မှာ ကစားပွဲကို ခေတ္တရပ်နားစေခဲ့ခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်ဖက် အသင်းကစားသမားတွေ နည်းပြအဖွဲ့ဝင်တွေအားလုံးဟာ ပရိသတ်တွေဘက်ကို လှည့်ပြီး ဝမ်းနည်းခြင်း အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တစ်မိနစ်ခန့်ငြိမ်သက်ကာ နယ် သာလန်အသင်းခေါင်းဆောင်ဟောင်းကြီးကို ဂုဏ်ပြုခဲ့ကြပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဒီပွဲရဲ့ အနိုင်ဂိုးကို သွင်းယူခဲ့တဲ့ ပြင်သစ်ကစားသမား မာတူဒီ ဝတ်ဆင်တဲ့ ကျောနံပါတ်က နံပါတ်(၁၄)ဖြစ်နေတာဟာ တိုက်ဆိုင်မှုတစ်ခုပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကင်ဆာရောဂါနဲ့ ကွယ်လွန်သွားတဲ့ ခရိုက်စ်ဟာ ကွယ်လွန်ချိန်မှာ အသက်(၆၈) နှစ်ရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။

အခြားဥရောပခြေစမ်းပွဲစဉ်တွေမှာတော့ စီရိုနယ်လ်ဒိုရဲ့ ပေါ်တူဂီက ဘူလ်ဂေးရီးယားကို အိမ်ကွင်းမှာပဲ တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အရေးနိမ့်ခဲ့ပြီး မြောက် အိုင်ယာလန်က ဆွစ်ဇာလန်ကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ အာမေးနီးယားနဲ့ ဘီလာရစ်တို့ ဂိုးမရှိသရေ ဘော့စနီးယားက လူဇင်ဘတ်ကို သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ဆလိုဗက်ကီယားနဲ့ လက်ဗီးယားတို့ ဂိုးမရှိသရေရလဒ်တွေ ထွက်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။



### မန်ယူသို့ရောက်ရှိရန် နီးစပ်နေသည့် ရီးယဲလ်နောက်ခံလူ ဗာရာနီ

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ် နောက်ခံလူ ဗာရာနီအား မန်ယူမှတောက်လျှောက် ကမ်းလှမ်းမှုပြုနေပြီး မန်ယူသို့ ရောက်ရှိရန် အနီးစပ်ဆုံး အခြေအနေ တစ်ရပ်ကို ရောက်ရှိနေပြီဟု ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်နည်းပြ ဒီဇန်းက ပထမဦးဆုံး အကြိမ်ပြောကြားလိုက်သည်။ သို့သော် ဒီဇန်းက ဗာရာနီမှာ ရီးယဲလ်၏အနာဂတ် တွင် အရေးပါသည့်ကစားသမားဖြစ် သည့်အတွက် လက်ရှိ ကလပ်အသင်း တွင်သာ ဆက်ရှိနေရန်လိုအပ် ကြောင်း တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

နောက်တန်းအင်အားဖြင့် အောင်ပွဲ များ ပြန်လည်ရယူရန် ရည်မှန်းနေ ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သူ ရီးယဲလ် အားတာဝန်ယူ ကိုင်တွယ်စဉ်က ပြင်သစ်ကလပ်လန်းစ်မှ ရီးယဲလ်သို့ ခေါ်ယူခဲ့သူ ဗာရာနီအား ပြန်လည် ခေါ်ယူရန် ကြိုတင်စီစဉ်နေခြင်း ဖြစ်သည်။

ဗာရာနီသည် ယခုနှစ်ဘောလုံး ရာသီတွင်ပုံမှန်ပွဲထွက်ခွင့်ရရှိတဲ့ ၁၈ ပွဲ သာ ဝင်ရောက်ကစားခွင့် ရရှိထား သောကြောင့် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်မှ ထွက်ခွာရန် ပိုမိုအလားအလာများနေ ခြင်းဖြစ်သည်။ အသက်(၂၁)နှစ် အရွယ်ရှိ ဗာရာနီသည် ပြင်သစ် သတင်းစာ L'Equipe နှင့် အင်တာ ဗျူးပြုလုပ်ရာ၌ သူ့အနေဖြင့် ဘာနေ ဗျူးတွင် ဆက်ရှိမည်လားဆိုသည့် မေးခွန်းအတွက် အဖြေမရှိသေး

မေလှသင်း-စုစည်းရေးသည်

### အယ်လ်ဂလက်စီကိုပွဲစဉ်အတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်ပြီဟု ဒီဇန်းကြွေးကြော်

ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း တို့၏ အယ်လ်ဂလက်စီကိုပွဲစဉ်ကို နိုင်ငံတကာချစ်ကြည် ရေး ခြေစမ်းပွဲများအပြီး လာမည့် ဧပြီ ၂ ရက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ရာ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အနေဖြင့် ဘာစီ လိုနာအား ရင်ဆိုင်ရန်အသင့်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း ရီးယဲလ် အသင်းနည်းပြ ဒီဇန်းက ပြောကြားလိုက်သည်။ နည်းပြ ဘင်နီတက်ဇီလက်အောက်တွင် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်မှာ ဘာစီလိုနာအား အိမ်ကွင်းမှာပင် လေးဂိုးပြတ်ဖြင့် အရေး နိမ့်ခဲ့သေးသော်လည်း ဧပြီ ၂ ရက်တွင်ကစားမည့် အဆိုပါ ပွဲစဉ်တွင် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အနေဖြင့် ကလပ်အသင်း၏ အဆင့်တန်းတစ်ရပ်ကို အမှန်တကယ် ပြသနိုင်လိမ့်မည်ဟု

ဒီဇန်းက ယုံကြည်ချက်အပြည့်ရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။ ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်အသင်းသည် အိမ်ကွင်းတိုက်စစ်မှူး ကာရင်ဘင်ဇီမှာ ပြန်လည်ကစားနိုင်လျှင် ပိုမိုဂိုးမြူးလေ့ရှိပြီး ဆီဗီလာနှင့် ပွဲစဉ်တွင်လည်း ရီးယဲလ်တိုက်စစ်ကို ဦးဆောင်နေသော ဘင်ဇီမှာ ဂျိမ်းစ်ရိုဒ်ရီဂွက်စ်၊ ဂါရတ်ဘေးလ်နှင့် စီရိုနယ်လ် ဒိုတို့အားလုံး ဂိုးသွင်းနိုင်ခဲ့ကြသည်။

ဒီဇန်းက ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အနေဖြင့် လာလီဂါ အမှတ်ပေးဇယားတွင် အက်သလက်တီကိုအထက်၌ ရပ်တည်နိုင်ရေးမှာ ရီးယဲလ်အသင်း၏ ယခုရာသီ အိမ် ကရည်မှန်းချက်တစ်ရပ်ပင်ဖြစ်ကြောင်းလည်းဆိုခဲ့သည်။ အက်သလက်တီကိုအသင်းသည် စပို့တင်း ဂီညွန့်အား နှစ်ဂိုး- တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ပြီးနောက် တတိယနေရာရှိ ရီးယဲလ်နှင့် ရမှတ်တစ်မှတ်သာ ကွာဟတော့သည်။ သို့သော် ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်မှာ အမှတ်ပေးဇယားထိပ်ရှိ ဘာစီလိုနာနှင့် ၁၀မှတ် ဆက်လက်ကွာဟနေဆဲဖြစ်သည်။

### အင်္ဂလန်တိုက်စစ်အတွက် ရွန်းနီနှင့် ဟယ်ရီကီးနီးတို့အား တွဲဖက်ကစားစေရန်မသင့်ဟု ဟာမန်းသုံးသပ်

အင်္ဂလန်အသင်း၏ တိုက်စစ်တွင် ဝိန်းရွန်းနီနှင့် ဟယ်ရီကီးနီးတို့နှစ်ဦးအား တစ်ပြိုင်နက်တည်း ထည့်သွင်း ကစားစေလျှင် အသင်း၏ ဟန်ချက်ညီမှုကို ထိခိုက်စေ မည်ဖြစ်ကြောင်း ယခင်လီဗာပူးကွင်းလယ်ကစားသမား ဟောင်း ဟာမန်းက အဖြေထုတ်လိုက်သည်။ ဟာမန်းက အင်္ဂလန်နည်းပြ ရွန်းဟော်ဂ်ဆန်အနေဖြင့် အလေးအနက် ပြုရမည့်အချက်မှာ ရွန်းနီတို့သုံးလျှင် ဟယ်ရီကီးနီးကို တွဲသုံး၍မရကြောင်း၊ နှစ်ဦးထဲမှ တစ်ဦးကို စတားရစ်ချ်၊ ဂျေမီဗာဒီတို့နှင့် တွဲကစားစေခြင်းဖြင့် နေရာလွတ်များ ပိုမိုရရှိလာနိုင်ကြောင်း အကြံပြုစကားဆိုခဲ့သည်။

စပါးမှ အဲရစ်ဒိုင်ယာနှင့် လက်စတာမှ ဒရင့်ဝေါတာ တို့အား ကွင်းလယ်နေရာအတွက် အထိုင်ချကာ တွဲဖက် ကစားစေခြင်းက ဗဟိုကွင်းလယ်အင်အားကို ပိုမိုတောင့် တင်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း တစ်ဆက်တည်းပင် ဟာမန်းက သုံးသပ်ခဲ့သည်။ အင်္ဂလန်အသင်းသည် ယူရို- ၂၀၁၆ခြေစမ်းပွဲတွင် ရာနန်းပြည့်နိုင်ပွဲဖြင့် ခြေစစ်ပွဲပထမ ဦးဆုံး အောင်မြင်သော အသင်းဖြစ်ခဲ့သလို ယခင်က

စိတ်မချရသည့် ဂိုးသမား နေရာအတွက်လည်း ဂျိုးဟတ်၊ ဂျက်ဘက်လန်၊ ဖလာစာ ဖော်စတာနှင့် တွမ်ဟီတန်တို့ကို လည်း ရွေးချယ်နိုင်ပြီဖြစ်သည်။

အင်္ဂလန်အသင်းသည် ယခင်ရွှေရောင်မျိုးဆက်ကစား သမားများဖြစ်သည့် နစ်ကီဘတ်၊ ဂျာရတ်၊ ဂျီကီးလ်၊ လမ်းပတ်၊ ဘက်ခမ်း၊ ပေါလ်စဗိုးလ်၊ ရီယိုဖာဒီနန်၊ ဂျွန်တယ်ရီတို့၏အင်အားဖြင့် ကမ္ဘာ့ဖလား၊ ဥရောပဖလား များဆွတ်ခူးနိုင်ရန် မျှော်မှန်းခဲ့သော်လည်း ဂိုးသမားနှင့် တိုက်စစ်အရန်အင်အား မလုံလောက်မှုကြောင့် ပြိုင်ပွဲကြီး များတွင် ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်ထက်ပင် မကျော်လွန် နိုင်ခဲ့ပေ။ သို့သော် ယခင်တိုက်စစ်ပိုင်းတွင် ရွန်းနီ၊ မိုက်ကယ်အိုဝင်၊ ပီတာခရော့ချ်တို့သာ ရှိခဲ့သော်လည်း ယခုလက်ရှိ တိုက်စစ်အင်အားဖြစ်သည့် ဂျေမီဗာဒီ၊ ဝဲလ်ကျော့၊ ဝဲလ်ဘတ်၊ စတားရစ်ချ်၊ ဟယ်ရီကီးနီး၊ ရွန်းနီ၊ စတာလင်းတို့ လောက် လူအင်အားမတောင့်တင်းသည်ကို သတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။



### အင်္ဂလန်အသင်းပထမဦးဆုံးအကြိမ် ဥရောပချန်ပီယံဖြစ်နိုင်

ယခင်ဘာစီလိုနာ အသင်းခေါင်းဆောင် ဇာဗီက အင်္ဂလန်အသင်းသည် ဥရောပဖလားပြိုင်ပွဲများတွင် တစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ ဗိုလ်စွဲခြင်းမရှိသော်လည်း ယူရို- ၂၀၁၆တွင် ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ချန်ပီယံအဖြစ် အောင် ပွဲခံနိုင်ကြောင်းသူ၏အမြင်ကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားလိုက် သည်။ အင်္ဂလန်အသင်းသည် အိမ်ရှင်အဖြစ် ကျင်းပခွင့် ရသည့် ၁၉၆၆ ကမ္ဘာ့ဖလားတွင် ချန်ပီယံတစ်ကြိမ်ဖြစ်ခဲ့ပြီး နောက် ယူရို-၁၉၆၈နှင့် ယူရို-၁၉၉၆ခုနှစ်တို့တွင် အကြို ဗိုလ်လုပွဲ တက်ရောက်နိုင်သည်မှလွဲ၍ ကြီးမားသည့် အောင်မြင်မှုကို ရယူနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ပေ။

ခွန်တို့တွင် လုပ်ပြခဲ့သည့် ပုံစံအတိုင်း အင်္ဂလန်အသင်း စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မီမည်ဟုလည်း ယုံကြည်နေသည်။ “အင်္ဂလန်အသင်းမှာ လူငယ်ကစားသမားတွေအများ ကြီးပေါ်ထွက်လာတာက သူတို့အတွက် တကယ်ကောင်းတဲ့ အခွင့်အရေးတွေကို ဖော်ဆောင်လာပါလိမ့်မယ်။ အရင်က စပိန်အသင်းဟာလည်းခြေစွမ်းကောင်းပေမယ့် ပြိုင်ပွဲကြီး တွေမှာ ဗိုလ်စွဲနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ငယ်ရွယ်တဲ့ ကစားသမားတွေ လုံလောက်တဲ့ အတွေ့အကြုံရလာချိန်မှာ တော့ ယူရို-၂၀၀၈ပြိုင်ပွဲမှာ ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့သလို ၂၀၁၀ ကမ္ဘာ့ဖလားနဲ့ ယူရို-၂၀၁၂ ဖလားတွေမှာပါ ဆက်ပြီး အောင်ပွဲခံနိုင်ခဲ့တယ်”ဟု ဇာဗီက ဆိုခဲ့သည်။

ဇာဗီက စပိန်လက်ရွေးစင်အသင်း ၂၀၀၈နှင့် ၂၀၁၂

ပူးတွဲ

လိုင်းကားနှင့်တိုက်မိသော အငှားယာဉ်ငယ် ယာဘက်ခြမ်းကြီးကြီးမားမား ပျက်စီး

ရန်ကုန် မတ် ၂၆

လမ်းမတော်မြို့နယ် မဟာပန္နလမ်းနှင့် ဘုန်းကြီးလမ်းထောင့် မီးပွိုင့်လမ်းဆုံတွင် ရန်ကုန်-သန်လျင် လိုင်းပြေးဆွဲသည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်တစ်စီးနှင့် ခရီးသည်များ တင်ဆောင်လာသော အငှားယာဉ်ငယ်တို့ မတ် ၂၅ ရက် နံနက် ၄ နာရီခွဲခန့်တွင် တိုက်မိမှုဖြစ်ပွားရာ အငှားယာဉ်မောင်းနှင်သူ ခရီးသည် စုစုပေါင်းလေးဦးအား ရန်ကုန်ဆေးရုံသို့ တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လည်သွားပြီး မဟာပန္နလမ်းဘေးရှိ မီးပွိုင့်တိုင်ကြီးနှင့် ယာဉ်နှောင့်ပိုင်း ထိညှပ်သွားကာ ယာဉ်ငယ်၏ ယာဘက်ခြမ်းမှာ ပျက်စီးမှုများပြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယာဉ်မောင်းမှာ ယာဉ်အတွင်း၌ သတိမေ့နေပြီး ယာဉ်ပေါ်ပါခရီးသည် အမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် အမျိုးသား နှစ်ဦးတို့ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သဖြင့် ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးသို့ တင်ပို့ခဲ့ရကြောင်း၊ ခရီးသည်တင်ယာဉ်မှာ ယင်းနေရာမှ မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသွားခဲ့သော်လည်း ကမ်းနားလမ်းနှင့် လှည့်တန်းလမ်းထိပ်အနီး (ကမ်းနားဘက်ခြမ်းဘေး) ယာဉ်ရပ်နားရာနေရာရှိ ယာဉ်တန်းများအကြား သက်ဆိုင်ရာမှ ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ ယာဉ်၏ယာဘက်ရေပိုင်း လေကာမှန်၊ ဘန်ကာတန်း၊ မီးလုံးများပျက်စီးနေကြောင်း၊ အငှားယာဉ်အား နံနက် ၆ နာရီကျော်တွင် ကရိန်းကားဖြင့် ဆွဲယူဖယ်ရှားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မကြာခင် ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နေ့လယ်၊ ညနေပိုင်းအချိန်များတွင်လည်း ဖြစ်ပွားမှုရှိသည်အထိ မီးပွိုင့်အချက်ပြမှုအပေါ် လေးစားလိုက်နာမောင်းနှင်မှု အားနည်းနေဆဲဖြစ်သည်ကို မြင်တွေ့ရသည်ဟု ယင်းလမ်းဆုံအနီး အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသူများက ဆိုသည်။ (မောင်စေအောင်)

မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၆ မိုင်းတိုင်အမှတ် (၉၈)တွင် သက် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၅)တောင်ကြီး အောင်ထွေး မောင်းနှင်လာသည့် မှတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မတ် ၂၃ ရက် YGN-9J/----- ISUZU D-MAX က တောင်ကြီး-မိတ္ထီလာကားလမ်း၊ မော်တော်ယာဉ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွ ဟဲဟိုးမြို့အနီး ဘဝသံသရာတံတား ရူးသွပ်ဆေးပြား ၃၉၉၀၀ ကို

လည်းကောင်း။ မိုးညှင်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မတ် ၂၀ ရက်က ဖားကန်မြို့နယ် ဆိပ်မူကျေးရွာ တာဝါတိုင်အနီးတွင် လင်းအောင် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀၀ နှင့် ဘီနန်းဆီခဲ ၂ ဒသမ ၈ ကီလိုတို့ကို လည်းကောင်း။ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၄) လားရှိုးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မတ် ၂၀ ရက်က လားရှိုးမြို့နယ် ဟူးမွန်ကျေးရွာ သွားကားလမ်းမတွင် လောက်ဖင် မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၃၉၀၀ ကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်း ရမိသဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ် ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။ (ကြေးမုံ)



သက်အောင်ထွေးအား သိမ်းဆည်းရမိ မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် မောရဂီဝါရပ်ကွက်၌ မီးကြွင်းမီးကျန်မှတစ်ဆင့် နေအိမ်ရှစ်လုံးမီးလောင်

မန္တလေး မတ် ၂၆ မောရဂီဝါရပ်ကွက် (၃၄) လမ်းနှင့် (၃၅)လမ်းကြား၊(၇၃) လမ်းနှင့်(၇၄) လမ်းကြားအတွက် (၆၈၂) တွင် မတ် ၂၆ ရက် နံနက် ၃ နာရီ ၃၅ မိနစ်ခန့်က ဦးထွန်းလှိုင်(၄၈)နှစ်၏ (၁၆၅x၈၅) သွပ်မိုး၊ ထရကာမြေစိုက်နေအိမ် မီးဖိုမီးကြွင်းမီးကျန်များမှတစ်ဆင့် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ) မီးလောင်ရာသို့မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမီးသတ်ဦးစီးဌာနဦးစီး၍ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်၅၀၊ အုပ်ချုပ်မှုယာဉ် နှစ်စီး၊ သန္ဓေ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၅ ဦး၊ ဒေသအရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၂၀ တို့ လာရောက်ငြိမ်းသတ်ရာ နံနက် ၄ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။



မောင်ပြည်သူ(မန္တလေး)

ကရသူရိမြို့တွင် ခရီးသည်တင်ယာဉ် တိမ်းမှောက်မှု ဖြစ်ပွား

ကရသူရိ မတ် ၂၆ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကော့သောင်းခရိုင် ကရ သူရိမြို့နယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး မိုင်တိုင် အမှတ်(၁၃)အနီးတွင် မတ် ၂၄ ရက် ညနေပိုင်းက မြိတ်-ကော့သောင်း ခရီးသည်တင်ယာဉ်တစ်စီး တိမ်းမှောက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ မတ် ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြိတ်မြို့မှ ကော့သောင်းမြို့သို့ ခရီးသည်များတင်ဆောင်၍ထွက်ခွာ လာသော ဦးသိန်းထွေး မောင်းနှင်လာသည့် မှန်လုံ ယာဉ်သည် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၃) အနီး ကုန်းအဆင်းတစ်ခုအရောက် ဘရိတ်ပေါက်ကာ လမ်းဘေးထိုးကျတိမ်းမှောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှုကြောင့် ယာဉ်ပေါ်ပါ ခရီးသည် တစ်ဦးသေဆုံးပြီး ယာဉ်နောက်လိုက်အပါအဝင် ကျန်ခရီး သည်များအားလုံးနီးပါး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိကြသဖြင့် ဘူတ်ပြင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ အတွင်းလူနာအဖြစ် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူရန်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပြီး ဦးသိန်းထွေး အား ယာဉ်ပေါ်ဆရာမောင်းနှင်မှုဖြင့် ကရသူရိနယ်မြေ ရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

ဆိုင်ကယ်လုယူသူများအား ဖမ်းဆီးအရေးယူ

နေပြည်တော် မတ် ၂၆ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ရတနာပုံ တယ်လီပိုင်းအတွင်းရှိ ဆိုင်ကယ်တောရေတွင် ပြင်ဦး လွင်မြို့နယ် ပြင်စာရွာနေ ဘိုဘို(ခ)ဝင်းနိုင် (၁၉)နှစ် သည် မတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲခန့်က အဆိုပါ နေရာတွင် သင်တန်းလာတက်နေသော သင်တန်းသူ တစ်ဦးက ပျက်၍အပ်နှံထားခဲ့သည့် ၄၃၃/----- Honda Click ဆိုင်ကယ်အားပြင်နေစဉ် အမည်မသိ အမျိုးသားနှစ်ဦးရောက်ရှိလာပြီး ၎င်းအားဆိုင်ကယ် ပေါ်မှတွန်းချကာ ဆိုင်ကယ်ကိုလုယူထွက်ပြေးသွား သဖြင့် ပြင်စာရဲကင်းစခန်းသို့ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြား ခဲ့သည်။ အကြောင်းကြားချက်အရ ပြင်စာရဲကင်းစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ရှိလူများက ချက်ချင်း လိုက်လံစစ်ဖမ်းဖမ်းဆီးခဲ့ရာ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် အုန်းချော ရွာ မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်ကားလမ်းဘေးရှိ တမာရိပ် စားသောက်ဆိုင်ရှေ့တွင် လုယူသွားသည့် ဆိုင်ကယ်နှင့် အတူ ပြင်စာရွာနေ အောင်ကျော်မျိုး(၂၇)နှစ်အား ဖမ်းဆီးရမိပြီး တစ်ဦးမှာထွက်ပြေးသွားခဲ့သည်။ စစ်ဆေးချက်အရ ၎င်းနှင့်အတူ ဆိုင်ကယ်လုယူသူ မှာ တစ်ရွာတည်းနေ အာကာ(၂၁)နှစ်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိ ရ၍ သက်သေခံဆိုင်ကယ်အားသိမ်းဆည်းပြီး အောင် ကျော်မျိုးနှင့် အာကာတို့နှစ်ဦးအား ပြင်စာရဲကင်းစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားပြီး အာကာအား လိုက်လံစစ်ဖမ်း ဖမ်းဆီးရာ မတ် ၂၅ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကာ စစ်ဆေး မေးမြန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

သစ်ပျား တရားပင် သယ်ဆောင်၍ ပမ်းဆီး

နေပြည်တော် မတ် ၂၆ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကနီမြို့ နယ် ကနီမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှဝန်ထမ်း များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သတင်းအရ မုံရွာ-ယာကြီး-ကလေး ဝကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၆) အနီး၌ မတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲ ခန့်က စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ကလေးဝ ဘက်မှ မောင်းနှင်လာသော ချမ်းမြ သာစည်မြို့နယ်နေ ဦးဇော်သက်(ခ) ဒရောင်း (၅၀)နှစ် မောင်းနှင်သည့် 3E/-- ကင်တာ ခြောက်ဘီးယာဉ် အား ရပ် တန့်စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ထိုသို့စစ်ဆေးရာ ယာဉ်ပေါ်မှ ပိတောက်သစ်ခွဲသား ၁၇ တုံး (သုည ၃သမ ၇၅ တန်) သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ သဖြင့် ဦးဇော်သက် (ခ) ဒရောင်းအား ကနီမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

Advertisement for 'အကြမ်းပက်တို' (A-Khram-Pe-Ko) featuring various products and services. The ad includes a list of items like 'အကြမ်းပက်တို ငွေပွားကျက်စားရာမြေဥပဒေ' and 'ဥပဒေပညာပြင်ပုံကို ပျက်ပြားစေနိုင်သည့် ဘရပ်ဆဲလ် တိုက်ခိုက်မှုများ'. It also mentions '၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ပြည်သူ ၁ ဒသမ ၈ သန်းကျော် သောက်သုံးရောဂါပိုးနှင့် ရင်ဆိုင်ရပွယ်ရှိ' and 'ရုရှားနိုင်ငံ မဟာအင်အားကြီးနိုင်ငံ ပြန်ဖြစ်လာစေရန် သမ္မတ ပုတင်ဘယ်လိုကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်ပလဲ'. The ad is for 'အကြမ်းပက်တို' and 'အာသီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်းအကြောင်း တရားစွဲစာတင်'.

တစ်ပတ်အတွင်း နိုင်ငံတကာသတင်း သုံးသပ်ချက်



# နှလုံးရည် ကြံသမျှ

## ထုံးစံပုံမျှ ဒီမိုကရေစီ

ဘရင်ဆဲမြို့ရှိ စာမင်တစ်လေဆိပ်၌ ဝင်ရောက်မှုပြုစဉ် ဝင်ရောက်ရေးမှူးများက စစ်ဆေးနေသည့် ဘေးလွတ်ရာသို့ တိမ်းရှောင်ကြစဉ်။ ဓာတ်ပုံ- Time of Israel

### ခဲ ကိုရင်ပြု

အနောက်ဥရောပ၏ သာယာလှပမှု အပေါင်း စုဝေးရာ နေရာတစ်နေရာအဖြစ် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်း ဟိုးလေးတကျော်ဖြစ်ပေထ သော ဘရင်ဆဲမြို့တော်ကြီး၌ သွေးအလိမ်း လိမ်းပေကဲ့သို့ ကိုယ်ဖြင့် ငိုယိုရှိုက်ငင် ကာ ဆောက်တည်ရာမရ ဟိုပြေးသည်ပြေး ရတက်မအေးဖြစ်နေကြရသည့် ပုံရိပ်လွှာ များကို ဖော်ကျူးသော သတင်းတစ်ပုဒ်ကို ကျွန်ုပ်တို့ဖတ်ရှုရလေသောအခါ ကျွန်ုပ်တို့ကို တိုင် မျောက်မီးခဲကိုင်မိဘိအလား ဂနာမ ငြိမ်ဖြစ်မိကာ ရတတ်သရွေ့ ဂါထာများကို ရွတ်ဆိုနေမိလေ၏။

'ပွင့်တူရိယာ နှဲခရာ သာယာချင်လျက် လင်းကွင်းဖျက်သည်'၊ 'ပြည်ပန်းညို ချိုချင် ပါလျက် ဆားကဖျက်သည်' စသည့် မြန်မာ မူဝါဒကို ပြန်ပြောင်း သတိရမိသည် နှင့်အညီ 'မြို့တော် ဘရင်ဆဲ သာယာပါ လျက် ဗုံးကဲဖျက်သည်' ဟူ၍ ကျွန်ုပ်တစ် ကိုယ်တည်းညည်းမိသည့်သတည်း။

ညွတ်ပက်ညွတ်ပက်ဖြစ်နေသော ကျွန်ုပ် ၏ ရင်ဘတ်ကို ကျွန်ုပ်အသာအယာဖိရင်း ဘရင်ဆဲမြို့တော်အတွင်း အကြမ်းဖက် သမားတစ်စု ဝင်စီးခြင်း သတင်းအကြောင်း အရာကို တစ်ရှိုက်ထိုး ဆက်လက်ဖတ်ရှုနေ မိလေသည်။

ဘရင်ဆဲမြို့တော်ကြီး ဟူသည်ကား ဘယ်ဂျီယံနိုင်ငံ (တချို့က ဘယ်လ်ဂျီယံ ဟု အသံထွက်) ၌ တည်ရှိသော မြို့ကြီးဖြစ်ပြီး လျှင် ဥရောပသမဂ္ဂ (အီးယူ) ကရော နေ တိုး(ခေါ်) မြောက်အတ္တလန္တိတ်စာချုပ်အဖွဲ့ ကပါ ရုံးချုပ်များဖွင့်လှစ်ထားရာ မြို့တော် ဖြစ်၏။ ကိုယ့်ထီးကိုယ့်နန်း ကိုယ့်ကြင်နား နှင့် တည်ထောင်ထားရှိသော ဘုရင့်နိုင်ငံ တော်ကြီး၏ နန်းမြို့တည်ရာ 'နဂရ' ဟူ၍ လည်း ဆိုအပ်ပေ၏။

ဘယ်ဂျီယံသည်ကား နိုင်ငံအရှေ့တောင် ပိုင်း တောင်ကုန်းပြင်တိုင်းသော အာဒင်းနီး (Ardennes) ဒေသမှ အလှူပယ် ပေါ်ကြွယ် ဝသော ကျောက်မီးသွေးတွင်းများကို အသုံးပြု၍ ဥရောပ၌ ပထမဦးဆုံး စက်မှု နိုင်ငံထူထောင်ခဲ့ရာ နိုင်ငံပေတည်း။

ဥရောပကုန်သွယ်ရေးတွင် ကာလသမန် ရှည်ကြာစွာ ဗဟိုချက်မနေရာ၌ ရပ်တည် ခဲ့သော ဘယ်ဂျီယံ၏ လူမျိုးများကို ကြည့် လျှင် ဖလင်းမစ်(တူ)တန်ဒရစ်ဖြစ်) က ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဝါလွန်း(ပြင်သစ်-လက်တင်)

က ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။ ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာအရမူ ရိုမန်ကက်သလစ်က ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ မွတ်စလင် ၁ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပရို တက်စတင့် သူညီ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိ သည်ဟု ကျွန်ုပ်တို့သိသေးရ၏။

### အကြမ်းဖက်သမားများ ဝင်စီးခြင်း

'ပြည်သူ့အန္တရာယ်' ဟု ဆိုအပ်သော အကြမ်းဖက်သမားများသည် အေးချမ်း သာယာလှပသော ဘရင်ဆဲမြို့ရှိ လေဆိပ် နှင့် မြေအောက်ရထားဘူတာရုံတို့ကို ပစ် မှတ်ထားကာ မတ် ၂၂ ရက်က ဗုံးခွဲတိုက် ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြလေသည်။

အေးချမ်းလှပကာ တည်ငြိမ်မှု ကြွေဖြင့် တည်ရှိနေသော ဘရင်ဆဲမြို့တော်တစ်ခု ဖြစ်သည့်အပေါင်းတို့မှာ ယူကျုံးမရ အပူလုံး ကြွကြွရကုန်၏။ အသက်ဘေးမှ လွတ်ရာ သို့ ပြေးလွှားနေကြရကုန်၏။

ယင်းနေ့က အကြမ်းဖက်သမား မိစ္ဆာတို့ ၏ လျှပ်တစ်ပြက် ဗုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုများ ကြောင့် ၃၀ ဦးထက်မနည်းသော ပြည်သူ တို့မှာ ရခဲလှစွာသော မနုဿတ္တ လူဘဝ ကို ရုတ်ချည်းစွန့်ခွာခဲ့ကြရပြီး ပြည်သူ ၂၅၀ ခန့်မှာ သွေးအလိမ်းလိမ်းပေကဲ့သို့ ခြေ လက်အင်္ဂါများ ထိခိုက်ပျက်စီးကြရ၏။

အကြမ်းဖက်မှုကို မလွန်ဆန်နိုင်သော ပြည်သူအပေါင်းတို့မှာ ကိုယ်စိတ်နှလုံး ယူ ကျုံးမရ သောကလုံးကြွရသည့် အခိုက် အတန့်မှာပင် 'ဘရင်ဆဲ တိုက်ခိုက်မှု ကျုပ် တိုက်ချက်' ဟူ၍ အစွလာမ္မစ်နိုင်ငံတော် (အိုင်အက်စ်)အဖွဲ့က လက်ခံမောင်းခတ် ကာ လက်ခုပ်လက်ဝါးတီးခဲ့လေသည်။

ဘရင်ဆဲမြို့ရှိ ဇာမင်တစ်လေဆိပ် ထွက် ခွာခန်းမဆောင်၌ မတ် ၂၂ ရက် ဒေသ စံတော်ချိန် နံနက် ၈ နာရီထိုးခါနီးတွင် ဗုံး နှစ်လုံးပေါက်ကွဲခဲ့ရာ လူ ၁၀ ဦးခန့် သေ ဆုံးခဲ့ရသည်။

နောက်တစ်နာရီအကြာတွင် ဘရင်ဆဲ မြို့လယ်ရှိ မယ်ဘီ အမည်ရှိ မြေအောက် ရထားဘူတာရုံ၌ ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခု ဖြစ်ပွား ခဲ့ပြန်ရာ လူ ၂၀ ခန့် သေဆုံးခဲ့ရလေသည်။ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ ဆန့်ကျင်ရေး နိုင်ငံ တကာညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့တွင် ဘယ်ဂျီယံနိုင်ငံ ပါဝင်ခြင်းကြောင့် မိမိတို့ တိုက်ခိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ယင်းစစ်သွေးကြွအဖွဲ့က ဒေရာ သောပါး ကြေညာခဲ့လေသည်။

ပါရီတိုက်ခိုက်မှုတွင် ပါဝင်ပတ်သက် ဖွယ် ရှိသူအဖြစ် မသင်္ကာရသူတစ်ဦးကို

ဖမ်းဆီးခဲ့အပြီး ရက်ပိုင်းအတွင်းမှာပင် ဘရင်ဆဲ တိုက်ခိုက်မှုပေါ်ပေါက်လာသည်။ နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပါရီ တိုက်ခိုက်မှု တွင် တိုက်ခိုက်ပါဝင်ပတ်သက် သူ အမျိုးသား ၁၀ ဦးအနက် အသက်မသေ ဘဲ ကျန်ရစ်ခဲ့သည့် တစ်ဦးတည်းသော အကြမ်း ဖက်သမားဖြစ်ဖွယ်ရှိသူ ဆာလား အဗ္ဗဒူဆလမ်ကို မတ် ၁၈ ရက်က ဖမ်းဆီး ခဲ့လေသည်။

ဗုံးပေါက်ကွဲခဲ့သော လေဆိပ်ရှိ စီစီတီဗွီ လုံခြုံရေးကင်မရာက ရိုက်ကူးခဲ့သော မှတ် တမ်းပုံတွင် မသင်္ကာဖွယ်ရာ အမျိုးသားသုံး ဦးကို ပစ္စည်းတင်ထွန်းလည်း ထွန်းလျက် သားဖြင့် တွေ့မြင်ရသည်။ ၎င်းတို့အနက် နှစ်ဦးမှာ အသေခံဗုံးခွဲသူများဖြစ်နိုင်ဖွယ် ရှိသည်ဟု ရဲတပ်ဖွဲ့က ယူဆလေသည်။

### အဘယ်ကြောင့် ဘယ်ဂျီယံကို ပစ်မှတ် ထား တိုက်ခိုက်သနည်း

ဥရောပသမဂ္ဂ ရုံးစိုက်ရာ မြို့တော်ကြီး ဖြစ်ပေသော ဘယ်ဂျီယံနိုင်ငံ မြို့တော် ဘရင်ဆဲသည် ပါရီအကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု ကြီးအပြီးကာလမှ အစပြု၍ အကြမ်းဖက် မှုတိုက်ဖျက်ရေး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြု လုပ်ရာတွင် ဗဟိုချက်အဖြစ် ရပ်တည်နေ ခြင်းကြောင့် အကြမ်းဖက်သမားများက ပစ်မှတ်ထားသည်ဟု ယူဆရလေသည်။

အနောက်ဥရောပကို အကြမ်းဖက် သမားတို့၏ အဓိကပစ်မှတ်အဖြစ် သတ် မှတ်ရသည့် အကြောင်းတရားများအနက် အကြောင်းတရားတစ်ရပ်မှာ မြို့တော် ဘရင်ဆဲရှိ မိုလန်ဘရီ ရပ်ကွက်သည် အကြမ်းဖက် သမားများ ပေါက်ပွားရာ နေရာတစ်နေရာဖြစ်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း လုံခြုံရေးပညာရှင်များက သုံးသပ်သည်။ ပါရီအကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုတွင် ပါဝင် ပတ်သက်ခဲ့သူများမှာ ယင်းရပ်ကွက်မှ ဖြစ် ကြလေသည်။

ဘယ်ဂျီယံသည် ယင်း၏ မြေပေါ်တွင် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုကို တွေ့ကြုံရ သည့် ပထမဆုံးသော ဥရောပနိုင်ငံဟု ဆို နိုင်သည်။ ဘရင်ဆဲမြို့၌ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်နှစ် ခန့်က လူလေးဦးသေဆုံးခဲ့ရသော ရဟူဒီ ပြတိုက် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုသည် လုံခြုံရေး ဆိုင်ရာ ရှေ့ပြေးသတိပေးချက်ဖြစ်ခဲ့သည်။

လူဦးရေ ၁၀ ဒသမ ၂ သန်းရှိ နိုင်ငံငယ် လေးဖြစ်သော ဘယ်ဂျီယံ၏ နိုင်ငံသား

၄၇၀ ထက်မနည်းသည် ဆီးရီးယားပြည် တွင်းစစ်အတွင်း ပါဝင်တိုက်ခိုက်ရန် ပြည်ပ သို့ ထွက်ခွာခဲ့ကြသည်။ ဘယ်ဂျီယံ၌ ပြည် သူတစ်သန်းလျှင် စစ်သွေးကြွ ၄၅ ဦးခန့် ရှိနေပြီး အိမ်နီးချင်း ပြင်သစ်၌ရှိသော စစ်သွေးကြွ အချိုးအဆနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် နှစ်ဆကျော်ပိုမိုများပြားနေကြောင်း အမေ ရိကန်ဂျော့ရှ်တောင်း တက္ကသိုလ် လုံခြုံမှု ဆိုင်ရာ လေ့လာရေးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘရေဟာမင်းက ဆိုသည်။

### အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ ဗျူဟာပြောင်းလာခြင်း

၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကို ထူထောင်သည်ဟု ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် ယင်းအဖွဲ့သည် ဆီးရီးယားနှင့် အီရတ် နိုင်ငံတို့၌ နယ်မြေများ တိုးချဲ့ထိန်းချုပ်နိုင် ရေးအတွက်သာ အာရုံစိုက်ခဲ့သည်။ သို့ရာ တွင် အမေရိကန်ဦးဆောင်သော ညွှန်ပေါင်း အဖွဲ့က လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြု လုပ်ခြင်းနှင့် အနောက်နိုင်ငံများက ကျော ထောက်နောက်ခံပြုပေးသော မြေပြင်စစ် ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်လာခြင်းတို့ ကြောင့် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့မှာ ဗျူဟာပြောင်း လဲလာကြောင်း၊ ဗျူဟာသစ်အရ စစ်သွေး ကြွများကို ပြည်ပသို့ သွားရောက်စေပြီး တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အကြမ်းဖက် မှုတိုက်ဖျက်ရေး ကျွမ်းကျင်သူများက ပြော ကြားကြလေသည်။

နိုင်ငံအရွယ်အစား သေးငယ်ခြင်း ကြောင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့အရွယ်အစား သေးငယ်သော ဘယ်ဂျီယံနိုင်ငံအတွင်းမှ အကြမ်းဖက်သမားများ ပေါ်ထွက်လာခြင်း မှာ အသားထဲမှ လောက်ထွက်မှုဟု ပြော ရပေလိမ့်မည်။

ယနေ့ကာလ၌ ဘာသာရေး၊ နိုင်ငံရေး နှင့် ဝါဒသဘောတရားရေးတို့အရ အကြမ်း ဖက်မှုများ ပြင်းတိုးနေ၏။ နိုင်ငံတကာတွင် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများ ခေါင်းထောင်နေပြီး အကြမ်းဖက်သမား မျိုးဆက်သစ်များပင် လျှင် ပေါ်ပေါက်လာ၏။

စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက်နောက်ပိုင်း အမေရိကန်မြေပေါ်တွင် အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများ အားပျော့ပျက်ပြယ်သွား လင့်ကစား ဥရောပမြေပေါ်တွင် အကြမ်း ဖက်သမားများ ပိုမိုအတင့်ရဲလာသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့သတိပြုမိလေသည်။

ဥရောပ၌ အပြောက်အကြားရှိသော နယ်စပ်များရှိနေခြင်း၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်း

ဒေသ စစ်ရေးပဋိပက္ခများကြောင့် ဥရောပ သို့ ရွှေ့ပြောင်းအခြေစိုက်နေထိုင်သူ ဒုက္ခ သည်ဦးရေ ဥဒဟို တိုးပွားလာခြင်းစသည့် အကြောင်းခြင်းရာများသည် ဥရောပ၌ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု တိုးပွားလာရ သော အရင်းအမြစ်များဖြစ်ဖွယ်ရှိလေ သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် မေလနောက်ပိုင်း ဥရောပ တစ်ဝန်း၌ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ ကြောင့် လူပေါင်း ၁၈၅ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ရသည်။ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု များကြောင့် သေဆုံးရသူ ဦးရေမှာ မပြောပ လောက်ဟု ဆိုကောင်းဆိုနိုင်ဖွယ်ရှိသော် လည်း လူဦးရေ သန်း ၅၀၀ ကျော်ရှိသော ဥရောပသမဂ္ဂ တစ်ခုလုံးကို လုံခြုံရေးအရ ဆိုးရွားသော ခြောက်လှန့်မှုဟူ၍ ရှုမြင်ရ လေသည်။

ဤတွင်ရွေ့ကား ကျွန်ုပ်အနေဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ဒီမိုကရေစီ ဆက်သွယ်ပုံ ကို စဉ်းစားဆင်ခြင်စရာဖြစ်လာရ၏။

ဧကန်မူကား အကြမ်းဖက်မှုဟူသည် အဆန်းတကြယ်မဟုတ်။ ရှေးဟောင်း သမိုင်းကျမ်းများ၌ပင် အကြမ်းဖက်တိုက် ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များကို မှတ်တမ်းများအဖြစ် တွေ့မြင်နိုင်လေသည်။ အာဏာရလို၍ လည်းကောင်း၊ ဓနဥစ္စာရလို၍ လည်း ကောင်း၊ နယ်မြေသိမ်းပိုက်လို၍လည်း ကောင်း၊ ဘာသာရေး အစွန်းရောက်မှုအရ အတ္တလွန်ကဲ၍လည်းကောင်း၊ မိမိအား ဘုန်းရှင်ကရင်အဖြစ် လေးစားစေလို၍ လည်းကောင်း၊ လက်စားချေလို၍လည်း ကောင်း အကြမ်းဖက်မှုကို ကျူးလွန်ကြလေ ရှိလေသည်။

ဒီမိုကရေစီစနစ်သည် တရားမျှတခြင်း၊ မတူကွဲပြားမှုကို လက်ခံခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး အပြန်အလှန်လေးစားခြင်း၊ အပြန် အလှန်ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ခြင်း၊ သာ တူညီမျှ စီးပွားရေးဘဝကို ထူထောင်ခြင်း၊ ဗဟိုဦးစီးစနစ်ကို လျော့ချကာ အာဏာ မျှဝေကျင့်သုံးခြင်းစသည်တို့ကို ဦးထိပ်ပန် ဆင်၏။ ထုံးစံစံမျှ ဒီမိုကရေစီသည် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုကို လက်မခံ၊ နှလုံး ရည်ဖြင့် တရားမျှတသော ယှဉ်ပြိုင်မှုကို သာ ခွင့်ပြုပေးရာ ဒီမိုကရေစီ လူ့ဘောင်၌ အကြမ်းဖက်သမားတို့အတွက် နေရာမရှိ နိုင်ပေ။ သို့ဖြစ်ရကား "နှလုံးရည်ကြံသမျှ ထုံးစံပုံမျှ ဒီမိုကရေစီ" ဟူ၍ ကျွန်ုပ်ကျွေး ရင်မိပါသတည်း။ ။

## ပြည်တွင်းရေးရာ

### ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ လွယ်ပိုင်းကျေးရွာတွင် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ရွာသစ် မတ် ၂၆  
ကယားပြည်နယ် ဘောလခဲခရိုင် ရွာသစ်မြို့နယ် လွယ်ပိုင်း ကျေးရွာ၌ ပြည်သူ့ကိုယ်စားပြုသော ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု ဟောပြောပွဲ၊ နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲ၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲနှင့် စာကြည့်တိုက်များသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မှုကို မတ် ၁၈ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်သူ့ကိုယ်စားပြုသော ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျေးလက်နေပြည်သူများ အသိပညာ ဗဟုသုတ တိုးတက်လာစေရန် စာပေလေ့လာဖတ်ရှုခြင်း အကျိုးကျေးဇူးများနှင့် မီးဘေးအန္တရာယ်ကို ကြိုတင်ကာကွယ် စေမည့် နည်းလမ်းများကို ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဆွေဆွေအေးနှင့် ဒေါ်ညေးမြာပလျား (စာ/ထောက်-၃)တို့ကဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်မြန်/ဆက် (ရွာသစ်)

## ကျွန်းလှတွင် မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများစစ်ဆေး

ကျွန်းလှ မတ် ၂၆  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြစ်စိမ်းရောင် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေခြင်းကို မတ် ၂၂ ရက်က မြို့နယ်ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးပါနှင့် ဝန်ထမ်းများက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ကျွန်းလှမြို့နယ်တွင် မြစ်စိမ်းရောင် စီမံကိန်းကျေးရွာ (၁၀) ရွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပြီး ရွှေ

တောင်ကျေးရွာ ပြည်သူများ လုပ်ကိုင်နေသော တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေခြင်းကိုလည်းကောင်း၊ စီမံကိန်းဆိုင်ရာ ငွေစာရင်းထိန်းသိမ်းထားရှိမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြပြီး ဒေသခံပြည်သူများက တွေ့ကြုံနေရသည့် အခက်အခဲများတင်ပြ ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာ ရန်ပုံငွေအဖြစ် သံဘို၊ ဘိုကုန်း၊ ဆားတွင်းကျေးရွာတို့အား ဒုတိယအကြိမ် ချေးငွေထုတ်ချေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းညို (ကျွန်းလှ)



### ပိန်းလုပ်မြို့အဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ပွဲတိုင်းဝန်ကြီးချုပ် တက်ရောက်

ညောင်လေးပင် မတ် ၂၆  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင် ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပိန်းလုပ်ကျေးရွာအား ပိန်းလုပ်မြို့အဖြစ် တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခြင်းအခမ်းအနားကို မတ် ၂၀ ရက်က အဆိုပါ မြို့မုခ်ဦး ရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညွှန်ဝင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့သစ်ဆိုင်းဘုတ်အား တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးရဲမြင့်ထွန်း၊ ကရင်တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးစောဂျူပလိစ်လှ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ ပဲခူးခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးနိုင်နှင့် မြို့မိမြို့ဖ ဦးစောလင်းအောင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးညွှန်ဝင်းက ပိန်းလုပ်မြို့ဆိုင်းဘုတ်အား စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေး

ပြီး ဒေသခံပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားကာ မြို့မိမြို့ဖများက ဖွင့်လှစ်အထိမ်းအမှတ် အလံများ ပေးအပ်ကြသည်။

ပိန်းလုပ်မြို့သည် ရပ်ကွက် နှစ်ရပ်ကွက်ရှိသည်။ ညောင်လေးပင်မြို့နယ်တွင် ယခင်က ညောင်လေးပင်၊ ပြွန်တန်ဆာ၊ မဒေါက်မြို့ သုံးမြို့ရှိခဲ့ရာမှ ယခုပိန်းလုပ်မြို့အဖြစ် ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ပိန်းလုပ်ကျေးရွာတွင် မြို့အင်္ဂါရပ်နှင့် ညီညွတ်မှု ရှိသော စည်ပင်သာယာရေး၊ တိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ဘူတာရုံ၊ တိုက်နယ်စာတိုက်နှင့် ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများ ရှိပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်သည့်အပြင် လျှပ်စစ်မီးပါရရှိသည့်အတွက် ပိန်းလုပ်မြို့အဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်သည်။

နေလင်း(ညောင်လေးပင်)

**“ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း နှင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းခြင်း ”**

**Siam Cement Group ( SCG ) မှ**  
**( ၁၉ - ၃ - ၂၀၁၆ ) နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော**  
**“ TOP DEALER AWARD (2015) ”**  
**THE ASEAN EVOLUTION အခမ်းအနားတွင်**  
**“ BEST IMPORTER AWARD (2015) ” ဆုကို**  
**ချီးမြှင့်ခြင်းခံရသော FARMER PHOYARZAR CO.,LTD.**

အား အထူးပင် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း နှင့် နောက်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် နိုင်ငံတော်အကျိုးပြု လှူမှုစီးပွားလုပ်ငန်းများ ဆတက်ထမ်းပိုး ကြီးပွားတိုးတက် အောင်မြင်ပါစေကြောင်း လှိုက်လှဲစွာဖြင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

**PRO1 HOME CENTER မိသားစု**







# “ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း နှင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းခြင်း ”



**Siam Cement Group ( SCG )** မှ  
 ( ၁၉ - ၃ - ၂၀၁၆ ) နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော  
**“ TOP DEALER AWARD (2015) ”**  
**THE ASEAN EVOLUTION** အခမ်းအနားတွင်  
**“ GOLD AWARD ”** ဆုကို ချီးမြှင့်ခြင်းခံရသော  
**ZIN HTET Trading Co., Ltd.** အား အထူးပင်



ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း နှင့် ရှေ့ဆက်မည့်အနာဂတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံတော်အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့တွင် ဆတက်ထမ်းပိုး များစွာအောင်မြင်ပါစေကြောင်း လှိုက်လှဲစွာဖြင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။



**FARMER PHOYARZAR GROUP OF COMPANIES**



**PRO 1 HOME CENTER မိသားစု**

**EDULINK** **navitas**  
**Australian University Preparation Program**  
**အချိန်ကုန်သက်သာစွာဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် တက်ရောက်နိုင်သည့် University Preparation Program (UPP) ပညာရေးဆွေးနွေးပွဲ**  
 Time: 1:00 pm – 2:00 pm  
 Date: 01.04.2016 (Friday)  
 Place: EduLink Australia  
 Address: Building 4, Junction Square, Kamayut, Yangon.  
 Ph Numbers: 09421119895, 0973162586

<b>တန်ဖုတ် အမြန်ရောင်းမည်</b> (၁၂:၃၀) မေ၊ မြေညီထပ်ပြင်ပြီး အသင့်နေ့နိုင်း သမာဓိ(၃)လမ်း၊ သယ်နံကျွန်း၊ (၂၇၅) သိန်း ညှိနှိုင်း (09-5045884) (09-5198393)	လက်ကိုင်မြန်မာအိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင် နေပြည်တော်မြို့နယ်စုံ ရောင်း၊ ဝယ်၊ ငှား  ဖုန်း-၀၉-၇၇၉၂၂၄၁၂၀ ၀၉-၄၅၀၂၅၈၆၇၁
--	---

**ဒေါ်ဇင်မေကျော့ရှင်း ၂၅/တမန(နိုင်)၀၀၈၂၉၁၂နှင့် အများသိစေရန်ကြေညာချက်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဈေးကြီးအရှေ့ရပ်ကွက်၊ အုန်းပင်အထက်လမ်း၊ အမှတ်(၅၅)၊ ပ-ထပ်နေ ဒေါ်ဇင်မေအောင်(၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၀၁၀၆၁)၏ လွှဲအပ်ပိုင်ခွင့်ပြုချက် အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ဇင်မေကျော့ရှင်းနှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဒေါ်ဇင်မေအောင်တို့သည် ခင်မင်ရင်းနှီးကြသူများဖြစ်ကြပါသည်။ ထိုသို့ခင်မင်ရင်းနှီးကြသူများဖြစ်၍ လူကြီးမင်းက မိသားစုကိုယ်ရေးကိုယ်တာတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေထံမှ ငွေသိန်း(၅၀)ကို ဆွေအကူအညီပေးအပ်ပါရန် တောင်းဆိုရာ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေမလည်း ခင်မင်ကြသူများဖြစ်၍ ယုံကြည်သည့်အတွက် လူကြီးမင်းလိုအပ်သော ငွေကျပ်သိန်း(၅၀)ကို ၇-၃-၂၀၁၄ရက်တွင် လူကြီးမင်းလက်ထပ်သို့ ကူညီပေးအပ်ခဲ့ရာ ၇-၃-၂၀၁၄ရက်စွဲပါ စာချုပ်ပေါ်တွင် လူကြီးမင်းကိုယ်တိုင် လက်မှတ်ရေးထိုး လက်ခွင့်ပေး၍ အသိသက်သေများရေးမှောက်၌ တစ်လုံးတစ်ခဲတည်းလက်ခံရယူသွားခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါ ၇-၃-၂၀၁၄ရက်စွဲပါစာချုပ်တွင် လူကြီးမင်းရယူသွားသည့် ငွေကျပ်သိန်း(၅၀)ကို ၇-၃-၂၀၁၅ရက်၌ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေထံသို့ ပြန်လည် ပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုချက်ထားရှိခဲ့ပြီးလည်း ဖြစ်ပါသည်။

လူကြီးမင်းက ၇-၃-၂၀၁၄ရက်စွဲစာချုပ်ပါဝန်ခံကတိပြုချက်အတိုင်း လူကြီးမင်းရယူသွားသည့် ငွေသိန်း(၅၀)ကို နောက်ဆုံးထားပြန်လည်ပေးအပ်ရန် သဘောတူသတ်မှတ်ထားသည့် ၇-၃-၂၀၁၅ရက်၌ လူကြီးမင်းထံသို့ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ပြန်လည်တောင်းခံခဲ့ရာ လူကြီးမင်းက အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် တိမ်းရှောင်နေခဲ့ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေမလည်း လူကြီးမင်းနှင့် ခင်မင်သူများဖြစ်၍ လူမှုရေးအားငှာသောအားဖြင့် စောင့်ဆိုင်းခဲ့သော်လည်း လူကြီးမင်းက ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေထံမှ ရယူသွားသည့် ငွေကျပ်သိန်း(၅၀)ကို ယနေ့အချိန်အထိ တစ်ပြားတစ်ခဲတည်း ပြန်လည်ပေးအပ်ခြင်းမရှိပါ။

သို့ဖြစ်၍ ၇-၃-၂၀၁၄ရက်စွဲပါစာချုပ်ဖြင့် လူကြီးမင်းရယူသွားခဲ့သော ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေပိုင်ငွေကျပ်သိန်း(၅၀)ကို ဤကြေညာချက်ပါသည်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေထံသို့ တစ်လုံးတစ်ခဲတည်းပြန်လည်ပေးအပ်ပါရန်နှင့် ပျက်ကွက်ငြင်းဆိုပါက တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ ပြစ်မှုကြောင်းအရသော်လည်းကောင်း၊ တရားမကြောင်းအရသော်လည်းကောင်း ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားချက်များရရှိထားပြီးဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်ဇင်မေကျော့ရှင်းနှင့် အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပိုင်ခွင့်ပြုချက်အရ  
 ဦးဇင်မင်းဆွေ(LL.B.D.B.L) (စဉ်-၂၈၆၄၁) ဒေါ်ဇင်မာနွယ်(LL.B.D.B.L) (စဉ်-၃၁၀၇၀)  
 ဦးအောင်မျိုးသူ(LL.B) (စဉ်-၄၆၅၄၅)  
 အထက်တန်းရှေ့နေများ  
 အမှတ်(၁၀)၊ ပထမထပ်၊ သိန္နီလမ်း၊ သီတာရပ်ကွက်၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
 ဖုန်း-၀၉၄၂၁၀၂၂၁၁၊ ၀၉-၄၃၁၆၇၂၉၆

**ကန်ကွက် နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ**

တာမွေမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃၄အီး၊ မြေကွက်အမှတ် ၇၈၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်၄၄၊ ၁၆၇ လမ်း၊ တာမွေမြို့(ခ)ရပ်ကွက် ဦးဝင်းလွင် (အမိမိမိအေ ၀၀၉၀၅၅)၊ ဒေါ်မြမြအေး(၁၂/လသန(နိုင်)၀၀၈၅၅၀)အမည်ပေါက် နှစ်(၉၀)ရက်မြေအား ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး တရားမကြီးမှုအမှတ် ၁၂၅/၂၀၁၁၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်တရားမ ပထမ အယူခံမှုအမှတ် ၃၅၅/၂၀၁၃ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်တရားမအယူခံမှုအမှတ် ၁၂၅/၂၀၁၅ နှင့် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း ခရိုင်တရားရုံး တရားမဇာရီမှုအမှတ် ၁၆၉/၂၀၁၃ ဘီလစ် ဒေါ်ဇင်မေအောင်မှ တင်ပြ၍ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

မူး ယစ် ကို ပစ် ပန်း တိုင် သစ် စိတ် သစ် လူ သစ် ဘ ဝ သစ်



# “ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း နှင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းခြင်း ”



**Siam Cement Group ( SCG )** မှ  
( ၁၉ - ၃ - ၂၀၁၆ ) နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော  
“ **TOP DEALER AWARD (2015)** ”

**THE ASEAN EVOLUTION** အခမ်းအနားတွင်  
“ **GOLD AWARD** ” ဆုကို ချီးမြှင့်ခြင်းခံရသော  
**Naing Nine Int'l Trading Co., Ltd.** အား



အထူးပင် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း နှင့် နောင်နှစ်  
များတွင်လည်း ဆက်လက်ဆုများရရှိပြီး လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ရွက်ဆောင်ရာတွင်  
အောင်မြင်မှုများရရှိနိုင်ပါစေကြောင်း လှိုက်လှဲစွာဖြင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။



**FARMER PHOYARZAR GROUP  
OF COMPANIES**



**PRO 1 HOME CENTER မိသားစု**



**ZIN HTET Trading Co., Ltd.**

### ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေငြာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ (၅၁)လမ်း၊ အမှတ်(၁၈၂/၁၈၄)၊ (၇-လွှာ၊ B) နေ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးအောင်ကျော်(၁၂/သကတ(နိုင်)၀၂၂၁၀၁) ကိုယ်တိုင်ထုတ်ပြန်  
တာဝန်ပေး လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေငြာအပ်သည်။  
ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးအောင်ကျော်(၁၂/သကတ(နိုင်)၀၂၂၁၀၁)သည် ဆောက်လုပ်ရေး  
ဝန်ကြီးဌာန (မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ် ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန)တွင် အောင်ဇာဇာဝင်း(၁၂/ပတာတ(နိုင်)၀၂၆၄၁၁)  
အမည်ပေါက်လျက်ရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ပုဇွန်တောင်ဥယျာဉ်  
အိမ်ရာ၊ တိုက်အမှတ်(၄)၊ (၆)ခန်းတွဲ (၆)ထပ်တိုက်၏ အခန်းအမှတ် (၅၀၂)၊ ပဉ္စမထပ်အား တရားဝင်  
ရောင်းချခွင့်ရှိသည်ဟု အဆိုပြုသူ အောင်ဇာဇာဝင်း(၁၂/ပတာတ(နိုင်)၀၂၆၄၁၁)အား ရောင်းရန်  
တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအား စရံငွေပေးချေခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။  
ကန့်ကွက်မည့်သူ မည်သူမဆိုရှိပါက ဤကြေငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ပြစ်စေ၊  
ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးအောင်ကျော်(၁၂/သကတ(နိုင်)၀၂၂၁၀၁)ထံသို့ပြစ်စေ စာရွက်စာတမ်း  
အထောက်အထားမူရင်းနှင့်တကွ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်း  
အဝယ်အား တရားဝင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေငြာအပ်ပါသည်။  
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -

### U Zaw Myint (Law Firm)



- |  |  |
|--|--|
| ဒေါ်စန်းစန်းမြင့် (LL.B)<br>(စဉ် - ၂၃၈၅၀)<br>(အထက်တန်းဂျေနေ) | ဦးမိုးသက် (LL.B)<br>(စဉ်- ၂၉၄၂၆)<br>(အထက်တန်းဂျေနေ)      |
| ဦးသက်နိုင်ဝင်း (LL.B)<br>(စဉ်- ၃၇၁၄၀)<br>(အထက်တန်းဂျေနေ)     | ဒေါ်တင်ဇာမျိုး (LL.B)<br>(စဉ်- ၄၅၂၆၅)<br>(အထက်တန်းဂျေနေ) |

အမှတ်(၃၁)၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ ၃/ရန်ပြေရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။  
ဖုန်း- ၀၉၄၃၁၆၇၈၁၅၊ ၀၉၄၂၀၀၈၀၅၁၂

**ရွှေအိမ်**  
အမှတ်တံဆိပ်

အကြေပြေ မျက်စိကြည်ဆေး

မျက်စိအမြင်အားနည်းခြင်း၊ သွေးတိုး၊ ကိုယ်လက်လေးလံ၊ ထုံကျဉ်  
ကိုက်ခဲ၊ ဆီးဝမ်းလေ ချုပ်၍ အကြေတက်ခြင်း၊ လိပ်ခေါင်းရောဂါ၊ အဖြူကွက်  
အနီကွက်များထွက်ခြင်း၊ သွေးဆုံးမီးယပ်ရောဂါများအတွက် မြန်မာ့ဆေးစွမ်းကောင်း  
ဖြန့်ချိရေး - အမှတ် (၁၀၂)၊ (၃၈)လမ်းအောက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၁၃၇၆၈၀၈၊ ၅၄၉၀၄၂၊ ၅၉၀၀၃၄

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ဤနေ့မှာ မောင်စိုးမြင့် ကိုယ်တိုင်ထုတ်ပြန်  
အစိုးရသားမှတ်ပုံတံဆိပ်အမှတ် S/DGNMTT-  
036422 သည် ခန့်သုံးရင်းပျောက်ဆုံးသွား  
ပါသဖြင့် တွေ့ရှိရပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
ဖုန်း- ၀၉- ၂၅၄၀၈၄၁၇

**သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း**  
အမှတ်(၄၃၈) (က)ရပ်ကွက်၊ နွယ်သာတီ  
(၆)လမ်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်နေ ဦးလှဦး  
[၁၂/ပတာတ(နိုင်)၀၂၆၂၈] ဒေါ်နိုင်နိုင်ဦး  
[၁၂/ပတာတ(နိုင်)၀၂၄၅၀] တို့၏သားဖြစ်သူ  
မောင်အေးကျော်စိန်ဦး [၁၂/ပတာတ(နိုင်)  
၀၅၆၈၃၃] သည် မိဘများအား အကြိမ်ကြိမ်  
စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုလုပ်နေပါသဖြင့် ၎င်းအား  
သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။  
နောက်နောင်တွင် ၎င်းနှင့် ပတ်သက်သော  
ကိစ္စအဝဝအား လုံးဝတာဝန်ယူဖြေရှင်းပေး  
မည်မဟုတ်ပါ။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်ခံပါ။  
ဦးလှဦး-ဒေါ်နိုင်နိုင်ဦး

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေငြာခြင်း**  
ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ (အဘ) ဦးပန်းပေမင်းနှင့် (အမိ) ဒေါ်ခီမြင့်တို့၏သား  
ဖြစ်သူ ဦးလှဦး (အဘ) ဦးပန်းပေမင်းနှင့် (အမိ) ဒေါ်ခီမြင့်တို့၏သား  
(၉/ပမန (နိုင်) ၁၈၆၇၆၇) သည် အိမ်ထောင်ရလွှဲပြီးနောက်တွင် ၎င်း၏အမည်ကို  
အလောင်းသူလှဦးအမည်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်အမှတ်  
(၉/ပမန(နိုင်)၁၈၆၇၆၇) တွင် အလောင်းသူလှဦး အမည်ဖြင့်လည်းကောင်း မှတ်သား  
ထားရှိပါသည်။  
အဆိုပါ တစ်မတော် ဦးလှဦး (အဘ) ဦးပန်းပေမင်းနှင့် နိုင်ငံသား  
စိစစ်ရေးကော်မရှင်အမှတ်(၉/ပမန (နိုင်) ၁၈၆၇၆၇) အိမ်ထောင်ရလွှဲပြီးနောက်တွင်  
တို့တွင် ဖော်ပြထားသည့် အလောင်းသူလှဦးအမည်ဖြင့်လည်းကောင်း အများ  
သိစေရန်ကြေငြာအပ်ပါသည်။  
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -  
ဦးမိုးညွှန်ဦး (စဉ်- ၇၁၁၅)  
H.G.P, L.L.B, D.B.L, D.M.L, Post Graduate Dip. in Global English  
ထုတ်လုပ်ရေးဌာန  
အမှတ် ( ၇၈/၆၀ ) ပထမထပ်၊ မဟာမင်းလမ်း၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊  
ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉ ၅၀၂၆၀၆၊ ၀၉ ၅၅၅၇၅၇၀၂









# လိုတရ

## Portal ကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးအတွက် ဖွင့်လှစ်လိုက်ပါပြီ



နိုင်ငံခြားသွားဖို့လား? အမ်ပီတီရဲ့ လိုတရပေါ်တယ်မှာ သင့်ရဲ့ ဘတ်ဂျက်ကို ကူညီစီမံနိုင်ရန် ငွေကြေး ၃၈ မျိုးပါဝင်သော နိုင်ငံခြားငွေလဲနှုန်းသတင်းတွေကို အခမဲ့ စီစဉ်ပေးနေပါပြီ



အမ်ပီတီရဲ့ လိုတရပေါ်တယ်မှာ မိုးလေဝသသတင်းတွေကို အခမဲ့ရယူပြီး ရာသီဥတုဒဏ်ကို ကာကွယ်ရှောင်ရှားနိုင်ပါတယ်



ခေတ်မီတဲ့နောက်ဆုံးပေါ်ဖက်ရှင်တွေနဲ့ အတူရှိနေခြင်းဟာ လူတွေကြားထဲမှာ ကျွန်မကိုထင်ပေါ်စေတယ်လေ



ဖုန်းနဲ့ရရှိထားသော နောက်ဆုံးရုစီးပွားရေးသတင်းတွေက ကျွန်တော်ရဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို အကောင်းဆုံးလုပ်နိုင်တဲ့ ယုံကြည်မှုတွေရရှိလာစေတယ်



ဝိုးဗူးဗူး ! သင့်ရဲ့ ဖုန်းဖြင့် အားကစားသတင်းတွေကို ဦးဆုံးတိုက်ရိုက်ရယူသိရှိနိုင်ပါပြီ



ဖျော်ဖြေရေးသတင်းတွေနဲ့ ဟာသအစီအစဉ်တွေကို ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုခြင်းက ကျွန်မရဲ့ နေ့ရက်တွေကို ပြုံးပျော်စေပါတယ်



အနာဂတ်က ပသေရာမှတွေ့နဲ့ ပြည့်နှက်နေပေမယ့်လည်း ကျွန်မရဲ့ နေ့ရက်အများဆုံးမှာ ဘာတွေပြုလုပ်ရမလဲဆိုတာ စာတာခွင်မှာကြည့်ခြင်းအားဖြင့် သိနိုင်ပါလေ



အောင်မြင်ကျော်ကြားပေးမယ့် အကြောင်းအရာတွေကို သိချင်ပါသလား။ ခေတ်ရေစီးကြောင်းတစ်လျှောက် လူကြိုက်များသူတို့ရဲ့ ဘဝအကြောင်းတွေကို ရယူသိရှိနိုင်ပါတယ်။



လျင်မြန်သက်သာအကျယ်ပြန့်ဆုံး

# ဆွေသဟာ

ဖုန်းအားလုံးခေါ်ဆိုခ



၁မိနစ်  
၂၃ကျပ်

အသက်သာဆုံး  
Message နှုန်းထား



1SMS  
၁၀ကျပ်

အမြန်ဆုံးအင်တာနက်



1MB  
၆ကျပ်



# 3G

အကျယ်ပြန့်ဆုံး ကွန်ရက်

## ဆွေသဟာ

ကို ရယူရန်

"SWE" ဟု ရိုက်၍ **1332** သို့

အခမဲ့ SMS ပေးပို့ပြီး ဝန်ဆောင်မှု ရယူနိုင်ပါသည်။

CALL CENTER **106** (၂၄) နာရီ အခမဲ့  
ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက <http://www.mpt.com.mm>

<https://facebook.com/mptofficialpage> သို့ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။



### ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

စူပရင်းကုမ္ပဏီများအုပ်စု တွဲဖက်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်မြတ်သန္တာသည် Outstanding ASEAN Women Entrepreneur Award ရရှိသည့်အတွက် အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါသည်။ ဆတက်ထမ်းပိုးတိုးတက်အောင်မြင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

- ◆ Supreme Group of Companies
  - Supreme Enterprise Limited
  - Supreme Water Doctor Engineering Group
  - Supreme Trading Company Limited
  - Supreme Bio Tech Group
  - Khit Thit Myanmar Co-Operative Society Limited
  - Primus Construction & Development Company Limited

### မွေးနေ့မင်္ဂလာဆုတောင်းလွှာ

တစ်ဦးတည်းသော ချစ်သားလေး မောင်ညီဝင့်ထယ် (ခေတ္တ စင်ကာပူ)၏ (၂၇-၃-၂၀၁၆) နေ့တွင် ကျရောက်သော မွေးနေ့မင်္ဂလာရက်မြတ်မှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် ပညာပြည့်ဝ နှလုံးလှ၍ သက်ရှည်ကျန်းမာ လိုအင်ဆန္ဒ ပြည့်ဝလျက်ထူးချွန် ထက်မြက်သော သားကောင်း ရတနာလေး ဖြစ်ပါစေကြောင်းဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သလိုက်ပါသည်။  
ဖေဖေဦးဆန်းထွန်းအောင် - ညီဝင့်ထယ်ရေနံချေးရောင်းဝယ်ရေး မေမေဒေါ်တင်တင်ဝေ

(၂၁)နှစ်တိုင်တိုင် ဂုဏ်ထူးရှင်များ ပေါ်ထွက်ခဲ့၊ ပေါ်ထွက်ဆဲ၊ ပေါ်ထွက်နေဦးမည့် အောင်မြင်ဆရာဦးထူးအောင် တည်ထောင်အုပ်ချုပ်၍ သမီး ဒေါ်ခင်ဦးသာ B.E ဦးစီးသင်ကြားသည့်

## မြမြင်းမိုက် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း

(Since-1994) **ဘော်ဒါ**

၅၂၊ ၆၂၊ ၇၂၊ ၈၂၊ ၉၂၊ ၁၀၂ တန်း (တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း) ခွင့်ပြုချက်အမှတ်(ကက-၁၃/၁၁/၂၃၀)

မြမြင်းမိုက်အောင်မြင်ကျောင်းသားတို့ ၁၉၉၄-၉၇-၉၈ နှစ်စဉ် - အောင်မြင်ထူးချွန်မှုများနှင့် ၂၀၁၆ - စာမေးပွဲကြီးမေးခွန်းလွှာကို သက်သေသက်သာခြေဆိုနိုင်ကြခြင်း ဂုဏ်သတင်းသာမက တမဟုတ်ချင်းပြန်ကာ ခန့်ရာခိုင်ရာ ကျယ်လောင်စွာမြည်ဟိန်းလာပြီး တိုက်တွန်းတောင်းဆိုမှုများ ကြီးထွားများပြားလာ၍ စခန်းသွင်းလေ့ကျင့်ခြင်းအပြင်... အဆင့်အတန်းမြင့်မြင့်မားမား လေ့ကျင့်မှု အားကောင်းကောင်း၊ ကျောင်းနှင့်တူသော ဝိုင်း၊ ဝိုင်းနှင့်တူသောကျောင်း၊ အားထားလောက်ဖွယ် သင်နည်းမှတ်တမ်းများဖြင့် ပြီးပြည့်စုံ ရေပူပန်းစိုစွန်း ထူးချွန်ရမည်။ စိတ်ချ။

• ၆ - အာသာရ - အာသာရ - အာသာရ ဂုဏ်ထူးရှင်တွေ ထွက်ခဲ့တဲ့... ကျောင်း၊ **ကျောင်းကြို/ပို့ချသည့် ကျောင်းအုပ်ကိုင်ကြီး**  
• တန်းလုံးကျွတ်အောင်ပြီး ၇၅% ဂုဏ်ထူးထွက်တဲ့... ကျောင်း၊ **ပါမောက္ခ(ဒြပ်)များ Ph.D, M.Sc, M.Ed, B.Com** ဝတ္တရောင်ရာများ သင်ကြားသည်။

၂၀၁၆ - ခြေလ (၂၇) ရက်တွင်ကျောင်းဖွင့်မည်။ **တန်းခွဲ (၁) ခုလျှင် (၁၅) ယောက်သာ** အောင်မြင်ပြီး ကျောင်းသားဟောင်းများကို စစ်ဆေးပါ။ ဘော်ဒါတည်ရာ ခြံကြီးဝင်းကျယ်များကို လေ့လာပါ။

မြအမှတ် (၈၅ - B)၊ ပတ္တမြားနှင့်ဆီလမ်း၊ ရွှေပင်လုံအထပ်မြင့်အိမ်ရာ၊ အပိုင်(၃) Rose Park-3 မြောက်ဘက်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ Ph: 095160046  
သမ္မာလမ်းမကြီး (၆) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် နှင့် ၁၀လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ Ph: 09263832985

ISO 9001 : 2008 လက်မှတ်ရ

## သုခစုစိ

Quality Summit

ပြည်တွင်း - ပြည်ပ အလုပ်အကိုင်ဝန်ဆောင်မှုကုမ္ပဏီ

စင်ကာပူနိုင်ငံ ITE လက်မှတ်ရ စက်မှုလက်မှုသင်တန်းကျောင်းမှ

စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ သင်္ဘောကျင်းများတွင် "Steel Worker"

အဖြစ်သွားရောက်လုပ်ကိုင်လိုသူများအား

**"အင်တာနျူးအောင်မြင်စေရန်"**

အနီးကပ်(အမြန်သင်တန်း) ဖွင့်၍ လေ့ကျင့်ပေးနေပါပြီ။

**အမြန်စာရင်းသွင်းရန်**

ပန်းဆိုးတန်းမှတ်တိုင်၊ ကုန်သည်လမ်းမကြီး (၃၉-လမ်းထောင့်)၊ တိုက်အမှတ် (၅၀၆)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း - (၀၁) ၃၇၃ ၃၄၃ ၊ ၃၇၃ ၃၄၄ ၊ ၃၇၃ ၃၄၅ ၊ ၃၇၃ ၃၄၆ ၊ ၃၇၃ ၃၄၇ ၊ ၃၇၃ ၃၄၈ ၊ ၃၇၃ ၃၄၉ ၊ ၃၇၃ ၃၅၀ ၊ ၃၇၃ ၃၅၁ ၊ ၃၇၃ ၃၅၂ ၊ ၃၇၃ ၃၅၃ ၊ ၃၇၃ ၃၅၄ ၊ ၃၇၃ ၃၅၅ ၊ ၃၇၃ ၃၅၆ ၊ ၃၇၃ ၃၅၇ ၊ ၃၇၃ ၃၅၈ ၊ ၃၇၃ ၃၅၉ ၊ ၃၇၃ ၃၆၀ ၊ ၃၇၃ ၃၆၁ ၊ ၃၇၃ ၃၆၂ ၊ ၃၇၃ ၃၆၃ ၊ ၃၇၃ ၃၆၄ ၊ ၃၇၃ ၃၆၅ ၊ ၃၇၃ ၃၆၆ ၊ ၃၇၃ ၃၆၇ ၊ ၃၇၃ ၃၆၈ ၊ ၃၇၃ ၃၆၉ ၊ ၃၇၃ ၃၇၀ ၊ ၃၇၃ ၃၇၁ ၊ ၃၇၃ ၃၇၂ ၊ ၃၇၃ ၃၇၃ ၊ ၃၇၃ ၃၇၄ ၊ ၃၇၃ ၃၇၅ ၊ ၃၇၃ ၃၇၆ ၊ ၃၇၃ ၃၇၇ ၊ ၃၇၃ ၃၇၈ ၊ ၃၇၃ ၃၇၉ ၊ ၃၇၃ ၃၈၀ ၊ ၃၇၃ ၃၈၁ ၊ ၃၇၃ ၃၈၂ ၊ ၃၇၃ ၃၈၃ ၊ ၃၇၃ ၃၈၄ ၊ ၃၇၃ ၃၈၅ ၊ ၃၇၃ ၃၈၆ ၊ ၃၇၃ ၃၈၇ ၊ ၃၇၃ ၃၈၈ ၊ ၃၇၃ ၃၈၉ ၊ ၃၇၃ ၃၉၀ ၊ ၃၇၃ ၃၉၁ ၊ ၃၇၃ ၃၉၂ ၊ ၃၇၃ ၃၉၃ ၊ ၃၇၃ ၃၉၄ ၊ ၃၇၃ ၃၉၅ ၊ ၃၇၃ ၃၉၆ ၊ ၃၇၃ ၃၉၇ ၊ ၃၇၃ ၃၉၈ ၊ ၃၇၃ ၃၉၉ ၊ ၃၇၃ ၄၀၀ ၊ ၃၇၃ ၄၀၁ ၊ ၃၇၃ ၄၀၂ ၊ ၃၇၃ ၄၀၃ ၊ ၃၇၃ ၄၀၄ ၊ ၃၇၃ ၄၀၅ ၊ ၃၇၃ ၄၀၆ ၊ ၃၇၃ ၄၀၇ ၊ ၃၇၃ ၄၀၈ ၊ ၃၇၃ ၄၀၉ ၊ ၃၇၃ ၄၁၀ ၊ ၃၇၃ ၄၁၁ ၊ ၃၇၃ ၄၁၂ ၊ ၃၇၃ ၄၁၃ ၊ ၃၇၃ ၄၁၄ ၊ ၃၇၃ ၄၁၅ ၊ ၃၇၃ ၄၁၆ ၊ ၃၇၃ ၄၁၇ ၊ ၃၇၃ ၄၁၈ ၊ ၃၇၃ ၄၁၉ ၊ ၃၇၃ ၄၂၀ ၊ ၃၇၃ ၄၂၁ ၊ ၃၇၃ ၄၂၂ ၊ ၃၇၃ ၄၂၃ ၊ ၃၇၃ ၄၂၄ ၊ ၃၇၃ ၄၂၅ ၊ ၃၇၃ ၄၂၆ ၊ ၃၇၃ ၄၂၇ ၊ ၃၇၃ ၄၂၈ ၊ ၃၇၃ ၄၂၉ ၊ ၃၇၃ ၄၃၀ ၊ ၃၇၃ ၄၃၁ ၊ ၃၇၃ ၄၃၂ ၊ ၃၇၃ ၄၃၃ ၊ ၃၇၃ ၄၃၄ ၊ ၃၇၃ ၄၃၅ ၊ ၃၇၃ ၄၃၆ ၊ ၃၇၃ ၄၃၇ ၊ ၃၇၃ ၄၃၈ ၊ ၃၇၃ ၄၃၉ ၊ ၃၇၃ ၄၄၀ ၊ ၃၇၃ ၄၄၁ ၊ ၃၇၃ ၄၄၂ ၊ ၃၇၃ ၄၄၃ ၊ ၃၇၃ ၄၄၄ ၊ ၃၇၃ ၄၄၅ ၊ ၃၇၃ ၄၄၆ ၊ ၃၇၃ ၄၄၇ ၊ ၃၇၃ ၄၄၈ ၊ ၃၇၃ ၄၄၉ ၊ ၃၇၃ ၄၅၀ ၊ ၃၇၃ ၄၅၁ ၊ ၃၇၃ ၄၅၂ ၊ ၃၇၃ ၄၅၃ ၊ ၃၇၃ ၄၅၄ ၊ ၃၇၃ ၄၅၅ ၊ ၃၇၃ ၄၅၆ ၊ ၃၇၃ ၄၅၇ ၊ ၃၇၃ ၄၅၈ ၊ ၃၇၃ ၄၅၉ ၊ ၃၇၃ ၄၆၀ ၊ ၃၇၃ ၄၆၁ ၊ ၃၇၃ ၄၆၂ ၊ ၃၇၃ ၄၆၃ ၊ ၃၇၃ ၄၆၄ ၊ ၃၇၃ ၄၆၅ ၊ ၃၇၃ ၄၆၆ ၊ ၃၇၃ ၄၆၇ ၊ ၃၇၃ ၄၆၈ ၊ ၃၇၃ ၄၆၉ ၊ ၃၇၃ ၄၇၀ ၊ ၃၇၃ ၄၇၁ ၊ ၃၇၃ ၄၇၂ ၊ ၃၇၃ ၄၇၃ ၊ ၃၇၃ ၄၇၄ ၊ ၃၇၃ ၄၇၅ ၊ ၃၇၃ ၄၇၆ ၊ ၃၇၃ ၄၇၇ ၊ ၃၇၃ ၄၇၈ ၊ ၃၇၃ ၄၇၉ ၊ ၃၇၃ ၄၈၀ ၊ ၃၇၃ ၄၈၁ ၊ ၃၇၃ ၄၈၂ ၊ ၃၇၃ ၄၈၃ ၊ ၃၇၃ ၄၈၄ ၊ ၃၇၃ ၄၈၅ ၊ ၃၇၃ ၄၈၆ ၊ ၃၇၃ ၄၈၇ ၊ ၃၇၃ ၄၈၈ ၊ ၃၇၃ ၄၈၉ ၊ ၃၇၃ ၄၉၀ ၊ ၃၇၃ ၄၉၁ ၊ ၃၇၃ ၄၉၂ ၊ ၃၇၃ ၄၉၃ ၊ ၃၇၃ ၄၉၄ ၊ ၃၇၃ ၄၉၅ ၊ ၃၇၃ ၄၉၆ ၊ ၃၇၃ ၄၉၇ ၊ ၃၇၃ ၄၉၈ ၊ ၃၇၃ ၄၉၉ ၊ ၃၇၃ ၅၀၀ ၊ ၃၇၃ ၅၀၁ ၊ ၃၇၃ ၅၀၂ ၊ ၃၇၃ ၅၀၃ ၊ ၃၇၃ ၅၀၄ ၊ ၃၇၃ ၅၀၅ ၊ ၃၇၃ ၅၀၆ ၊ ၃၇၃ ၅၀၇ ၊ ၃၇၃ ၅၀၈ ၊ ၃၇၃ ၅၀၉ ၊ ၃၇၃ ၅၁၀ ၊ ၃၇၃ ၅၁၁ ၊ ၃၇၃ ၅၁၂ ၊ ၃၇၃ ၅၁၃ ၊ ၃၇၃ ၅၁၄ ၊ ၃၇၃ ၅၁၅ ၊ ၃၇၃ ၅၁၆ ၊ ၃၇၃ ၅၁၇ ၊ ၃၇၃ ၅၁၈ ၊ ၃၇၃ ၅၁၉ ၊ ၃၇၃ ၅၂၀ ၊ ၃၇၃ ၅၂၁ ၊ ၃၇၃ ၅၂၂ ၊ ၃၇၃ ၅၂၃ ၊ ၃၇၃ ၅၂၄ ၊ ၃၇၃ ၅၂၅ ၊ ၃၇၃ ၅၂၆ ၊ ၃၇၃ ၅၂၇ ၊ ၃၇၃ ၅၂၈ ၊ ၃၇၃ ၅၂၉ ၊ ၃၇၃ ၅၃၀ ၊ ၃၇၃ ၅၃၁ ၊ ၃၇၃ ၅၃၂ ၊ ၃၇၃ ၅၃၃ ၊ ၃၇၃ ၅၃၄ ၊ ၃၇၃ ၅၃၅ ၊ ၃၇၃ ၅၃၆ ၊ ၃၇၃ ၅၃၇ ၊ ၃၇၃ ၅၃၈ ၊ ၃၇၃ ၅၃၉ ၊ ၃၇၃ ၅၄၀ ၊ ၃၇၃ ၅၄၁ ၊ ၃၇၃ ၅၄၂ ၊ ၃၇၃ ၅၄၃ ၊ ၃၇၃ ၅၄၄ ၊ ၃၇၃ ၅၄၅ ၊ ၃၇၃ ၅၄၆ ၊ ၃၇၃ ၅၄၇ ၊ ၃၇၃ ၅၄၈ ၊ ၃၇၃ ၅၄၉ ၊ ၃၇၃ ၅၅၀ ၊ ၃၇၃ ၅၅၁ ၊ ၃၇၃ ၅၅၂ ၊ ၃၇၃ ၅၅၃ ၊ ၃၇၃ ၅၅၄ ၊ ၃၇၃ ၅၅၅ ၊ ၃၇၃ ၅၅၆ ၊ ၃၇၃ ၅၅၇ ၊ ၃၇၃ ၅၅၈ ၊ ၃၇၃ ၅၅၉ ၊ ၃၇၃ ၅၆၀ ၊ ၃၇၃ ၅၆၁ ၊ ၃၇၃ ၅၆၂ ၊ ၃၇၃ ၅၆၃ ၊ ၃၇၃ ၅၆၄ ၊ ၃၇၃ ၅၆၅ ၊ ၃၇၃ ၅၆၆ ၊ ၃၇၃ ၅၆၇ ၊ ၃၇၃ ၅၆၈ ၊ ၃၇၃ ၅၆၉ ၊ ၃၇၃ ၅၇၀ ၊ ၃၇၃ ၅၇၁ ၊ ၃၇၃ ၅၇၂ ၊ ၃၇၃ ၅၇၃ ၊ ၃၇၃ ၅၇၄ ၊ ၃၇၃ ၅၇၅ ၊ ၃၇၃ ၅၇၆ ၊ ၃၇၃ ၅၇၇ ၊ ၃၇၃ ၅၇၈ ၊ ၃၇၃ ၅၇၉ ၊ ၃၇၃ ၅၈၀ ၊ ၃၇၃ ၅၈၁ ၊ ၃၇၃ ၅၈၂ ၊ ၃၇၃ ၅၈၃ ၊ ၃၇၃ ၅၈၄ ၊ ၃၇၃ ၅၈၅ ၊ ၃၇၃ ၅၈၆ ၊ ၃၇၃ ၅၈၇ ၊ ၃၇၃ ၅၈၈ ၊ ၃၇၃ ၅၈၉ ၊ ၃၇၃ ၅၉၀ ၊ ၃၇၃ ၅၉၁ ၊ ၃၇၃ ၅၉၂ ၊ ၃၇၃ ၅၉၃ ၊ ၃၇၃ ၅၉၄ ၊ ၃၇၃ ၅၉၅ ၊ ၃၇၃ ၅၉၆ ၊ ၃၇၃ ၅၉၇ ၊ ၃၇၃ ၅၉၈ ၊ ၃၇၃ ၅၉၉ ၊ ၃၇၃ ၆၀၀ ၊ ၃၇၃ ၆၀၁ ၊ ၃၇၃ ၆၀၂ ၊ ၃၇၃ ၆၀၃ ၊ ၃၇၃ ၆၀၄ ၊ ၃၇၃ ၆၀၅ ၊ ၃၇၃ ၆၀၆ ၊ ၃၇၃ ၆၀၇ ၊ ၃၇၃ ၆၀၈ ၊ ၃၇၃ ၆၀၉ ၊ ၃၇၃ ၆၁၀ ၊ ၃၇၃ ၆၁၁ ၊ ၃၇၃ ၆၁၂ ၊ ၃၇၃ ၆၁၃ ၊ ၃၇၃ ၆၁၄ ၊ ၃၇၃ ၆၁၅ ၊ ၃၇၃ ၆၁၆ ၊ ၃၇၃ ၆၁၇ ၊ ၃၇၃ ၆၁၈ ၊ ၃၇၃ ၆၁၉ ၊ ၃၇၃ ၆၂၀ ၊ ၃၇၃ ၆၂၁ ၊ ၃၇၃ ၆၂၂ ၊ ၃၇၃ ၆၂၃ ၊ ၃၇၃ ၆၂၄ ၊ ၃၇၃ ၆၂၅ ၊ ၃၇၃ ၆၂၆ ၊ ၃၇၃ ၆၂၇ ၊ ၃၇၃ ၆၂၈ ၊ ၃၇၃ ၆၂၉ ၊ ၃၇၃ ၆၃၀ ၊ ၃၇၃ ၆၃၁ ၊ ၃၇၃ ၆၃၂ ၊ ၃၇၃ ၆၃၃ ၊ ၃၇၃ ၆၃၄ ၊ ၃၇၃ ၆၃၅ ၊ ၃၇၃ ၆၃၆ ၊ ၃၇၃ ၆၃၇ ၊ ၃၇၃ ၆၃၈ ၊ ၃၇၃ ၆၃၉ ၊ ၃၇၃ ၆၄၀ ၊ ၃၇၃ ၆၄၁ ၊ ၃၇၃ ၆၄၂ ၊ ၃၇၃ ၆၄၃ ၊ ၃၇၃ ၆၄၄ ၊ ၃၇၃ ၆၄၅ ၊ ၃၇၃ ၆၄၆ ၊ ၃၇၃ ၆၄၇ ၊ ၃၇၃ ၆၄၈ ၊ ၃၇၃ ၆၄၉ ၊ ၃၇၃ ၆၅၀ ၊ ၃၇၃ ၆၅၁ ၊ ၃၇၃ ၆၅၂ ၊ ၃၇၃ ၆၅၃ ၊ ၃၇၃ ၆၅၄ ၊ ၃၇၃ ၆၅၅ ၊ ၃၇၃ ၆၅၆ ၊ ၃၇၃ ၆၅၇ ၊ ၃၇၃ ၆၅၈ ၊ ၃၇၃ ၆၅၉ ၊ ၃၇၃ ၆၆၀ ၊ ၃၇၃ ၆၆၁ ၊ ၃၇၃ ၆၆၂ ၊ ၃၇၃ ၆၆၃ ၊ ၃၇၃ ၆၆၄ ၊ ၃၇၃ ၆၆၅ ၊ ၃၇၃ ၆၆၆ ၊ ၃၇၃ ၆၆၇ ၊ ၃၇၃ ၆၆၈ ၊ ၃၇၃ ၆၆၉ ၊ ၃၇၃ ၆၇၀ ၊ ၃၇၃ ၆၇၁ ၊ ၃၇၃ ၆၇၂ ၊ ၃၇၃ ၆၇၃ ၊ ၃၇၃ ၆၇၄ ၊ ၃၇၃ ၆၇၅ ၊ ၃၇၃ ၆၇၆ ၊ ၃၇၃ ၆၇၇ ၊ ၃၇၃ ၆၇၈ ၊ ၃၇၃ ၆၇၉ ၊ ၃၇၃ ၆၈၀ ၊ ၃၇၃ ၆၈၁ ၊ ၃၇၃ ၆၈၂ ၊ ၃၇၃ ၆၈၃ ၊ ၃၇၃ ၆၈၄ ၊ ၃၇၃ ၆၈၅ ၊ ၃၇၃ ၆၈၆ ၊ ၃၇၃ ၆၈၇ ၊ ၃၇၃ ၆၈၈ ၊ ၃၇၃ ၆၈၉ ၊ ၃၇၃ ၆၉၀ ၊ ၃၇၃ ၆၉၁ ၊ ၃၇၃ ၆၉၂ ၊ ၃၇၃ ၆၉၃ ၊ ၃၇၃ ၆၉၄ ၊ ၃၇၃ ၆၉၅ ၊ ၃၇၃ ၆၉၆ ၊ ၃၇၃ ၆၉၇ ၊ ၃၇၃ ၆၉၈ ၊ ၃၇၃ ၆၉၉ ၊ ၃၇၃ ၇၀၀ ၊ ၃၇၃ ၇၀၁ ၊ ၃၇၃ ၇၀၂ ၊ ၃၇၃ ၇၀၃ ၊ ၃၇၃ ၇၀၄ ၊ ၃၇၃ ၇၀၅ ၊ ၃၇၃ ၇၀၆ ၊ ၃၇၃ ၇၀၇ ၊ ၃၇၃ ၇၀၈ ၊ ၃၇၃ ၇၀၉ ၊ ၃၇၃ ၇၁၀ ၊ ၃၇၃ ၇၁၁ ၊ ၃၇၃ ၇၁၂ ၊ ၃၇၃ ၇၁၃ ၊ ၃၇၃ ၇၁၄ ၊ ၃၇၃ ၇၁၅ ၊ ၃၇၃ ၇၁၆ ၊ ၃၇၃ ၇၁၇ ၊ ၃၇၃ ၇၁၈ ၊ ၃၇၃ ၇၁၉ ၊ ၃၇၃ ၇၂၀ ၊ ၃၇၃ ၇၂၁ ၊ ၃၇၃ ၇၂၂ ၊ ၃၇၃ ၇၂၃ ၊ ၃၇၃ ၇၂၄ ၊ ၃၇၃ ၇၂၅ ၊ ၃၇၃ ၇၂၆ ၊ ၃၇၃ ၇၂၇ ၊ ၃၇၃ ၇၂၈ ၊ ၃၇၃ ၇၂၉ ၊ ၃၇၃ ၇၃၀ ၊ ၃၇၃ ၇၃၁ ၊ ၃၇၃ ၇၃၂ ၊ ၃၇၃ ၇၃၃ ၊ ၃၇၃ ၇၃၄ ၊ ၃၇၃ ၇၃၅ ၊ ၃၇၃ ၇၃၆ ၊ ၃၇၃ ၇၃၇ ၊ ၃၇၃ ၇၃၈ ၊ ၃၇၃ ၇၃၉ ၊ ၃၇၃ ၇၄၀ ၊ ၃၇၃ ၇၄၁ ၊ ၃၇၃ ၇၄၂ ၊ ၃၇၃ ၇၄၃ ၊ ၃၇၃ ၇၄၄ ၊ ၃၇၃ ၇၄၅ ၊ ၃၇၃ ၇၄၆ ၊ ၃၇၃ ၇၄၇ ၊ ၃၇၃ ၇၄၈ ၊ ၃၇၃ ၇၄၉ ၊ ၃၇၃ ၇၅၀ ၊ ၃၇၃ ၇၅၁ ၊ ၃၇၃ ၇၅၂ ၊ ၃၇၃ ၇၅၃ ၊ ၃၇၃ ၇၅၄ ၊ ၃၇၃ ၇၅၅ ၊ ၃၇၃ ၇၅၆ ၊ ၃၇၃ ၇၅၇ ၊ ၃၇၃ ၇၅၈ ၊ ၃၇၃ ၇၅၉ ၊ ၃၇၃ ၇၆၀ ၊ ၃၇၃ ၇၆၁ ၊ ၃၇၃ ၇၆၂ ၊ ၃၇၃ ၇၆၃ ၊ ၃၇၃ ၇၆၄ ၊ ၃၇၃ ၇၆၅ ၊ ၃၇၃ ၇၆၆ ၊ ၃၇၃ ၇၆၇ ၊ ၃၇၃ ၇၆၈ ၊ ၃၇၃ ၇၆၉ ၊ ၃၇၃ ၇၇၀ ၊ ၃၇၃ ၇၇၁ ၊ ၃၇၃ ၇၇၂ ၊ ၃၇၃ ၇၇၃ ၊ ၃၇၃ ၇၇၄ ၊ ၃၇၃ ၇၇၅ ၊ ၃၇၃ ၇၇၆ ၊ ၃၇၃ ၇၇၇ ၊ ၃၇၃ ၇၇၈ ၊ ၃၇၃ ၇၇၉ ၊ ၃၇၃ ၇၈၀ ၊ ၃၇၃ ၇၈၁ ၊ ၃၇၃ ၇၈၂ ၊ ၃၇၃ ၇၈၃ ၊ ၃၇၃ ၇၈၄ ၊ ၃၇၃ ၇၈၅ ၊ ၃၇၃ ၇၈၆ ၊ ၃၇၃ ၇၈၇ ၊ ၃၇၃ ၇၈၈ ၊ ၃၇၃ ၇၈၉ ၊ ၃၇၃ ၇၉၀ ၊ ၃၇၃ ၇၉၁ ၊ ၃၇၃ ၇၉၂ ၊ ၃၇၃ ၇၉၃ ၊ ၃၇၃ ၇၉၄ ၊ ၃၇၃ ၇၉၅ ၊ ၃၇၃ ၇၉၆ ၊ ၃၇၃ ၇၉၇ ၊ ၃၇၃ ၇၉၈ ၊ ၃၇၃ ၇၉၉ ၊ ၃၇၃ ၈၀၀ ၊ ၃၇၃ ၈၀၁ ၊ ၃၇၃ ၈၀၂ ၊ ၃၇၃ ၈၀၃ ၊ ၃၇၃ ၈၀၄ ၊ ၃၇၃ ၈၀၅ ၊ ၃၇၃ ၈၀၆ ၊ ၃၇၃ ၈၀၇ ၊ ၃၇၃ ၈၀၈ ၊ ၃၇၃ ၈၀၉ ၊ ၃၇၃ ၈၁၀ ၊ ၃၇၃ ၈၁၁ ၊ ၃၇၃ ၈၁၂ ၊ ၃၇၃ ၈၁၃ ၊ ၃၇၃ ၈၁၄ ၊ ၃၇၃ ၈၁၅ ၊ ၃၇၃ ၈၁၆ ၊ ၃၇၃ ၈၁၇ ၊ ၃၇၃ ၈၁၈ ၊ ၃၇၃ ၈၁၉ ၊ ၃၇၃ ၈၂၀ ၊ ၃၇၃ ၈၂၁ ၊ ၃၇၃ ၈၂၂ ၊ ၃၇၃ ၈၂၃ ၊ ၃၇၃ ၈၂၄ ၊ ၃၇၃ ၈၂၅ ၊ ၃၇၃ ၈၂၆ ၊ ၃၇၃ ၈၂၇ ၊ ၃၇၃ ၈၂၈ ၊ ၃၇၃ ၈၂၉ ၊ ၃၇၃ ၈၃၀ ၊ ၃၇၃ ၈၃၁ ၊ ၃၇၃ ၈၃၂ ၊ ၃၇၃ ၈၃၃ ၊ ၃၇၃ ၈၃၄ ၊ ၃၇၃ ၈၃၅ ၊ ၃၇၃ ၈၃၆ ၊ ၃၇၃ ၈၃၇ ၊ ၃၇၃ ၈၃၈ ၊ ၃၇၃ ၈၃၉ ၊ ၃၇၃ ၈၄၀ ၊ ၃၇၃ ၈၄၁ ၊ ၃၇၃ ၈၄၂ ၊ ၃၇၃ ၈၄၃ ၊ ၃၇၃ ၈၄၄ ၊ ၃၇၃ ၈၄၅ ၊ ၃၇၃ ၈၄၆ ၊ ၃၇၃ ၈၄၇ ၊ ၃၇၃ ၈၄၈ ၊ ၃၇၃ ၈၄၉ ၊ ၃၇၃ ၈၅၀ ၊ ၃၇၃ ၈၅၁ ၊ ၃၇၃ ၈၅၂ ၊ ၃၇၃ ၈၅၃ ၊ ၃၇၃ ၈၅၄ ၊ ၃၇၃ ၈၅၅ ၊ ၃၇၃ ၈၅၆ ၊ ၃၇၃ ၈၅၇ ၊ ၃၇၃ ၈၅၈ ၊ ၃၇၃ ၈၅၉ ၊ ၃၇၃ ၈၆၀ ၊ ၃၇၃ ၈၆၁ ၊ ၃၇၃ ၈၆၂ ၊ ၃၇၃ ၈၆၃ ၊ ၃၇၃ ၈၆၄ ၊ ၃၇၃ ၈၆၅ ၊ ၃၇၃ ၈၆၆ ၊ ၃၇၃ ၈၆၇ ၊ ၃၇၃ ၈၆၈ ၊ ၃၇၃ ၈၆၉ ၊ ၃၇၃ ၈၇၀ ၊ ၃၇၃ ၈၇၁ ၊ ၃၇၃ ၈၇၂ ၊ ၃၇၃ ၈၇၃ ၊ ၃၇၃ ၈၇၄ ၊ ၃၇၃ ၈၇၅ ၊ ၃၇၃ ၈၇၆ ၊ ၃၇၃ ၈၇၇ ၊ ၃၇၃ ၈၇၈ ၊ ၃၇၃ ၈၇၉ ၊ ၃၇၃ ၈၈၀ ၊ ၃၇၃ ၈၈၁ ၊ ၃၇၃ ၈၈၂ ၊ ၃၇၃ ၈၈၃ ၊ ၃၇၃ ၈၈၄ ၊ ၃၇၃ ၈၈၅ ၊ ၃၇၃ ၈၈၆ ၊ ၃၇၃ ၈၈၇ ၊ ၃၇၃ ၈၈၈ ၊ ၃၇၃ ၈၈၉ ၊ ၃၇၃ ၈၉၀ ၊ ၃၇၃ ၈၉၁ ၊ ၃၇၃ ၈၉၂ ၊ ၃၇၃ ၈၉၃ ၊ ၃၇၃ ၈၉၄ ၊ ၃၇၃ ၈၉၅ ၊ ၃၇၃ ၈၉၆ ၊ ၃၇၃ ၈၉၇ ၊ ၃၇၃ ၈၉၈ ၊ ၃၇၃ ၈၉၉ ၊ ၃၇၃ ၉၀၀ ၊ ၃၇၃ ၉၀၁ ၊ ၃၇၃ ၉၀၂ ၊ ၃၇၃ ၉၀၃ ၊ ၃၇၃ ၉၀၄ ၊ ၃၇၃ ၉၀၅ ၊ ၃၇၃ ၉၀၆ ၊ ၃၇၃ ၉၀၇ ၊ ၃၇၃ ၉၀၈ ၊ ၃၇၃ ၉၀၉ ၊ ၃၇၃ ၉၁၀ ၊ ၃၇၃ ၉၁၁ ၊ ၃၇၃ ၉၁၂ ၊ ၃၇၃ ၉၁၃ ၊ ၃၇၃ ၉၁၄ ၊ ၃၇၃ ၉၁၅ ၊ ၃၇၃ ၉၁၆ ၊ ၃၇၃ ၉၁၇ ၊ ၃၇၃ ၉၁၈ ၊ ၃၇၃ ၉၁၉ ၊ ၃၇၃ ၉၂၀ ၊ ၃၇၃ ၉၂၁ ၊ ၃၇၃ ၉၂၂ ၊ ၃၇၃ ၉၂၃ ၊ ၃၇၃ ၉၂၄ ၊ ၃၇၃ ၉၂၅ ၊ ၃၇၃ ၉၂၆ ၊ ၃၇၃ ၉၂၇ ၊ ၃၇၃ ၉၂၈ ၊ ၃၇၃ ၉၂၉ ၊ ၃၇၃ ၉၃၀ ၊ ၃၇၃ ၉၃၁ ၊ ၃၇၃ ၉၃၂ ၊ ၃၇၃ ၉၃၃ ၊ ၃၇၃ ၉၃၄ ၊ ၃၇၃ ၉၃၅ ၊ ၃၇၃ ၉၃၆ ၊ ၃၇၃ ၉၃၇ ၊ ၃၇၃ ၉၃၈ ၊ ၃၇၃ ၉၃၉ ၊ ၃၇၃ ၉၄၀ ၊ ၃၇၃ ၉၄၁ ၊ ၃၇၃ ၉၄၂ ၊ ၃၇၃ ၉၄၃ ၊ ၃၇





ကြေးမုံ



မုံလယ်သင်္ကြန် (၇)ရက်တရားစခန်း

မိုးကုတ်ဝိပဿနာပြန်ပို့ရေး၊ မုံလယ်တောရေခွေရိပ်သာ အမှတ် (၁)တိုက်ခွဲ၊ ဆယ်ပိုင်ကုန်း၊ ပဲခူးတွင် သင်္ကြန် (၇)ရက်တရားစခန်းကို ကျေးဇူးတော်ရှင် အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ၊ မုံလယ်ဆရာတော်ကြီး၏ ဥပနိဿယအတိုင်း (၁၁-၄-၂၀၁၆)ရက်မှ (၁၇-၄-၂၀၁၆)ရက်ထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ အသက်(၁၈)နှစ်နှင့်အထက် ကျန်းမာရေးကောင်းပြီး တရားစခန်းပြီးဆုံးသည်အထိ တရားစခန်းဝင်လိုသူများအား တရားစခန်းဝင်နိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ဒဂုံတက္ကသိုလ်အင်္ဂလိပ်စာ ကျောင်းသားဟောင်းများသို့

ဒဂုံတက္ကသိုလ်အင်္ဂလိပ်စာကျောင်းသားဟောင်းများ၏ ဒသမအကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ မေလ ၁ ရက် နံနက် ၈:၃၀နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီထိ ဒဂုံတက္ကသိုလ် မိုးလုံလေလုံအားကစားခန်းမမှာ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားဟောင်းများအားလုံး (မည်သည့်နှစ်ကမဆို)စုံစုံညီညီတက်ရောက်ကန်တော့ကြပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ အလှူငွေများ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းလိုပါက-ကိုမောင်မောင်ဦး-၀၉-၅၄၀၄၇၅၆၊ကိုဇော်မင်းဦး-၀၉-၇၉၈၄၈၀၈၅၈၊ မတင်တင်စိုး-၀၉-၅၄၀၆၀၄၈၊ မထားအိဝင်း-၀၉-၅၁၀၂၆၆၈၊ မအေးသီတာနိုင်-၀၉-၄၃၀၃၃၃၉၊ မဝင်းသီတာကျော်-၀၉-၄၃၀၁၀၄၈၉၊ မကျင်ကျင်စွဲ-၀၉-၇၃၀၉၂၃၉၂၊ ကိုထက်အာကာကျော်-၀၉-၄၂၀၁၂၂၆၁၊ ကိုဝေယံထွဋ်-၀၉-၄၂၀၇၀၃၂၉၊ မနီလာထက်လှိုင်-၀၉-၂၆၀၈၀၅၁၀

SEEKING FOR PARTNER YANGON

Foreigner seeking for Co elaboration Partner in Yangon to conduct Unique international Professional Skills in training on. - How to induce Foreigners investors, Bankers, Contractors or others to Participate in Rels Estate developments or investments in Yangon. - How to link into International Platforms to market Yangon Properties of promote Yangon Business Opportunities. Interest Parties regardless of any professional please call before 31st March 2016 of send gmail gsmith@otaglobal.com Attn Mr.Gordon SMITH. - 09 979529610 for English Speaking - 09 979529613 for Burmese Speaking - ရန်ကုန်တွင် လုပ်ဖော်ကိုင်ဘက် ရွာဖွေခြင်း - ရန်ကုန်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အိမ်ခြံမြေဆိုင်ရာတိုးတက်မှု ဦးစွာတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန် နိုင်ငံခြားသားများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ၊ ကန်ထရိုက်တာများကို မည်ကဲ့သို့ဆွဲဆောင်ရမည်သင်တန်း။ ရန်ကုန်မြို့ပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများကို မြှင့်တင်ရန်၊ ရန်ကုန်တွင်ရှိသော ဥစ္စာဓနများကို ရှေးရွက်တည်ဆောက်ရန် နိုင်ငံတကာနှင့် မည်ကဲ့သို့ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည်ကို သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်သော သင်တန်းများတွင် ရန်ကုန်တွင် အတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များကို ရွာဖွေနေသည်။ စိတ်ဝင်စားသူများသည် ဥပဒေ၊ မတ်လ၊ ၂၀၁၆ မတိုင်မီ gsmith@otaglobal.com သို့ဖြစ်စေ၊ မြန်မာ့လုံခြုံရေးရေးရာဌာနသို့သွားအတွက် 09 979529613 သို့ဖြစ်စေ၊ အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် စုံစမ်းမေးမြန်းလိုသူအတွက် 09 979529610 သို့ဖြစ်စေ ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

သားအမြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ ငါးပိင်းခြောက်ရပ်(၁) အနော်ရထာလမ်း၊ မြို့အမှတ်(၅/၆)နေ အဖ ဦးဝင်းရီ [၁၂/ဒဂုံ(နိုင်)၀၂၈၄၈] အမိ ဒေါ်ဝေဝေလွင် [၁၂/ဒဂုံ(နိုင်)၀၂၈၄၄]တို့၏ သားဖြစ်သူ မောင်အောင်သူသည် မိဘများ၏ ဆုံးဆုံးမမူအား လက်ခံခြင်းမရှိဘဲ မိဘများအား စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုမှုနေထိုင်ပြီး ငင်း၏ဆန္ဒအလျောက် နေအိမ်မှဆင်းသွားပါသဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ အပြီးပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်းနှင့် ငင်းနှင့်ပတ်သက်သည့်ကိစ္စအဝဝအားလည်း တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ပါ။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ။ ဦးဝင်းရီ ဒေါ်ဝေဝေလွင်

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၇)ရပ်ကွက်၊ တိုက်လေးရေလမ်း၊ အမှတ်(၄၅) ဟုခေါ်တွင်သည့် (၈)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံအနက်မှ အခန်းအမှတ်(၁၈)၊ ၃လွှာ၊ ယာအကျယ်(၁၂.၂x၆၀)ပေရှိ ရေခဲစိုက်ခန်းနှင့်တကွ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်တို့ကို (၁)ဦးအတွက် (၂)ဦးအတွက်မိသားစု (၃)ဒေါ်တင်ရွှေမိသားစု (၄)ဒေါ်လှလှအေး(ခ) နိုင်ရွှေနီရွာ မိသားစု (၅)မောင်ဦးမိသားစုတို့က ပိုင်ဆိုင်သောအခန်းကို ဒေါ်ခင်မာလွင်[၁၂/ဗတထ(နိုင်) ၀၃၂၆၅၈]က ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။ အထက်ပါ တိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍(၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထား များဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက် ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးထင်အောင်(၀၉-၃၀၇၈) ဒေါ်ထူးထူးရင်(၀၉-၈၀၂၄) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ ဇွဲ-အမှတ်(၈၃)၊ အခန်း(၁၁)၊ ဗိုလ်ယထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၁-၃၇၇၂၇၆၊ ၀၉-၅၄၀၆၄၀၆၊ ၀၉-၅၁၀၂၇၁၂၉

ရွှေပင်တူ ပန်းပွေစက်ဝတ် (အမည်ရှိ) ၅၃၀၀၀ မွှေဝလမ်းမှအစောင့်အရှောက်အထောက်အကူ ၈၀၀၀၀ မွှေဝလမ်းမှအစောင့်အရှောက်အထောက်အကူ ၈၅၀၀၀ ပန်းပွေစက်ဝတ်ပုံနှိပ်ရေးပစ္စည်း ၆၅၀၀၀ တောင်ကြီးဆင်းလေးပင်တယ် April ၁၁ တယ်ပင် ၆၅၀၀၀ ၀၉-၇၃၀၃၃၃၉ ၀၉-၄၂၇၂၈၀၇၇ ၀၉-၄၂၇၂၂၇၃၃

အာရှနဂါး Asia Dragon ကျိုက်ထီးရိုး ရောင်းသား/ငွေဆောင် Ph: 01 707062, 09 799100100 01 703790, 09 797100100

GOLDEN STAR သိပ္ပံသွားကုန်ရင်း ကျိုက်ထီးရိုး(နေဝပ်) တိုတယ် စိစစ်ထားသည်။ ရောင်းသား/ငွေဆောင် Ph: 209200, 544383, 430480, 705968, 703448

နန်းထိုက်သူ (ညွှန်ပေး) ရောင်းသားသင်္ကြန် ၂-ဥဒိမ် ၃-ရက် (ကား+တည်း) ၆၀၀၀၀ ကျပ် (၁-၁၀-၁၂-၁၄-၁၆) ရက်၊ အကျပ်၊ ကား+တည်း၊ လက်မှတ်ထုတ်ပေးပါ။ ၀၉ ၄၂၅၄၉၉၉၄ ၀၉ ၄၂၅၃၃၄၄၄

DADDY Travels & Tours အဆင့်မြင့်ဘုရားဖူးနှင့် အပန်းဖြေခရီးသွားလုပ်ငန်း Hot Line: 01-380914, 09- 448001903 ပျော်ရွှင်စရာ သင်္ကြန်အားလပ်ရက် ခရီးစဉ်များ... \*တောင်ကြီး-အင်းလေး-ပင်းတယ်-ကလေး-ပုဂံ-ဗွယ်တော်လေးဆူ (ဧပြီ၁၂)- (၅၂/၆ရက်)- ၁၈၉.၀၀၀/- \*တောင်ကြီး-အင်းလေး-ပင်းတယ်-ကလေး-မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်-ကျောက်စိမ်းဘုရား(ဧပြီ၁၁)- (၅၂/၆ရက်)- ၁၈၉.၀၀၀/- \*ပုဂံ-မုဒုံကျွန်း-ညောင်ဦး(ဗွယ်တော်လေးဆူ)၊ပြည်ငါးပြည်-ပုပ္ဖိုး(ဧပြီ၁၂)- (၄၂/၅ရက်)- ၁၆၀.၀၀၀/- \*ဘလေးတော်ကဿပ-ပုံရွာ-စင်ကိုင်း-ပုဂံ-ပုပ္ဖိုး-မန္တလေး(ဧပြီ၁၂)- (၅၂/၆ရက်)- ၁၈၀.၀၀၀/- ကံစမ်းမဲ အစီအစဉ်လေးတွေလည်းပါဝင်ပါသည်။ "ကြိုတင်လက်မှတ် စတင်ရောင်းချနေပါပြီ" လိပ်စာ-ဘမုတ် ၂၇၊ ဗဟန်းလမ်းမကြီး၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ ဗဟန်း၊ မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။

Gold Roast COFFEE MIX ယနေ့ခေတ်တွင် Flavour ဟုခေါ်သော အရသာတုများကို အစားအသောက်များတွင် ထည့်သွင်းလာကြပါတယ်။ ဒီတော့ ကျန်းမာရေး အတွက် မကောင်းဘူးပေါ့...။ သောက်သုံးသူ မိဘပြည်သူများ ယုံကြည်စိတ်ချစွာသောက်သုံးနိုင်ရန် ဓါတုပစ္စည်း အရောအနှော လုံးဝမပါဝင်တဲ့... ရင်တုန်ကင်းဝေး...ဆိမ့်သက်လေးမို့လူတိုင်းရင်မှာ Gold Roast ပါ။ www.facebook.com/GoldRoastMyanmar





ကြေးမုံ

မော်တော်ယာဉ်တင်သွင်းခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သော လုပ်ငန်းများကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ကြေညာချက်

မော်တော်ယာဉ်အရောင်း/အရောင်းစင်တာဖွင့်လှစ်ထားသည့် ကုမ္ပဏီများအား အရောင်းစင်တာ/အရောင်းပြခန်း စည်းကမ်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှု ရှိ/မရှိ မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ပြီး စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များအား လိုက်နာမှု ပျက်ကွက်သည့် ကုမ္ပဏီ(၄၇)ခု စစ်ဆေးတွေ့ရှိရပါသည်။ အဆိုပါ ကုမ္ပဏီများသည် ဤကြေညာချက်ထုတ်ပြန်သည့်ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း (၃၀) အတွင်း တင်သွင်းသည့် မော်တော်ယာဉ်များ မှတ်ပုံတင်ခြင်းကိစ္စ၊ အကောက်ခွန်ကိစ္စ၊ ပြည်တွင်းအခွန်ကိစ္စရပ်များအား မော်တော်ယာဉ်တင်သွင်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော လုပ်ငန်းများကြီးကြပ်ရေးကော်မတီသို့ အမြန်ဆုံးလာရောက် စာရင်းရှင်းလင်း တင်ပြရန်ဖြစ်သည်။ မော်တော်ယာဉ်တင်သွင်းခြင်းဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များကို ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ မော်တော်ယာဉ်တင်သွင်းခွင့်ဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်သော အောက်ဖော်ပြပါ ကုမ္ပဏီများအား စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်မှုအတွက် တည်ဆဲဖြစ်သော ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

မော်တော်ယာဉ် အရောင်းစင်တာ/အရောင်းပြခန်း စည်းကမ်းလိုက်နာမှု ပျက်ကွက်သည့် ကုမ္ပဏီများစာရင်း

Table with 3 columns: No., အရောင်းစင်တာအမည်, အရောင်းစင်တာလိပ်စာ. Lists 40 companies such as Five Great Service Co., Ltd., Five Oceans Services Ltd., JPN Auto Services Co., Ltd., etc.

Table with 3 columns: No., အမည်, အရောင်းစင်တာလိပ်စာ. Lists 40 companies such as The Grand Nay Nan Tax Co., Ltd., Win & Sann Pwint Aung Myin Services Co., Ltd., Win Hlaing Hlaing Oo Auto Services Co., Ltd., etc.



ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်
UE 1 ၁၅၂-၁၄၆ မြေဧရိယာ ၂၈၀၀
၁၅၅၀၀ ကွက်-၁၆၅/၁၂၂၅ မြေဧရိယာ ၂၈၀၀
UE 1 ၆၈၆ မြေဧရိယာ ၁၈၀၀
၁၄၀/ရပ်ကွက် ၄၄၃ မြေဧရိယာ ၁၈၀၀
၁၆၀ရပ်ကွက် ၁၀၄၉ မြေဧရိယာ ၁၈၀၀

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ ဇော်မလင်း၊ တိုက်အမှတ်-၁/၃(အေ)တွင် နေထိုင်သူ ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့သည် ဒေါ်သက်ထားနွယ်ဝင်း (၇/ရတနာ) ၀၇၄၆၂၄၂၄ ဖြစ်သည့် ကြေးမုံကြေး မှတ်ပုံတင်အမှတ်အား အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

Advertisement for MAHLZEIT restaurant. Includes logo, name, address (No. 11, Hlaing Bonyon Road), and contact information. Text: ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အသိပေးကြေညာချက်

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ









# ဗောဓိတစ်ထောင် ဘုရားကုန်းတောင်တော်သို့

ပူပြင်းခြောက်သွေ့သော တပေါင်းလ၏ အပူဒဏ်ကြောင့် သစ်ပင်ကြီးများ၏ ခြောက်သွေ့မှုကို မြင်တွေ့နေရသည်။ ထိုရာသီဥတုဖြစ်နေသော်လည်း စနေ၊ တနင်္ဂနွေ ရုံးပိတ်ရက်များနှင့် နွေရာသီတွင် အပန်းဖြေအနားယူကာ ခရီးသွား၊ ဘုရားဖူးသူများသည် လူအများသိရှိသွားရောက်ကြသော နေရာများအပြင် လူမသိ အရောက်နည်းသော နေရာများသို့လည်း ရှာဖွေလေ့လာကာ သွားရောက်လေ့ရှိကြသည်။ ထိုနေရာများထဲမှ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပြည်-ကံမသွား ကားလမ်းပေါ်ရှိ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဒီပါအေးစေတီနှင့် ဗောဓိတစ်ထောင် ဘုရားကုန်းတောင်တော်သို့ လူအများ လာရောက်ပူဇော်ဖူးမြော်ကြသည်။ ဤဘုရားကုန်းတောင်တော်သည် ပြည်-ကံမသွားကားလမ်းမှ ခုနစ်မိုင်ခန့်ကွာဝေးပြီး ပြည်မြို့မှ ၁၀ မိုင်ခန့် ကွာဝေးသည်။



ဘုရားကုန်းတောင်တော်နယ်မြေတစ်ခွင်ရှိ ဗောဓိပင်နှင့် ဘုရားဆင်းတုတော်များ။

**ဗောဓိတစ်ထောင် ဘုရားကုန်းတောင်သို့ သွားရာလမ်း**  
စာရေးသူသည် မိဘများနှင့်အတူ ဘုရားကုန်းတောင်သို့ ပြည်မြို့မှ နံနက် ၇ နာရီခန့်တွင် ဆိုင်ကယ်များဖြင့် သွားခဲ့ကြရာ သွားလမ်းများသည် မြေလိမ်မြေကောက် ကတ္တရာလမ်းများဖြစ်ပြီး နံနက် ၈ နာရီခွဲခန့်တွင် ဘုရားကုန်းတောင်တော်သို့ ရောက်ရှိခဲ့



**ဒီပါအေး ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော်။**  
ကြသည်။ ထိုဘုရားကုန်းတောင်တော် သာသနာပေါ်ထွန်းလာခဲ့သည်မှာ နှစ်အပိုင်းအခြားမျှသာရှိသော်လည်း တောင်တော်နယ်မြေတစ်ခွင်ဝန်းကျင်တွင် ဗောဓိပင်နှင့် ဘုရားဆင်းတုတော်များဖြင့် တင့်တယ်သပွယ်လျက်ရှိပါသည်။  
**ဘုရားကုန်းတောင်တော်နယ်မြေတစ်ခွင်ရှိ ဗောဓိပင်နှင့်ဘုရားဆင်းတုတော်များ**  
ထိုဘုရားကုန်းတောင်ပေါ်တွင် ရှေးယခင်က စေတီတစ်ဆူတည်ထားရှိခဲ့သည်။ ထိုစေတီမှတွေ့ရှိရသော အုတ်ချပ်တို့မှာ လက်စင်းရာပါရှိပြီး အုတ်ချပ်အရွယ်အစားမှာ အလျား ၁၈ လက်မ၊ အနံ ၉ လက်မ၊ ဒုသုံးလက်မရှိသည်ကိုတွေ့ရသဖြင့် ပျူခေတ်အစောပိုင်းကာလတွင် တည်ထားခဲ့သော စေတီတစ်ဆူဖြစ်နိုင်ကြောင်း လေ့လာသိရှိရသည်။ ထိုတောင်တော်ပေါ်တွင် သာသနာပြု

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသော ဆရာတော်မှာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓေတို့တံဆိပ်တော်ရ ဘဒ္ဒန္တဝိမလ(ရေဆွမ်းကိုယ်တော်)ဖြစ်ပြီး သာသနာပြုလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်မှာ ခုနစ်နှစ် ဝန်းကျင်ခန့်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။  
ဆရာတော်သည် ထိုတောင်တော်တွင် စတင်၍ အကျင့်စရဏ ကျင့်ကြံအားထုတ်သီတင်းသုံးစဉ်က တောထူထပ်မှုဖြစ်နေပြီး ဆရာတော်၏ သာသနာပြုလိုသည့် ဆန္ဒဖြင့် တောတောင်တို့ကို ဝီရိယပြု၍ ရှင်းလင်းခုတ်ထွင်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ စားပြတိုက်ခံရခြင်း၊ သူခိုးခိုးခံရခြင်း၊ မီးလောင်ခြင်းစသည့် အန္တရာယ်များနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော်လည်း ကြံ့ကြံ့ခံကာ သာသနာပြုလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဘုရားကုန်းတော်တွင်ရှိသော ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် စေတီတော်ကိုလည်း ပြန်လည်ပြုပြင်ရန်

ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခဲ့သည်။ ရှေ့ပိုင်းခေတ်များတွင် ထိုစေတီတော်အား ထိန်းသိမ်းပြုပြင်မှု မရှိခဲ့သဖြင့် ပျက်စီးနေသော စေတီတော်ကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် ဆရာတော်က ထူးခြားသောအဓိဋ္ဌာန်များဖြင့် ကျင့်ကြံဆုတောင်းပြီး မုံရွာ ဗောဓိတစ်ထောင်ဆရာတော်၊ ပြည်မြို့ သာသနာ့ဇောတိကာရုံကျောင်းတိုက် နာယကဆရာတော်၊ ရန်ကုန်မြို့ သယ်နိုးကျွန်းမြို့နယ် ရွှေသုဝဏ်ကျောင်းတိုက် နာယကဆရာတော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့ ချမ်းမြေ့ရိပ်သာကျောင်းတိုက်တိုက်အုပ်ဆရာတော်ကြီးများ၏ ဩဝါဒကို ခံယူလျက် ပြန်လည်ပြုပြင်ခဲ့သည်။  
**ဒီပါအေး ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော်**  
မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၆၀ ခုနှစ် ပြာသိုလမှစတင်၍ ဤစေတီ ၂၇ တောင်အမြင့်ရှိသော ဒီပါအေးဆုတောင်းပြည့်စေတီတော် မြတ် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၆၂ ခုနှစ် နှောင်းတန်ခူးလဆန်း ၁၄ ရက်သောကြာနေ့တွင် စေတီတော်၏ ဌာပနာပစ္စည်းထည့်သွင်းခြင်း၊ မင်္ဂလာရွှေထီးတော်အထွတ်တင်မင်္ဂလာ၊ ဗုဒ္ဓဘိသေက အနေကဇာတင် မင်္ဂလာတို့ကို မုံရွာမြို့ မဟာဗောဓိတစ်ထောင် နာယကဆရာတော် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓေ ဘဒ္ဒန္တနာရဒ ဆရာတော်ဘုရားကြီး ကိုယ်တော်တိုင်တင်လှူပူဇော်ပေးခဲ့ပါသည်။  
**မုနိထွဋ်တင်သစ္စာရှင် ထိုင်တော်မူရုပ်ပွားတော်ကြီး**  
ဘုရားကုန်းတောင်တော်ပေါ်တွင် မုနိထွဋ်တင်သစ္စာရှင် ထိုင်တော်မူရုပ်ပွားတော်ကြီး

ကို ခုနစ်ရက်သားသမီးတို့၏ လှူဒါန်းမှုအစုစုဖြင့် တည်ထားခဲ့သည်။ သာသနာ၏အသက်သည် ဗောဓိဖြစ်ကာ သာသနာ့ကွယ်လျှင် ဗောဓိပင်လည်း ကွယ်နိုင်သည်ဟူသော ခံယူချက်ဖြင့် ဆရာတော်သည် ဗောဓိသာသနာကို ဆက်လက်တည်တံ့စေလိုသည်။ မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် ပြည်မြို့တစ်ဖက်ကမ်း ဖိုးဦးတောင်ပေါ်သို့ ကြွရောက်စဉ်က ညီတော်အာနန္ဒာအား ပြည်မြို့အနောက်ဘက်ကမ်းသည် နောင်အခါတွင် သာသနာ့ရေရှည်တည်တံ့စေလိုမည်ဟု မိန့်တော်မူခဲ့ကြောင်း ဆရာတော်က မိန့်တော်မူပါသည်။  
ဘုရားကုန်းတောင်တော်ပတ်ဝန်းကျင်တွင်လည်း သမိုင်းဝင် ဖိုးဦးတောင်စေတီ၊ ရွှေဘုံသာမုနိစေတီ စသည့် အထင်ကရ သာသနာ့နယ်မြေများရှိသည်။ ဆရာတော်ဦးဝိမလက မုံရွာဗောဓိတစ်ထောင် ဆရာတော်ကြီးကို လျှောက်ထားခဲ့ရာ ဆရာတော်ကြီးက ဆရာတော် ဦးဝိမလအား ဗောဓိပင်အစစ်နှစ်ထောင်ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ တောင်တော်ပတ်ဝန်းကျင်အား တောရှင်းလင်းမှုများပြုလုပ်ပြီး ၂၀၀၆ ခုနှစ်တွင် ဗောဓိပင်များကို စတင်စိုက်ပျိုးမှုပြုလုပ်ခဲ့လေသည်။  
ဆရာတော်က ထိုဗောဓိပင်များအောက်တွင် သီတင်းသုံးတော်မူမည့် ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များကို တည်ထားကိုးကွယ်လိုသောကြောင့် ကုန်ကျစရိတ်ကိုတိုက်ချက်ရာ ကျပ်တစ်သိန်းကျော် ကုန်ကျနိုင်ကြောင်း တွေ့ရှိရသော်လည်း ဆရာတော်က အကျင့်သီလ၊ စရဏနှင့် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများဖြင့် ခုနစ်ရက်သားသမီးများ သင့်တင့်သောအလှူငွေဖြင့်

### မာန်သင်္ဂြိုဟ် (ရှေးဟောင်းသုတေသန)

လှူဒါန်းပူဇော်ကုသိုလ်ပါဝင်ခွင့်ရရှိနိုင်ကြစေရန် ရုပ်ပွားတော်တစ်ဆူလျှင် ကျပ် ၃၀၀၀၀ ဖြင့် ကမ္ပည်းတပ်၍ လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့လေသည်။ သို့ဖြစ်၍ ဆရာတော် ဦးဝိမလက ဗောဓိပင်တစ်ထောင် ပူဇော်ရန် ရည်စူးခဲ့သော်လည်း မြန်မာပြည်အနှံ့မှ လာရောက်ဖူးမြော်သူများက ကုသိုလ်ပါဝင်လှူဒါန်းရန် ဆရာတော်အား လျှောက်ထားပူဇော်ကြသဖြင့် ယခုအခါတွင် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်အရေအတွက်မှာ တစ်ထောင်ကျော်ခန့်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။  
တောင်တော်လုံခြုံရေးအတွက် ရဲကင်းထားရှိပြီး တောင်တက်လမ်းများမှာလည်း အလှူရှင်များက ကောင်းမွန်အောင် ပြုလုပ်ထားရှိသည်။ တန်ခူးလရာသီတွင် ရဟန်းခံ၊ ရှင်ပြုမှုများဖြင့် စည်ကားလေ့ရှိသည်။ ဘုရားကုန်းတောင်တော်သည် သက်သတ်လွတ်နယ်မြေဖြစ်ပြီး ဆရာတော်က ဘုရားဖူးဧည့်ပရိတ်သတ်များအား တနင်္ဂနွေနေ့တွင် သက်သတ်လွတ်ထမင်း ကျွေးမွေးလှူဒါန်းပြီး နေ့စဉ်ကျွေးမွေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ ထိုသို့ သာသနာပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ဒီပါအေးဆုတောင်းပြည့်စေတီနှင့် ဗောဓိတစ်ထောင် ဘုရားကုန်းတောင်တော် သက်သတ်လွတ်နယ်မြေသို့ ဘုရားဖူးလာရောက် ကုသိုလ်ပြုနိုင်ကြစေရန်အတွက် သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

**ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး**

# ကျိုက်ဒေးရုံဆွမ်းဦးပုညရှင် ကမ္ဘာအေးစေတီတော် ဌာပနာပိတ်ခြင်းနှင့် ရွှေထီးတော်အထွတ်တင်မင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၆

ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှည်းကူးမြို့နယ် ပဒဲကော ကျောက်အိုင်ကျေးရွာရှိ ကျိုက်ဒေးရုံဆွမ်းဦးပုညရှင် ကမ္ဘာအေးစေတီမြတ်ကြီး၏ ဌာပနာပိတ်ခြင်းနှင့် ရွှေထီးတော်တင် မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို မတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သနပ်ပင်မြို့နယ် မိုးခိုင်းကြီးကျေးရွာ ဓမ္မာရုံအလယ်ကျောင်း ဆရာတော် ဦးပညာသီရိထံမှ ကြွရောက်လာကြသော ဧည့်ပရိသတ် များက ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော် သံဃာတော်များက ပရိတ်တရားတော်များချီးမြှင့်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ကျိုက်ဒေးရုံ ဆွမ်းဦးပုညရှင် ကမ္ဘာအေး

စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဆရာအောင်သစ္စာ(ဓမ္မအလင်း) ဦးဆောင်၍ ဓမ္မအလင်းသာသနာပြုအဖွဲ့မှ ဓာတ်တော်များ၊ ဘုရားရုပ်ပွားတော်ဆင်းတုများ၊ ရွှေငွေကျောက်သံ ပတ္တမြား စသည်များကို ဌာပနာသွတ်သွင်းပြီး ရွှေအုတ်၊ ငွေအုတ်၊ ပတ္တမြားအုတ်တို့ဖြင့် ဌာပနာပိတ်သိမ်းကာ အလှူရှင်များက ရွှေထီးတော်ကြီးကို အစီအစဉ်တကျ ပင့်ဆောင်၍ တင်လှူပူဇော်ကြသည်။ ရွှေမိုး ငွေမိုးများ ကြပေး၍ ဓမ္မအလင်းအဖွဲ့က ရှမ်းဒိုးအကာ၊ ပန်းတနော် ကရင်ဒိုးယိမ်းအဖွဲ့မှ ဒိုးယိမ်းအကများဖြင့် ဒါနပြု ကပြ ဖျော်ဖြေပေးပြီး သက်သတ်လွတ် မုန့်ဟင်းခါး၊ ထမင်း၊ ရွှေရင်အေး၊ မုန့်လက်ဆောင်းနှင့် စတုဒိသာများဖြင့် ကျွေးမွေးဧည့်ခံကြကြောင်း သိရသည်။ (ဌေးကြိုင်)



**မွန်ပြည်နယ်**



## ရေးမြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် လယ်ယာမြေကေတချို့ ပျက်စီးခြင်းမှထိန်းသိမ်းပေးစေလို

ရေး မတ် ၂၆

မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့ရှိ ရေးချောင်းတောင်ကျေးရွာ မြစ်ကမ်းဘေးရှိ ကွင်းကြီးလယ်ကွင်းဘေးတစ်လျှောက် တွင် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ စက်လှေကြီးများဖြင့် သဲကျောက် စုပ်ယူနေခြင်းကြောင့် လယ်မြေကေတချို့ မြစ်ကမ်းပါး ပြိုကျမှုများ နေ့ကြိုနေကြကြောင်း ဒေသခံလယ်သမား တစ်ဦး၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

“မြစ်ကမ်းဘေးမှာရှိနေတဲ့ လယ်မြေတွေက စက်လှေ တွေ သဲကျောက်လာရောက်စုပ်ယူတဲ့အခါ မြစ်ကမ်းပါး ပြိုကျလာပြီး လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်ဝင်ချိန်ရောက်တိုင်း လယ်ထဲကို ရေမတင်နိုင်တဲ့အတွက် လယ်ယာလုပ်ငန်း

လုပ်ကိုင်ရာမှာ အခက်အခဲများနဲ့ တွေ့ကြုံနေရပါတယ်။ လယ်ပိုင်ရှင်တချို့ကလည်း သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတွေကို မြစ်ကမ်းပါးထိန်းသိမ်းပေးနိုင်ဖို့ လိုလားနေကြပါတယ်” ဟု ဒေသခံလယ်ပိုင်ရှင် ဦးဆန်းအောင်က ပြောသည်။

အဆိုပါကွင်းကြီးတွင် လယ်ယာလုပ်ငန်းကို ရှေးဘိုးဘွားလက်ထက်ကတည်းက လုပ်ကိုင်လာခဲ့ရာ လယ်ယာမြေပိုင်ရှင် ၁၀ ဦးခန့်ရှိပြီး လယ်ကေပေါင်း ၅၀ကျော်ခန့်ဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပြုနေကြသူများ မြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထွဋ်ထွဋ် (ရေး)

〇〇〇

**နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ**

## ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ညောင်ပင်ကြီးကျေးရွာတွင် နွားလှည်းအလှူမောင်းပြိုင်ပွဲနှင့် နွားလှည်းဒုံးမောင်းပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၆

(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆို ရုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အေးမြန်မာပါမက်ကမ္ဘာ့လှုပ်စစ် တပ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းမှ ကြီးမှူး ကျင်းပသော နွားလှည်းအလှူ မောင်းပြိုင်ပွဲနှင့် နွားလှည်းဒုံးမောင်း ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် စည်ပင်ကြီး ကျေးရွာအုပ်စု ညောင်ပင်ကြီးကျေးရွာ ရဟန်းခံ၊ ရှင်ပြု အလှူတော်ပွဲတွင်

ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲအဖြစ် ထည့်သွင်းကျင်းပ ခြင်းဖြစ်သည်။

နွားလှည်း အလှူမောင်းပြိုင်ပွဲနှင့် နွားလှည်း ဒုံးမောင်းပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆု ကျပ် ၃၅၀၀၀၀ တန် နွားတစ်ကောင်၊ ဒုတိယဆု ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀နှင့် တတိယဆု ငွေကျပ် ၁၃၀၀၀၀ ဖြစ်ပြီး နွားအလှူအလွတ် မောင်းပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆု ကျပ် ၉၀၀၀၀၊ ဒုတိယဆု ကျပ် ၆၀၀၀၀နှင့် တတိယဆု ကျပ် ၃၀၀၀၀ ချီးမြှင့် ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် ဇေယျာသီရိ မြို့နယ်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်နှင့် ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်တို့မှ နွားဝါသနာ ရှင်များ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး နွားလှည်းဒုံးမောင်းပြိုင်ပွဲတွင် နွား ၂၁ ချင်း၊ နွားလှည်းအလှူမောင်း ပြိုင်ပွဲတွင် နွား ၁၂ ချင်းနှင့် နွား အလှူ အလွတ်မောင်းပြိုင်ပွဲတွင် နွား ၁၂ ကောင်တို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် ကြောင်း သိရသည်။

(ရွှေဆူး)

〇〇〇



## မြင်တွေ့ ရန်ရှားပါးလာသည့် မြန်မာ့ရိုးရာကလေးကစားစရာ အိုးပုတ်ချိုးရုပ်လေးများအား အညာဒေသပွဲတော်များတွင် ပြုလုပ်ရောင်းချမှုရှိနေဆဲ

မိတ္ထီလာ မတ် ၂၆

မြန်မာ့ရိုးရာ ဆယ့်နှစ်လရာသီပွဲတော်များ၊ ဘုရားပွဲ တော်များတွင် မြင်တွေ့ရန်ရှားပါးလာသည့် မြန်မာ့ရိုးရာ ကလေးကစားစရာအိုးပုတ်ချိုးရုပ်လေးများအား အညာ ဒေသပွဲတော်များတွင် ပြုလုပ်ရောင်းချသူများ ရှိနေဆဲ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ပခန်းကြီးရွှေကူနီ ကိုကြီးကျော်ပွဲတော်မှာ နှစ်စဉ် ကလေးကစားစရာအိုးပုတ်ချိုးရုပ်လေးတွေ လာရောင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မလိုပဲ အိုးပုတ်ချိုးရုပ်ရောင်းတဲ့သူတွေ အများအပြားရှိပါသေးတယ်။ အရင်နှစ်တွေတုန်းကလောက် ကိုကြီးကျော်ပွဲက မစည်ကားပေမယ့် အထိုက်အလျောက် တော့ ရောင်းချရပါတယ်။ ပွဲတော်ကို လာတဲ့လူကြီးတွေက အိမ်မှာကျန်ခဲ့တဲ့ သားငယ်သမီးငယ်နဲ့မြွေးငယ်တွေအတွက် ဆိုပြီး အိုးပုတ်ချိုးရုပ်လေးတွေ ဝယ်သွားကြတယ်။ ကိုကြီး ကျော်ပွဲကို လူကြီးတွေနဲ့ အတူပါလာတဲ့ ကလေးငယ်တွေ

ကလည်း သူတို့ကြိုက်နှစ်သက်ရာ ဆေးရောင်နဲ့ အိုးပုတ် ချိုးရုပ်လေးတွေကို ရွေးချယ်ဝယ်ယူကြတယ်”ဟု ရွှေကူနီ ကိုကြီးကျော် နတ်ပွဲသို့ ချင်းတွင်းမြစ်အနောက်ဘက်ကမ်း ကျေးရွာတစ်ရွာမှ အိုးပုတ်ချိုးရုပ်လေးရောင်းချသူ အမျိုးသမီး တစ်ဦးက ပြောသည်။

ပခန်းကြီးရွှေကူနီ ကိုကြီးကျော်ပွဲတော်အတွင်း ပွဲဈေးတန်းများတွင် မြန်မာ့ရိုးရာကလေးကစားစရာ အိုးပုတ်ချိုးရုပ်လေးများကို ပြုလုပ်ရောင်းချမှုရှိသကဲ့သို့ သာစည်မြို့နယ် ရွှေယင်မြောက်ဘုရားပွဲ၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ရွှေစာရံဘုရားပွဲ၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ရွှေကူဘုရားပွဲ မြတ်စော ညီနောင်ဘုရားပွဲ စသည့် အညာဒေသဘုရားပွဲတော်များ တွင်လည်း မြန်မာ့ရိုးရာ ကလေးကစားစရာအိုးပုတ်ချိုးရုပ် လေးများ ပြုလုပ်ရောင်းချသူတချို့ကို တွေ့မြင်ရလေ့ရှိ သည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

**မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး**





# YCTC Business Institute

Batch 26 April 3<sup>rd</sup> စမည်

PASAS (Singapore) မှ အသိအမှတ်ပြု  
**Executive Cert in Business Management (3 Modules)**

(Module 1) **Human Resource Management**  
 Dr. ဒေါ်ဥမ္မာဖြင့် Ph.D (HRM, Delhi) (9:00 am to 12:00 pm)

(Module 2) **Marketing Management**  
 Asst.Prof ဦးဝင်းမင်းသိမ်း M.Sc (B'mouth, UK), Ph.D (Candidate)(1:00 pm to 4:00 pm)

(Module 3) **Leadership and Organizational Development**  
 Dr. မောင်မောင်စိုး(ဘောဂဗေဒ) နှင့် Eco မှ ပါမောက္ခတစ်ဦး (4:00 pm to 7:00 pm)

Sunday Only (6 Weeks) တစ်ဘာသာချင်းစီ တက်ရောက်သူများကိုလည်း  
**YCTC မှ Competence Certificate ချီးမြှင့်ပါမည်။**

**Certificate in Customer Service Management**  
 Eco မှ ပါမောက္ခတစ်ဦးနှင့် Asst.Prof ဦးဝင်းမင်းသိမ်း M.Sc (B'mouth, UK), Ph.D (Candidate)  
**Saturday (5:00 pm to 8:00 pm) April 23<sup>rd</sup> စမည်။**

**Certificate in Financial Management**  
 ဒေါ်ဌေးဌေးဖြင့် B.Com (Hons.), M.Com., Cert in Government Financial Management  
**Sunday (4:30 pm to 7:30 pm) April 24<sup>th</sup> စမည်။**

အမှတ် (၂၄)၊ ယောမင်းကြီးလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ် (PARK ROYAL အနီး)  
**Ph: (01) 393076 , (09) 420118100 , (09) 250640429**

**ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ပြု အမြန်ရောင်းမည်**  
 ပေ(၄၀x၆၀)ဂရန်မြေ  
 အမှတ်(၈၅)၊ အောင်မြိုးဝေလမ်း၊  
 (၁၂)ရပ်ကွက်၊  
 ရွှေပေါက်ကံ(ညှို့ခိုင်းဈေး)  
**ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၀၆၅၉၀၊  
 ၀၉-၉၇၀၄၄၂၂၆**

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရပါရန်**  
 ၁၅-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့ ကြေးမုံသတင်းစာ၏  
 စာမျက်နှာကြောင့်(၁၀)ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း  
 ကြော်ငြာအမှတ်စဉ်(၁၅)ဦးတင်ဝင်း GIP ဒေါ်  
 လှလှဝင်း၏အရောင်းမြေပုံကူးတွင်မြေကွက်  
 အမှတ်(၁၂/က)နှင့်မြေကွက်လိပ်စာ(၁၃၃/က)  
 နံ့သာကုန်းရိပ်သာလမ်းနံ့သာကုန်းရပ်ကွက်ဟု  
 အမှန်ဖတ်ရပါရန်။

**ကျေးဇူးသပ်ပါမည်။**  
 ကျွန်တော် ဦးမောင်မောင်မျိုးမြင့်၏  
 လုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သော စာရွက်စာတမ်း  
 ထည့်ထားသော ပိုင်တွဲများ ကျပောက်သွား  
 ပါ၍ တွေ့ရှိပါက ပြန်လည်ပေးပို့ပါရန်။  
**ဖုန်း-၀၉၉၇၁၂၀၀၂၀၄**

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရပါရန်**  
 ၂၈-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့ ကြေးမုံသတင်းစာ၏  
 စာမျက်နှာကြောင့်(၃)ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း  
 ကြော်ငြာအမှတ်စဉ်(၉)ဒေါ်ကျွန်းဌေး၏ဂရန်  
 သစ်တွင်မြေတိုင်းအမှတ်(၁၀၇)မြေကွက်အ  
 မှတ်-၁၁၇၄(၈)ဟုအမှန်ဖတ်ရပါရန်။

**ဘယ်၊ ဟိုတယ်၊ စတိုးဆိုင်နေရာ  
 ရောင်းမည်**  
 ၁။ ၅၅'x၇၀' (ပ/၂)(သေး-၂)  
 ၂။ လိုင်စင်ပေါက်(ပုဂံ/ဇောင်းဦး)  
 ၃။ ၁၀'ဂြိုဟ်တုစလောင်း+စက်  
**ရုံစမ်းရန် ဖုန်း-၀၉ 5010196**

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရပါရန်**  
 ၉-၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့ ကြေးမုံသတင်းစာ၏  
 စာမျက်နှာကြောင့်(၁၂)ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း  
 ကြော်ငြာအမှတ်စဉ်(၁၅)ဦးတင်ဝင်းအမည်  
 ပြောင်းတွင်မြေကွက်လိပ်စာ(၄/၂၃၀)ဣလယ်  
 လမ်း၊ ၈/မြောက်ရပ်ကွက်၊ သယ်ခန်းကျွန်းဟု  
 အမှန်ဖတ်ရပါရန်။

**ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ ကြယ်တံခွန်လမ်း၊  
 ဧရိယာ(၄၀'x၆၀'x၆၀)ရှိသည့် နေ(၆၀)ဂရန်မြေကွက်အား  
 အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းကို ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၆)၊  
 ကြယ်တံခွန်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၈၅) ဧရိယာ(၄၀'x၆၀')အကျယ်အဝန်းရှိ နေ(၆၀)ဂရန်  
 မြေကွက်ကို မြေငှားဂရန်တွင်တရားဝင်အမည်ပေါက်သ(၁)ဒေါ်သင်းသင်းခိုင်(၉/ပမန(နိုင်)  
 ၁၀၅၇၄၂)နှင့် (၂)ဦးညိုညိုဝင်းမြင့်(၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၀၁၁၁၂)ဆိုသူတို့က အရပ်အကွင်း  
 ကင်းရှင်းစွာဖြင့် လက်ရှိထားပိုင်ဆိုင်နေပါသည်ဟု ဝန်ခံကတိပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏  
 မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းပေးပေးရန်(စရန်ခရ)ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါမြေကွက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက  
 ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ(၇)ရက်အတွင်း တိကျစွာလှည့်လည်သော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ  
 ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်နေ့ရက်ကျော်လွန်သည့်အထိ  
 ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်  
 ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာပါသည်။  
 လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်များအရ

**ဦးသန့်ဇင် (LL-B) ဒေါ်ဟန်ဇွန်ဇင် (LL-B)**  
 အထက်တန်းဓမ္မဇေ(၀၉-၂၅၀၆၈) အထက်တန်းဓမ္မဇေ(၀၉-၂၇၅၄၄)  
**Ph-09-731 70516 , 09-253995848 Ph-09-4200 73685**  
 အမှတ်(၅၀) ပထမထပ်၊ အခန်း(D-2)၊ ဘဏ်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**အများသိစေရန် ကြော်ငြာချက်**  
 ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့ ဒေါ်ခင်စုစုဝင်း (၇/သကန(နိုင်)၀၈၇၀၄၆) ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ အောင်  
 မင်္ဂလာလမ်း၊ အမှတ် (၈/၅) နေထိုင်သူ ကန့်ကွက်တာ ဦးကျော်မင်းသိန်းအောင်လုပ်သော  
 ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် (၂) ရပ်ကွက်၊ အနောက်အောင်မေတ္တာလမ်း၊ အမှတ် ၃၄/၉၄၊  
 အကျယ်အဝန်း (၁၂ ပေခွဲ x ၄၀ ပေ) ရှိ မြေညီထပ် ထပ်ပေါ်တိုက်ခန်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်မိတ်ဆွေ  
 ကိုယ်ပိုင်ရေလက်အပါအဝင် အကျိုးခွေးခွေးအရပ်ရပ်ကို ဒေါ်မိမိဌေးထံမှ (၁၈-၂-၂၀၁၆) ရက်  
 နေ့တွင် စရန်ခွေးပေးချေပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေးပေး  
 တိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက ယနေ့မကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၅) ရက်  
 အတွင်း စာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်  
 ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။  
 လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ  
 ဒေါ်သင်းလင်းဇွန်ဇင်  
 (တရားလွှတ်တော်ဓမ္မဇေ) ၀၉-၉၁၆၈/၁၃  
 အမှတ်(၂)၊ ရေကျားဘူတာရုံလမ်း၊ (၈) ရပ်ကွက်၊  
 မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

**မိခင်** တားဝယ်မြို့၊ ကြက်စားပြင်ရပ် အလက (၃) အငှမတန်း(က)မှ မယုယန်း  
 ၏ မိခင် ဒေါ်ခင်နွဲ့၏ အမည်မှန်အ ဒေါ်ခင်ခင်နွဲ့၊ ၆/ထဝန(နိုင်)၀၇၂၆၉၄  
**အမည်မှန်** ဖြစ်ပါသည်။

**ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်**  
 လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ရဲမြန်မှတ်တိုင်အနီး၊  
 ခရောင်းခရမ်းကျေးရွာ၊ (၁၀၀၀၀၀) ဝက်သိန်း၊  
**Ph:09-25007785**

**စာရေးဆရာ/စန္ဒရားဆရာ မောင်ချိုမင်း(ကန္တာရဝတီ)**  
 မြန်မာ့ဂီတအင်အားစုတွင် ပါဝင်သီဆိုလိုသော  
 ကျား+မလူရွယ်တေးသံရှင်များအား ကြိုဆိုဖိတ်ခေါ်လျက်  
 ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၀၉၀၂၄  
 ၁၅/အောင်ရိပ်သာ(၂)လမ်း၊ (၂၈)ရပ်၊ မ/ဒဂုံ

**သွေးသည်အသက်**

၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ စာသင်နှစ်အတွက်  
**ဦးညွှန်လွင်**  
 B.Sc(Phy), M.Sc(Thesis)  
 \* ၉ တန်း နှင့် ၁၀ တန်း  
 \* ဘာသာစုံပိုင်းများ  
 \* ရူပဗေဒ သီးသန့်တန်းများ  
**ကျောင်းအပ်  
 လက်ခံပြု**  
 အမှတ်(၁၈)၊ သိမ်ကမ်းသာလမ်း(လယ်) ☎ :01-253205, ☎ :09-420737118

အ က ဝ ဝ ဝ : ဆုံး ဆ ရာ / ဆ ရာ မ ယျား ခြ င့် အ က ဝ ဝ ဝ : ဆုံး သ င် ကြား မှု ကို ပေး မ ည့်.....

**ဦးညွှန်လွင် (ရူပဗေဒ)**  
**ဦးညိုညို (ဓါတုဗေဒ)**  
**ဒေါက်တာဇော် (ဂီတဗေဒ)**

သင်ကြားတတ်ထောင်ဖွင့်လှစ်သော... အ ဆ င် မြ င် ထူ : ချန် ဇ ရေး ဇ ဘ် ဒါ

အမှတ်(၁၃၄)လွတ်လပ်ရေးလမ်း၊ သုဝဏ္ဏဓမ္မအနီး၊ သယ်ခန်းကျွန်းမြို့နယ်၊  
**Ph: 01-577874, 09-73180267, 09-421167047, 09-420046938**

၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်အတွက်

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ် သယ်ခန်းကျွန်းမြို့နယ်တွင် အောင်ချက်အကောင်းဆုံးကျောင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ခွင့်ပြုချက်အမှတ် ကက-၁၃/၀၀/၂၂၁

**၅-တန်းမှ ၁၀-တန်းအထိ ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း နှင့် အဆင့်မြင့်ဘော်ဒါ**

**ပညာပြင်းစိုက်** ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကြိုအပ်လက်ခံပါပြီ။

၈၊ ၉၊ ၁၀ တန်းခွဲ(၁)များ March (၂၅) စမည်။  
 ၅၊ ၆၊ ၇ တန်းခွဲများ May (၂)ရက် စမည်။

၃၈/၄၀၊ သီရိဂုဏ်အိမ်ရာ၊ ဝေဇယန္တလမ်း၊ သယ်ခန်းကျွန်း၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း - ၀၁ ၅၆၂၈၃၁၊ ၀၉ ၇၃၀၀၄၇၂၊ ၀၉ ၇၃၀၀၄၇၂၊ ၀၉ ၇၃၀၀၄၇၂၊ ၀၉ ၇၃၀၀၄၇၂

\* ကျွန်ုပ်တို့ထံတက်ရန်မလိုသော တစ်နေရာတည်းတွင်ပေးပို့ခြင်းဖြင့်ရသည့်ကျောင်း  
 \* ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း နှင့် အဆင့်မြင့်ဘော်ဒါ  
 \* ကြိုတင်ခွဲသတ်ရာ ဈေးအုပ်စုအနီးရှိပါသည်။  
 \* ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းအား လစဉ်ကြေးဖြင့် လက်ခံပေးပါသည်။  
 \* လူဦးရေကုန်သွယ်ရေးမြင် ကြိုတင်အပ်နှံမှု စိတ်ချရပါလိမ့်မည်။  
 ၉၊ ၁၀-ကျမ်းကျင့်Guided တွဲဖက်အဆောင်မှူး(ကျား)အလိုရှိပါသည်။

"UK, Australia, Switzerland နိုင်ငံရှိ အဆင့်မြင့် တက္ကသိုလ်များမှပေးအပ်သော အသက်မွေးမှု ပညာရပ်ဆိုင်ရာဘွဲ့များကို Singapore နိုင်ငံတွင် အချိန်တိုအတွင်း သင်ယူလေ့လာနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ"

UK, Australia, Switzerland နိုင်ငံရှိ အဆင့်မြင့် တက္ကသိုလ်များမှ ပေးအပ်မည့် International Business & Management, Hospitality & Tourism Management နှင့် IT ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့များကို Singapore နိုင်ငံတွင် အချိန်တိုအတွင်း သင်ယူလေ့လာလိုသော မြန်မာကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် Kaplan Higher Education Academy မှ ၎င်း၏ Programs များကို အသေးစိတ် လာရောက်ဆွေးနွေးပြောပြပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။



နေ့ရက် : 30<sup>th</sup> March, 2016 (Wednesday)  
 အချိန် : 2:00 PM to 4:00 PM  
 နေရာ : SR Worldwide Education၊ အမှတ် (၄၇/၄၈)၊ ဗဟိုစည်အိမ်ရာ၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။



**SR SMART RESOURCES**  
 WORLDWIDE EDUCATION  
 THE WORLD IS IN YOUR HANDS.

CHO KYI THA Music Production Tel: 01-536728, 09-421092503

# စည်သူလွင် ပိတောက်တစ်မျက်နှာ

အကောင်းဆုံး မဟာသင်္ကြန်သီချင်းများ

ချမ်းပါတယ် ဒဂုံမောင် နွေအလှ သင်္ကြန်မိုး ဖိုးညိုမြ နွေမ

ပိတောက်တစ်မျက်နှာ ရွှင်လန်းချမ်းမြေ့ပါစေ နှစ်သစ်ချစ်ဦး ပန်းမျိုးတစ်ရာ မန်းတောင်ရိပ်ခို

**CD & DVD**

ထပ်ဆင့်အကယ်ဒမီမေသန်းနု၊ ပပဝင်းခင်၊ အကယ်ဒမီစိုးပြည့်သင်း၊ မိုးပြည့်ပြည့်မောင်၊ ဆန်းသစ်လ၊ ဆုမြတ်နိုးဦး၊ ဖူးပွင့်သခင်၊ ရင်ငြိမ်း၊ နှင်းစက်ပွင့်လွှာ

ရက်မြတ်သင်္ကြန် ရွှေမန်းမာလာ

ပိတောက်လက်ဆောင် တူးပို့တူးပို့

မမကိုယ်တိုင်က ကမယ်ဆိုတီးပါမယ်

# စည်သူလွင် ဇွဲဦးကဗျာ ၂၀၁၆

အကြိုက်ဆုံး မဟာသင်္ကြန်သီချင်းများ

OFF Music Band Music Arrangement: Leonard Mg Mg Lwin

အကသရုပ်ဆောင်များ- အကယ်ဒမီချောရတနာ၊ ပပဝင်းခင်၊ မိုးယုစံ၊ ဝါဆိုမိုးဦး၊ ဖူးစုံ၊ ဆန်းသစ်လ၊ သန္တာပိုလ်၊ မေမြင့်မိရီ၊ ပိုင်းလေး၊ နှင်းစက်ပွင့်လွှာ

## အကျိုးဆောင်

ဥပဒေအကျိုးဆောင်

City Mart များတွင်လည်း ရရှိနိုင်ပါသည်

Ph: 01-372787, 375537 (အသုံးမလိုပုံရိပ်ပစ္စည်း အစုံမဲကြော်ငြာတက္ကသိုလ်သည်)

မတ်လ(၂၇) ရက်၊ ဟနဲဂါဇွေဇွေ

Galaxy S7 edge ကို ရရှိကုန်နှင့် မန္တလေး၌ရောင်းချရာ နာရီအနည်းငယ် အတွင်းရောင်းကုန် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ မြို့နယ်အဖွဲ့တွင် (၅) နှစ်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော မြေပစ္စည်းအခြေခံအားလုံး အပူပိုင်းနှင့် ခရမ်းရောင်ရောင်ခြည် ရန်ကုန်မြို့၊ တစ်နိမ့်ပညာရေးတက္ကသိုလ်နှင့် ဗဟိုကောလိပ် အခြေစိုက်တာ ဆောက်လုပ်သူများ ဦးစားပေးလျှင် မြေကွဲရရှိ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးခြင်းလုပ် သည့်အခါ ဘုရားကိုလည်းပေးဆောင် ပုဂံလှိုင်အထိတိုင်လုပ်ဆောင်ပေးခြင်းလုပ် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း မရှိမဖြစ်ရောင်းချသည့် ကာယာ/မြန်မာ့ရွှေရောင်အခြေအနေ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိပေ။

ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိပေ။

www.ahkyosauing.com Website တွင်တစ်နှစ်လျှင်ရောင်းချပေးခြင်းမရှိပေ။

ဇဝန၊ မောင်သန်းဆွေ(ထားဝယ်)၊ ကြူးနစ်၊ နုနုရည်အင်းဝ၊ မောင်ရင့်မာ(ကျောင်းကုန်း)၊ မင်းချမ်းမွန်၊ မာန်(တောင်လုံးပြန်)၊ ကိုလှိုင်ကြည်ဝင်း၊ ကိုမောင်ဌေးသိန်း(မွေးလှ)၊ သာလွန်ကျော်၊ ဇူးဇူးမွန်၊ မင်းဝေဟင်၊ နန်းကြာဖြူ(ဘားအံ)၊ လွန်းမောင်မောင်၊ နော်(ကျောက်တိုင်)၊ လင်းနိုင်။

ကြယ်လွန်း၊ ကျော်မိုးမြင့် ဆွေဇင်ဦးတို့၏ ဆုတရားများနှင့်အတူ ဝင်းခြံမိုး ပိတ်စည်းခြင်းသည်

ရက်စုံစုံစုံစုံစုံ

ဇွဲဦးကဗျာ

### အိမ်ရောင်းမည်

မြောက်ဒဂုံ (၃၂)ရပ်ကွက်၊ (၃၂) VIP တိုးချဲ့အနီး ပေ(၄၀x၆၀) 2 1/2 RC ဘေးလိတ်တားဆင်းအနီး

ဆက်သွယ်ရန်-ဖုန်း-၀၉-၅၁၁၂၁၉၈၊ ၀၉-၂၅၃၂၂၄၁၂၂

### ပညာဒါန အလှပြင်သင်တန်းကျောင်း

(Since 2002)

၁။ မြန်မာပြည်တွင် ပထမဦးဆုံးဖွင့်လှစ်သည့် ကုသိုလ်ဖြစ် ပညာဒါနသင်တန်းကျောင်း ဖြစ်ပါသည်။ (ဆိုင်ခွဲလုံးဝမရှိပါ။) အချိန်ကာလ(၂)လတိုင်သင်ကြားပေးပါသည်။ သင်ဆောင်ကုသိုလ်ပညာများပေးပေးပေးပါသည်။ သင်တန်းကျောင်းသီးသန့်ဖြစ်သောကြောင့် သင်တန်းသားများ၏ လိုအပ်ချက်များကို အချိန်ပြည့်ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ပါသည်။

၂။ ညှစ်နည်းအမျိုးမျိုး Digital ကောက်နှင့်ကောက်နည်းမျိုးမှ ပြောင်းခြင်း မျက်နှာ၊ ဆံပင် Spa-ကုန်ဆုံး၊ ပုံထိုင်ဆံပင်များ၊ Body Art အခြားဘာသာရပ်၊ ဘာသာစုံ၊ ဖိတ်ကပ် ဆံထုံး၊ လက်သည်းပန်းချီ၊ လက်သည်းနှင့်ပတ်သက်သောပညာရပ်များအားလုံး၊ 3D ဖောင်ကြွမျက်နှာတောင်ပိုက်ခြင်း၊ ထိုင်းရိုးရာအကြောင်းဆိုင်ရာပညာရပ်နှင့် အသံချင်း၊ ပညာဒါနပြင် (၁သိန်းကျပ်)၊ ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်၍ အလှပြင်သင်တန်းတက်ရောက်ခွင့်ကို ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ ဆိုင်ဖွင့်၊ အလုပ်လုပ်သူ များနှင့် အဆောင်နေသူများအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ အမျိုးသမီးသီးသန့်အလုပ် အကိုင်ရာပေးပါသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ဂူလိုင်လပုစွန်ထွက်ရှိလာသော (Lumi Deco Nail) လက်သီးလင်းခြင်းပညာရပ်များကို သင်ကြားနိုင်ပါသည်။ တစ်ဦးတည်း သီးသန့်သင်တန်းများ၊ နယ်မှလာသူများအတွက် (၁)လအပြတ်သင်တန်းများစီစဉ် ပေးပါသည်။

www.bonnycarebeautycentre.com

BONNY CARE (သင်တန်းကျောင်း) အမှတ် (B/12) ခြေညီထပ်၊

ဘုန်းဇော်အိမ်ဆောင်၊ ဘင်အိမ်နား၊ ဂျွန်ဆန်းအိမ်နား၊ ဂျွန်ဆန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

Ph : 09-5175088, 09-421057760, 09-5039831

## MBA PhD

ENROL NOW! CALL US!

09254045682  
01667009  
09972656540

Master of Business Administration  
- April ဝင်တန်းခွဲ  
- ၀၈ လ သင်တန်း

Doctor of Philosophy All Fields  
- Open Intake  
- ၃နှစ် (Research-based)  
- Online Distance Learning  
- Installment Payment Available

အလုပ်အကိုင်အတွက်အကြံပြုချက်  
- အလုပ်အကိုင်အတွက်အကြံပြုချက်  
- အလုပ်အကိုင်အတွက်အကြံပြုချက်

### အမြန်အလိုရှိသည် (Tour ကားမောင်းရန်)

အင်္ဂလိပ်စကား အခြေခံအဆင့်နားလည်ပြီး Tour ကား (Saloon, Alphard, အံစာတုံး) မောင်းအတွေးအကြံအနည်းဆုံး (၁)နှစ်ရှိသောသူများ CV ၊ ဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ၊ မှတ်ပုံတင်မူရင်း၊ လိုင်စင်မူရင်း၊ ရဲစခန်းထောက်ခံစာ နှင့်တကွ လူကိုင်တိုင်လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၀၉၅၅၅၀၉-၄၂၀၀၀၉၅၅၅

### မြေကွက်ရောင်းမည် (ပွဲစားမလို)

-ဒဂုံဆိပ်ကမ်း(၅၉) ပေ(၄၀x၆၀)ပါမစ်-သိန်း ၃၃၀  
-ဒဂုံအရှေ့ပိုင်း(၁၁၈)ပေ(၄၀x၆၀)ပါမစ်-သိန်း ၂၀၀  
-ဒဂုံအရှေ့ပိုင်း(၁၁၉)ပေ(၄၀x၆၀)ပါမစ်-သိန်း၁၈၀

ဖုန်း-၀၉-၄၂၅၀၁၅၅၅၅၀၉-၅၀၉-၅၀၉၅၅၅၅၀

### 'အရွယ်ရောက်သူတိုင်းအတွက် ယာဉ်မောင်းကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်း'

Course in driving skills for all adults. ၂၀၁၆-ခု၊ အပိတ်စဉ်(၄၂) ခြေလ (၁)ရက်နေ့ပွင့်မည်။

## ကောင်းဝေ

KAUNG WAI

(ယာဉ်မောင်း စက်ပြင်ထိန်းသိမ်းသင်တန်း)

အမှတ် (၆၅၁)၊ မောင်မကန်လမ်း၊ (၁၇)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်။

Ph-09-73213416, 09-73056208, 09-43131503

သင်တန်းခွဲ-အမှတ်-၁၀၈/၂၊ သံသုမာလမ်းမကြီး၊ ၁၄/၃ ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။

Ph-01-572831, 09-43192139, 09-43157190, 09-5140103, 09-73192140

သင်တန်းခွဲ-အမှတ်-မ-၁၃၁၃၊ ရန်ကင်း-မန္တလေးလမ်းမကြီးဘေး၊ ပဲခူးခရိုင်ပညာရေးဗဟိုရုံးရှေ့ ကြယ်နီမှတ်တိုင်၊ ၇/၂ ရပ်ကွက်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး။

Ph-09-253270655, 09-795667540,

နည်းပြဆရာ၊ ဆရာမများအား အိမ်ကားဖြင့် ခေါ်ယူသင်ကြားလိုပါက သီးခြားစီစဉ်ထားပါသည်။

### အများသိစေရန်ကြေညာချက်

ရန်ကင်းမြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ သံတားရပ်ကွက်၊ ဗဟိုလမ်း၊ အမှတ်(၂၀) ဟုခေါ်တွင်သော မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၂၀၈၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၄၈) သည်ရန်ကင်းအနောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်(၁၅၃၁/၂၀၁၁) ဦးဇော်ဦး-ပါ(၅)နှင့် ဒေါ်တင်မြင့်-ပါ(၅)အမှုတွင် ၁၆-၉-၂၀၁၅ရက်နေ့တွင် စီရင်ချက် နှင့် ဒီကရီအရ အမွေခွဲဝေရန်အမိန့်ချမှတ်ထားသော မြေကွက် ဖြစ်ပါ၍ မည်သူမျှ အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ခြင်း၊ တစ်နည်းနည်းလွှဲပြောင်းခြင်း၊ ကျွေးကျော်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခွင့်မရှိကြောင်း နှင့် ပြုလုပ်ခဲ့ပါက ပြုလုပ်သူ၏ တာဝန်သာဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာပါသည်။

(ဦးဇော်ဦး)

အမှတ်(၄၅၀) အခန်း(၁၉) ယဉ်ကျေးမှုဝင်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

### လှ သ ထက် လှ လှီ လျှင်

လေ့ကျင့်စကားရိုး၊ အလုပ်စေ့စပ်၊ အသိအမြင်ကျ၊ အသားလှစိုပြေလှီလျှင်

ထင်းထိတ်၊ ဝက်ခြံ၊ မိုးခြောက် အမြန်ပျောက်လှီလျှင်

အသိကျ၊ အသားလှ မေ့လျော့ လှကုန်၊ သို့..... ကြံ့ခိုင်ပါ။

[နယ်မှ အဆီချ၊ အသားလှလှီပါက ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ပါ။]

၀/၂၀၉၊ ဘေးသီလမ်းမ (ဇေယျ)အနီး၊ ပ/၃၅၅၀၊ ရန်ကင်းမြို့။

☎ - 01-691492, ၀၉-၅၀10196

### 'အရွယ်ရောက်သူတိုင်းယာဉ်မောင်းတတ်ရမည်'

ALL ADULTS MUST BE ABLE TO DRIVE

နယူးအာရှ(NEW ASIA)အပတ်စဉ်(၁၉၇)

အခြေခံယာဉ်မောင်းနှင့်စက်ပြင်ထိန်းသိမ်းသင်တန်းကျောင်း

၂၀၁၆၊ ခြေလ (၃)ရက်နေ့ပွင့်မည်။

\* Air-con ရေခဲသေတ္တာဖြင့်ထိန်းသိမ်းသင်တန်း (၁လပြတ်) နည်းပြဆရာ/ ဆရာမများအား

\* အခြေခံယာဉ်မောင်းစက်ပြင်သင်တန်း ၁လ-ပုံမှန်သင်တန်း အိမ်ကားဖြင့်

\* စက်ပြင်အထူး(သီးသန့်) သင်တန်း (၂လပြတ်) ခေါ်ယူသင်ကြား

\* လျှပ်စစ်နှင့်မီတာဖြင့် ဂေဟဆက်သင်တန်း (၁လပြတ်) လိုပါကသီးခြား စီစဉ်ပေးပါသည်။

နယ်ဝေးတော်ခံရှိပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန် - အမှတ် ၉၅၃၊ ရွှေနှင့်ထိလမ်း၊ ဂရိတ် (မဟာစည်မှတ်တိုင်)၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်။

Ph- 661807, 667835, 09 43198384, 09 43173150

သင်တန်းခွဲ - အမှတ် ၁၇၉ ၂/၁ ရပ်ကွက်၊ ရှာသက်ပုလဲမှတ်တိုင်နှင့် သုံးရာသီမှတ်တိုင်ကြား၊

ခရမ်းလမ်းမကြီး၊ မဟာအိန္ဒြိယ။

Ph-09 73249138, 09 43171897, 09 43198381

သင်တန်းခွဲ - အမှတ် ၅၂၀၊ မကျားလမ်း၊ တံတားဖြူ၊ ဂရမ်းကွက်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်။

Ph-09 31339152, 09 261436057, 09 420138573

၁၅ သင်း - အသားရောင်ခြစ်စေရန်သောက်သုံး/ရောင်ခြည်နှင့်အထူးကုသည်။

လျှာ/ရင်သား/ဘားအိမ်ကင်ဆာ - ခွဲ/ဖြတ်စရာမလိုဘဲ အထူးကုပေးသည်။

ညှစ်နည်းကျတီအီ၊ ရက်စွယ်များ - CD တက်ပြီး Negative ဖြစ်အောင်ကုသည်။

ရေပျဉ်း/ဘီ/စီ/အသံကျောက် - ရက်ပိုင်း/လပိုင်းနှင့်ကောင်းအောင်ကုပေးသည်။

သီးချို/သီးကြိတ်/ကျီးပေါင်း - အထူးသောက်သုံးလပိုင်းနှင့်အပြီးကုသည်။

(ဖုန်းဆက်မှာလျှင်အိမ်/နယ်အရောက် ဆေးပို့ပေးသည်)

ဂန္ထဝင်သုခဆေးဝေ့ကို ကို (ဇေယျလမ်းအနီး) ဆေးဝေ့ ၀၁၆၉၁၄၉၂

၀/၂၀၉၊ ဘေးသီလမ်းမ ပ/၃၅၅၀၊ ရန်ကင်းမြို့။ ၀၉-၅၀၁၀၁၉၆

**အင်္ဂလိပ်စာ/စကား**  
(၁၀တန်းဖြေဆိုထားသူများအတွက်)  
၀။ Letter/ Essay/ Grammar  
၂။ Idiom/ Slang/ Phrasal Verb/ Vocab  
၃။ စနစ်တကျစာဖတ်တတ်အောင်၊ အသံထွက်မှန်အောင်၊ လက်ရေးလှအောင် အခြေခံမှစ၍ သင်မည်။  
**ဖုန်းနံပါတ်-၄၀၁၅၄၈၄၆၀၊ ၃၈၈၃၀၇**

**Myanmar THAMES International**  
ပြည်တွင်း ၊ ပြည်ပ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းကြီးများတွင်  
အလုပ်အကိုင် အခွင့်လမ်းကောင်းများ ရရှိစေမည့်သင်တန်း  
**Auto CAD (2D, 3D) Enrol Now**  
2nd Fl, Myaynigone Plaza. Ph: 525971,501450, 706740, 0973147379

ရောင်းမည် (လျှော့စျေး)  
မှော်ဘီမြို့အဝင်၊ သန္ဓေပင်  
ပေ(၃၅ x ၇၀) မြေကွက်  
ဆိုက်(ငြိမ်)၂၀၀သိန်း(ညှိနှိုင်း)  
**Ph- 09972437640**

အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များမှ မိမိတို့၏အဆောက်အအုံကို ဆောက်လုပ်ခွင့်ရရှိရန် လျှောက်ထားလာသည့်အတွက် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း ဤဌာနသို့လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

စဉ်	အမည်	မှတ်ပုံတင်	လိပ်စာ	မြေတိုင်း	မြေကွက်	မြေအမည်ပေါက်	မှတ်ချက်
၁	ဒေါ်စိန်စိန်မြင့်	၀၂/သယက(နိုင်)၀၂၉၀၇၈	၁။ ဇေယျသီရိလင်း၊ ဝိုင်ကံညွန့်ရပ်ကွက်၊ သယံဇာတ	၂၈/က	၁/ယ	နာမင်း	၃-ထပ်တိုက်
၂	Myanmar U known Company (ကစ) ဦးသက်ဦး	၀၂/ပတန(နိုင်)၀၃၀၃၀၆	၂၀။ ငွေပင်လယ်(၃)လမ်း၊ ငွေပင်လယ်စက်မှုဇုန်၊ လှိုင်သာယာ	၂၄/ငွေပင်လယ်	၂၀	ဒေါ်နီနီခိုင်	၂-ထပ် Steel
၃	ဦးသိန်းဌေး	၀၄/ဘကလ(နိုင်)၀၀၇၄၃၄	၈၆၆/ခ၊ တောင်ငူလမ်း၊ ၀၉-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကမ-၀၅	၈၆၆/ခ	ဦးတောင်တော်ထွန်း	၁-ထပ် BN
၄	ဒေါ်အုန်းကြည်	၀၂/လမန(နိုင်)၀၃၆၂၂၀	၁၂၃၊ သီရိမြိုင်(၁၀)လမ်း၊ ၀၃-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်	၀၉	၄/င-၆၆	ဦးညွန့်မောင်	၃-ထပ်တိုက်
၅	ဦးအုန်းမောင်	၀၂/လမန(နိုင်)၀၆၀၆၂၀	၇၃၊ ကင်းမွန်းမြစ်လမ်း၊ ၁၀-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်	၃၁	၀၉/အ-၀	ဦးမြ	၃-ထပ်တိုက်
၆	ဦးအေးမေ	၀၄/၀၁မ(နိုင်)၀၀၀၉၄၆	၀၄၊ ငွေသီရိလင်း၊ ၃၀-ရပ်ကွက်၊ ဝရံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	၃၀	၁၀၀	ဒေါ်တင်ဥ	၂-ထပ်တိုက်
၇	ဒေါ်မိုးမိုးလှိုင်	၀၂/ရပသ(နိုင်)၀၃၂၅၃၄	၄၈/၄၉၊ သစ္စာလမ်း၊ ၀-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၅၈	၄၈/၄၉	ဒေါ်နန်းရွှေ	၂-ထပ်တိုက်
၈	ဦးစိန်ဝင်း	၀၃/လရန(နိုင်)၀၅၇၈၅၁	၁၇၉၊ ဝက်မစွပ်နဝေးလမ်းနှင့် နေမျိုးကျော်ခေါင်လမ်းထောင့်၊ ၀-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၃၆	၁၇၉	ဗိုလ်မှူးဌေးအောင်	၁-ထပ် Steel
၉	ဒေါ်မေမြင့်ရင်	၀၂/လမန(နိုင်)၀၅၉၇၂၅	၂၂/က၊ သမာဒိ(၃)လမ်း၊ ဆ/က-ရပ်ကွက်၊ သယံဇာတ	၂၉/က	၃/မ	ဦးအောင်	၃-ထပ်တိုက်
၁၀	ဒေါ်အေးအေးနွဲ့	၀၂/သယက(နိုင်)၀၅၇၇၇၉	၆၊ ဦးစံမေလမ်း၊ ဦးစံမေရပ်ကွက်၊ သယံဇာတ	၂၅	၇	ကိုကြင်ယု၊ မမကြီး	၃-ထပ်တိုက်
၁၁	ဦးကျော်နိုင်+၀	၀၂/သယက(နိုင်)၀၅၇၆၉၈	၇၊ ဦးစံမေလမ်း၊ ဦးစံမေရပ်ကွက်၊ သယံဇာတ	၂၅	၇	ကိုကြင်ယု၊ မမကြီး	၃-ထပ်တိုက်
၁၂	ဒေါ်အေးအေး+၂	၀၂/သယက(နိုင်)၀၅၉၀၉၇	၂၊ ဇေယျသီရိလင်း၊ ဝိုင်ကံညွန့်ရပ်ကွက်၊ သယံဇာတ	၂၈/က	၁/ယ	နာမင်း	၃-ထပ်တိုက်
၁၃	ဒေါ်ခိုင်မာဝင်း	၅/ကလဝ(နိုင်)၀၀၀၆၃၀	၇၅၊ ရတနာပီလမ်း၊ ဆ/က-ရပ်ကွက်၊ သယံဇာတ	၂၇/ခ	၄၀/က	ဒေါ်ယဉ်ယဉ်ကြူ	၃-ထပ်တိုက်
၁၄	ဦးအောင်မင်း+၀	၀၂/လမန(နိုင်)၀၇၉၃၂၁	၄၇၄၊ သီရိ(၃)လမ်း၊ ၂-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်	၁၂/အ	၃၂၁	မစောရင်	၃-ထပ်တိုက်
၁၅	ဦးအောင်မြ	၀၂/အစန(နိုင်)၀၁၁၁၃၁	၂၄၊ လှိုင်မြစ်လမ်း၊ ကွက်သစ်ရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်	၁-C ပေါက်တော	၆၀/ပ	ဦးရမ်းမောင်	၃-ထပ်တိုက်
၁၆	ဦးတင်မြင့်	၀၂/သယက(နိုင်)၀၁၅၆၀၄	၄၂၅၊ မြန်လမ်း၊ ၉/တောင်ရပ်ကွက်၊ သယံဇာတ	၁၈	၁၅	အယ်လ်အက်စ်ကွမ်းသခင်+၀	၃-ထပ်တိုက်

ဌာနမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန (အဆောက်အအုံ)၊ ရန်ကင်းမြို့၊ တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များမှ မိမိတို့၏အဆောက်အအုံကို ဆောက်လုပ်ခွင့်ရရှိရန် လျှောက်ထားလာသည့်အတွက် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း ဤဌာနသို့လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

စဉ်	အမည်	မှတ်ပုံတင်	လိပ်စာ	မြေတိုင်း	မြေကွက်	မြေအမည်ပေါက်	မှတ်ချက်
၁	ဦးတင်ဆန်းမြင့်	၀၂/မရက(နိုင်)၀၈၃၈၆၈	၅၊ ရွာမကျောင်းလမ်းသွယ်(၁)လမ်း၊ ၁-ရပ်ကွက်၊ ကမာရွတ်	၇၅	၄	ဦးကြီးရွှေ	၃-ထပ်တိုက်
၂	ဒေါ်ခင်စိန်အေးအောင်	၀၂/ပလန(နိုင်)၀၄၆၅၈၆	၆/၁၂၅၀၊ နတ်စင်တန်တောင်လမ်း၊ မြို့မ(၃)ရပ်ကွက်၊ ၁လ	၆	၁၂၅၀	ဦးကျော်ကျော်	၂-ထပ်တိုက်
၃	ဦးသက်အောင်ကျော်	၈/မကန(နိုင်)၀၃၈၉၂၅	၈/၀၈၊ သီတာလမ်း၊ မော့ကန့်ရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်	၃၉၉-က	၆၅	ဒေါ်မြသင်	၂-ထပ်တိုက်
၄	ဒေါ်အေးသက်မောင်	၀၂/သကတ(နိုင်)၀၆၄၆၅၁	၀၈၉၊ တွဲတေးမြစ်လမ်း၊ ၉၀-ရပ်ကွက်၊ ဝရံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)	၉၁	၀၈၉	ဦးသောင်းခင်	၂-ထပ် Steel
၅	ဒေါ်စိန်စိန်	၀၂/ကမက(နိုင်)၀၂၇၂၉၅	၀၀၀/ခ၊ ဆင်ဖြူရှင်လမ်း၊ တပင်ရွှေထီးရပ်ကွက်၊ ၁လ	၁/တပင်ရွှေထီး	၁၀၀/ခ	ဒေါ်လှရွှေ	၂-ထပ်တိုက်
၆	ဒေါ်အေးပထမနန်း	၀၂/လကန(နိုင်)၀၀၀၇၈၄	၃၆၆၊ လေးထောင့်ကန်လမ်း၊ ၂၆-ရပ်ကွက်၊ ဝရံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)	၂၆	၃၆၆	ဦးတင်အုန်း	၂-ထပ်တိုက်
၇	ဒေါ်သီရိသညာအောင်	၀၂/ဝဂရ(နိုင်)၀၀၀၁၆၁	၃၁၅၊ နဂါးတံလမ်း၊ ၁၁-ရပ်ကွက်၊ ဝရံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)	၁၁	၃၁၅	ဦးကိုကြီး	၁-ထပ်တိုက်
၈	ဒေါ်သောင်းကြည်	၀၂/သယက(နိုင်)၀၉၃၂၁၉	၂၀၃၊ ဝမ်းချမ်း(၈)လမ်း၊ ဝမ်းချမ်းရပ်ကွက်၊ သယံဇာတ	၀မိုးရိပ်	၂၀၃	ဦးမောင်မောင်	၃-ထပ်တိုက်
၉	ဦးမင်းခင်	၀၂/ပလန(နိုင်)၀၄၄၅၈၉	၂၇၁/က၊ ၄-လမ်း၊ ယဉ်ကျေး(၂)ရပ်ကွက်၊ ဝေပုံ	၁၁/ယဉ်ကျေး-၂	က-၂၇၁	ဒေါ်သန်းသန်းဌေး	၃-ထပ်တိုက်
၁၀	ဦးသက်နိုင်	၀၂/အစန(နိုင်)၀၆၈၇၅၀	၁၄၁၊ စကားဝါလမ်း၊ ၅-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၂၈	၁၄၁	ဦးစောလှိုင်	၂-ထပ် Steel
၁၁	ဦးရွှေဦး	၀၂/မရက(နိုင်)၀၉၃၁၃၉	၈၊ သီရိမင်္ဂလာပတ်လမ်း၊ ၅-ရပ်ကွက်၊ မရွှေပြည်သာ	၂၈	၈	ဦးဌေးညွန့်	၂-ထပ်တိုက်
၁၂	ဒေါ်ရင်လီရင်	၁၃/မဆက(မြ)၀၀၀၀၅၂	၉၉၊ ပြည်လမ်း၊ သဗ္ဗပင်မကျေးရွာအုပ်စု၊ မင်္ဂလာ	၅၂၁-A	၈၁/အ	မောင်သာဇံ	၂-ထပ် Steel
၁၃	ဦးမြင့်စိုး	၀၂/ပလန(နိုင်)၀၀၀၇၆၃	၅၆၂/က၊ ဝိုင်ကံညွန့်လမ်း၊ ကော်မြေရပ်ကွက်၊ ၁လ	၂/ကော်မြေ	၅၆၂/က	ဒေါ်စောရီ	၁-ထပ်တိုက်
၁၄	ဒေါ်အုန်းမြင့်ကြည်	၀၂/ပလန(နိုင်)၀၃၆၀၃၂	၃၈၇/က၊ ဝိုင်ကံညွန့်လမ်း၊ တပင်ရွှေထီးရပ်ကွက်၊ ၁လ	၁/တပင်ရွှေထီး	၃၈၇/က	ဦးကြည်	၁-ထပ်တိုက်
၁၅	ဦးဝင်းမြင့်သိန်း	၇/အကန(နိုင်)၀၆၄၇၀၅	၂၅၄/မ၊ ပုလဲလမ်း၊ ၅/၆-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၂၄	၂၅၄/ခ	ဒေါ်အေးအေးမြင့်	၂-ထပ်တိုက်
၁၆	ဦးကျော်သိန်း	၀၂/သယက(နိုင်)၀၀၃၅၇၅	၅၆၆/မ၊ မရွှေလမ်း၊ ၀၀-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၃၅	၅၆၆/ခ	ဦးနေမျိုးအောင်	၁-ထပ်တိုက်
၁၇	ဦးလှထွန်း	၀၂/သယက(နိုင်)၀၀၃၃၇၈	၅၇၈၊ မြတ်နိုးလမ်း၊ ၃၆-ရပ်ကွက်၊ ဝရံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	၃၆	၅၇၈	ဦးတင်စိန်	၂-ထပ်တိုက်

ဌာနမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန (အဆောက်အအုံ)၊ ရန်ကင်းမြို့၊ တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များမှ မိမိတို့၏အဆောက်အအုံကို ဆောက်လုပ်ခွင့်ရရှိရန် လျှောက်ထားလာသည့်အတွက် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း ဤဌာနသို့လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

စဉ်	အမည်	မှတ်ပုံတင်	လိပ်စာ	မြေတိုင်း	မြေကွက်	မြေအမည်ပေါက်	မှတ်ချက်
၁	ဦးထွန်းထွန်းနိုင်	၀၂/အလန(နိုင်)၀၀၂၅၇၄	၉၊ ဝံပါလ်လမ်း၊ ၅-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၄၄/သမိုင်း	၇/ယ	ဦးဘသိန်း+၅၅	၂-ထပ်တိုက်
၂	ဦးကျော်နိုင်	၉/မနန(နိုင်)၀၁၈၇၉၃၃	၈၃၁/ခ၊ ရန်ကြီးအောင်လမ်း၊ ၁၁-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၃၅	၈၃၁/ခ	ဒေါ်ခင်အေးမော်	၂-ထပ်တိုက်
၃	ဒေါ်အိမ်အိမ်	၀၂/မရက(နိုင်)၀၂၃၈၉၂	၇၂၊ ရန်ကင်း-အင်းစိန်လမ်း၊ ၂-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၁၄/သမိုင်း	၃/က	ဒေါ်တင်	၃-ထပ်တိုက်
၄	ဒေါ်တင်မြင့်	၀၂/မရက(နိုင်)၀၂၃၄၅၇	၆၇/၆၈/၆၉/၇၀၊ အနောက်အောင်မေတ္တာလမ်း၊ ၂-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၁၅/သမိုင်း	၁/က	ဒေါ်ကြင်စိန်	၃-ထပ်တိုက်
၅	ဦးထွန်းထွန်းဦး	၉/လပတ(နိုင်)၀၉၀၁၅၉	က/၁၄၀၊ အောင်မေတ္တာ(၅)လမ်း၊ ၂-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၁၃/သမိုင်း	၂၅/ခ	RMP နာရာယနီဆွမ်းယား+၀	၃-ထပ်တိုက်
၆	ဒေါ်မြင့်မြင့်စန်း	၁၃/ကခန(နိုင်)၀၈၈၂၉၅	၂၁၀/ကစိန်ပန်းမြိုင်လမ်းနှင့်အောင်မင်းခေါင်လမ်းထောင့်၊ ၇-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကတ-၂	၂၁၀/က	ဒေါ်လှစိန်	၃-ထပ်တိုက်
၇	ဦးစောဘောမူ	၀၂/လမန(နိုင်)၀၁၂၃၄၁	၂၁၄၊ က-၄-လမ်း၊ မြို့သစ်(က+ခ)ရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်	မြို့သစ်(က)	၃၂၂	ဦးသောင်းကြိုင်	၂-ထပ်တိုက်
၈	ဦးတင်လွင်ဦး	၀၄/လမန(နိုင်)၀၀၂၅၇၁	၁၈၃၁/က၊ ဝိုင်ကံညွန့်လမ်း၊ ၂၀-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကမ-၁၇	၁၈၃၁/က	ဦးတင်စိန်	၂-ထပ်တိုက်
၉	ဦးမျိုးကြည်	၆/ကစန(နိုင်)၀၂၆၇၄၅	၉၈၅/က+၉၈၆၊ ကွန်(၁၂)လမ်း၊ ၄-ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပ	၄	၉၈၅/က+၉၈၆	ဦးမျိုးကြည်၊ ဦးမောင်ခင်	၂-ထပ်တိုက်
၁၀	ဒေါ်ကြူကြူအိ	၀၂/မရက(နိုင်)၀၄၄၁၃၄	၃၄၉၁/ခ၊ သာယာအေးလမ်းသွယ်(၃)လမ်း၊ ၃-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၂၂/သမိုင်း	၂/အ	ဦးသန်းဌေးအောင်	၃-ထပ်တိုက်
၁၁	ဒေါ်ခင်အိ	၀၂/မရက(နိုင်)၀၃၃၆၆၁	၃၄၉၁/က၊ သာယာအေးလမ်းသွယ်(၃)လမ်း၊ ၃-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၂၂/သမိုင်း	၂/အ	ဦးသန်းဌေးအောင်	၃-ထပ်တိုက်
၁၂	ဦးမင်းအောင်	၀၄/ပသန(နိုင်)၀၆၆၅၄၃	၃၅၉၊ အောင်မြေသာယာတူရားလမ်း၊ ၆-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	၂/၃	၃၅၉	ဒေါ်မိုးမိုးအေး	၂-ထပ် Steel
၁၃	ဦးစန်းသွင်	၀၂/ဝဂရ(နိုင်)၀၂၉၃၁၅	၂၂၉၊ မြေတိုင်းလမ်း၊ ၄၅-ရပ်ကွက်၊ ဝရံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)	၄၅	၂၂၉	ဦးတင်လှ	၂-ထပ်တိုက်
၁၄	ဒေါ်လီလီ	၀၂/သယက(နိုင်)၀၂၁၃၇၂	၃၂၊ သမာဒိ(၃)လမ်း၊ ဆ/က-ရပ်ကွက်၊ သယံဇာတ	၂၉/က	၃/မ	ဦးအောင်	၃-ထပ်တိုက်
၁၅	ဒေါ်မြင့်မြင့်မိုး	၀၂/အစန(နိုင်)၀၃၃၄၆၂	၁၂ မဟာဆွေ(၂)လမ်း၊ ၀၃-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်	၁၉	၄/သ-၂၅	ဦးအောင်သန်း	၃-ထပ်တိုက်
၁၆	ဦးဌေးစော်	၈/မကန(နိုင်)၀၁၃၉၈၅	၂၁၅၊ ရွှေလမ်း၊ ၅-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၂၈	၂၁၅	ဒေါ်အိမ်အိမ်	၁-ထပ်တိုက်
၁၇	ဦးခင်မောင်ဦး	၀၂/လကန(နိုင်)၀၂၅၂၁၅	၄၄/၅၊ သစ္စာဝါဒီလမ်း၊ အောင်ဆန်းရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်	၄၀၀-A	၆၃	ရာမီဆွမ်းယား	၁-ထပ်တိုက်

ဌာနမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန (အဆောက်အအုံ)၊ ရန်ကင်းမြို့၊ တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**  
၁၇-အိမ်ကမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၃၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၃)၊ (၃၄)ရပ်ကွက်အမှတ်(၃၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၃၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၃၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၅၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၁)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၃)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၄)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၇)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၉)၊ မြေကွက်အမှတ်

# (၆၇)နှစ်မြောက် ပအိုဝ်းအမျိုးသားနေ့ တပေါင်းပွဲတော်နှင့် နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင်သစ် ရေစက်ချမင်္ဂလာကျင်းပ

ပင်လုံ မတ် ၂၆

(၆၇)နှစ်မြောက် ပအိုဝ်းအမျိုးသားနေ့ တပေါင်းပွဲတော်နှင့် ဆောက်လုပ်ပြီး ဖြစ်သော ဝေဠုဝန်(ဝါးတော)ပရိယတ္တိ စာသင်တိုက် နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင် သစ် ရေစက်ချမင်္ဂလာအခမ်းအနား ကို ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)ပင်လုံ မြို့၌ မတ် ၂၇ ရက်၊ (၁၃၇၇ ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့်နေ့)က ကျင်းပ ကြောင်း သိရသည်။

အစီအစဉ်အရ နံနက် ၉ နာရီတွင် (၆၇)နှစ်မြောက် ပအိုဝ်းအမျိုးသားနေ့ (တပေါင်းလပြည့်နေ့) ပွဲတော်ကို ပင်လုံမြို့၊ ပရိယတ္တိစာသင်ကျောင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်မောင်လှနှင့် ပင်လုံမြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထိန်လင်းအောင် တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းထံမှပေးပို့ သော (၆၇)နှစ်မြောက် ပအိုဝ်း အမျိုးသားနေ့သဝဏ်လွှာအား ပင်လုံ ပအိုဝ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဦးဆောင်မှုဦးစီးဌာနမှ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ပအိုဝ်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီး ဥက္ကဋ္ဌ၏ သဝဏ်လွှာအား ပင်လုံမြို့ ပအိုဝ်းအမျိုးသား အဖွဲ့ချုပ်ရုံးခွဲ တာဝန်ခံ ခွန်ဘိုအောင်က လည်းကောင်း ဖတ်ကြားသည်။ ဆက်လက်၍ လှိုင်လင်မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနေမျိုးဇော်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြား သည်။ ယင်းနောက် ပအိုဝ်း



အမျိုးသားများ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်း ကျောင်းမှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင် နှစ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း၌ အောင်မြင်ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၈၃ ဦးအား မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ က ဆုချီးမြှင့်ကြပြီး ပအိုဝ်းအမျိုးသား နေ့အခမ်းအနားကို အောင်မြင်စွာ ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။ ၁၃၇၇ ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့်နေ့

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဆောက်လုပ်ပြီးဖြစ် သော ဝေဠုဝန်(ဝါးတော)ပရိယတ္တိ စာသင်တိုက် နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင် သစ် ရေစက်ချမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပင်လုံမြို့နယ် ၂၂၂ ကျောင်းမှ ပင်လုံမြို့ ၂၂၂ ပါးတိုက် ပင်လုံမြို့ နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်ခြင်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ အဆိုပါ နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင်

သစ်သည် အလျားပေ ၁၄၀၊ အနံ ၁၀၆ ပေ၊ အမြင့် ၃၆ ပေရှိ နှစ်ထပ် အာရုံစီမံခြင်း မြန်မာမူလကရာ များဖြင့် တည်ဆောက်ထားရာ စုစုပေါင်း ကုန်ကျငွေ ကျပ်သိန်းပေါင်း ၇၆၅၇ သိန်းကျော် အကုန်အကျခံ ဆောက်လုပ် ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကျောင်း ဆောက်လုပ်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းဖေထံမှ သိရသည်။ မိုးလွင်ဦး(လွိုင်လင်)

## ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်မြတ် ရောင်တော်ဖွင့်ပွဲနှင့် လုံးတော်ပြည့်ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်

ကျိုက်ထို မတ် ၂၆

မွန်ပြည်နယ်၏ ကျက်သရေဆောင် ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော် မြတ်ကြီး၏ ရောင်တော်ဖွင့်ပွဲနှင့် ကျောက်လုံးတော်ကြီးလုံးတော်ပြည့် ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၂၇ ရက် နံနက်တွင် ပြုလုပ်ရာ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအုန်းမြင့်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီး များ တက်ရောက်ပူဇော်ကြည့်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နံနက် ၅ နာရီတွင် သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်တို့အား အရံဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး နံနက် ၇ နာရီတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ဝန်ကြီးများက စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ကြသည်။ ယင်းနောက် မင်္ဂလာချိန်တွင် ဆရာတော်အရှင်သူမြတ်တို့က ဆံတော်ရှင် ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဗုဒ္ဓါဘိသေကအနေကဇာတင်ပူဇော် ကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများက ဆရာတော် အရှင်သူမြတ်များအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

မွန်ပြည်နယ်၏ ကျက်သရေဆောင် ဆံတော်ရှင် ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော် မြတ်ကြီး၏ ရောင်တော်ဖွင့်ပွဲနှင့် ကျောက်လုံးတော်ကြီးလုံးတော်ပြည့် ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ပွဲကို သုံးနှစ်လျှင်တစ်ကြိမ် ပြုလုပ်ကြောင်း စေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

ခင်မောင်မြင့်(ဇေယျာဒိရ)

## သီပေါဘော်ကြိုကျောင်းတိုက်တွင် တိုင်းရင်းဆေးဝါးများ လှူဒါန်း

သီပေါ မတ် ၂၆

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း သီပေါမြို့နယ် ဘော်ကြိုဘုရားကြီး ကျောင်းတိုက်တွင် မတ် ၂၄ ရက်နံနက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ပင်လုံရိပ်မွန် အမှတ်(၃၇)နေ ညွှန်ညွှန်တိုင်းရင်းဆေးဝါးသွင်းကုန် ဆရာတော် သံဃာတော်များအား အရက်ဆွမ်း၊ နေ့ဆွမ်းများဆက်ကပ် လှူဒါန်းပြီး သံဃာတော်များနှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝေယျာဝစ္စကုသိုလ်ရှင် များအား တိုင်းရင်းဆေးဝါးများ လှူဒါန်းကြသည်။

ဆက်လက်၍ ရှေးဟောင်းပေါ်တော်မူ ဆင်းတုတော်များအပူဇော်ခံ ထားရှိသွားရန် တည်ဆောက်နေသော ဘုရားကျောင်းဆောင်တော်သစ် ကြီးတွင် တစ်ခန်းစာ အလှူငွေ ကျပ်သုံးသိန်းကို ညွှန်ညွှန်တိုင်းရင်းဆေး ဝါးသွင်းကုန်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝေယျာဝစ္စကုသိုလ်ရှင် များအား တိုင်းရင်းဆေးဝါးများ လှူဒါန်းကြသည်။ (သီပေါကိုလတ်)

## စာကြည့်တိုက်ဝန်ဆောင်မှုဖြင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ကျိုက်လတ် မတ် ၂၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံခရိုင် ကျိုက်လတ်မြို့တွင် စာကြည့်တိုက် ဝန်ဆောင်မှုဖြင့်တင်ရေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ အခမ်းအနားကို မတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန စာကြည့်တိုက်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဖျာပုံခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိကိုယ်စား မြို့နယ်ပြန်/ဆက်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ရီရီမြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် စာရေးဆရာသတင်းထောက် သပြေထွန်းက “လူသားနှင့်စာပေ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်ရီရီမြင့်က “၂၁ ရာစု စာကြည့်တိုက်များ၏ အခန်းကဏ္ဍ၊ စာကြည့်တိုက်ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်ရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဒေါ်ဥမ္မာဆွေ (စာကြည့်တိုက်လက်ထောက်-၃)က “စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းစီမံခန့်ခွဲရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ပို့ဆွေးနွေး၍ စာကြည့်တိုက်ဝန်ဆောင်မှုဖြင့်တင် ရေးနှင့်ပတ်သက်သော ဆွေးနွေးပွဲချက်များအပေါ် ဝန်ဆောင်မှုရလဒ် ကောင်းများ ရရှိလာစေရန် အဖွဲ့ဝင်များအဖွဲ့အစည်းများ လိုက်အပြန်အလှန် တင်ပြဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၀၈၆)

## အပူဒဏ်ကြောင့် မော်တော်ယာဉ်များ အလိုအလျောက်မီးလောင်မှုမဖြစ်စေရေး ဂရုစိုက်ရန်အထူးလိုအပ်

မုံရွာ မတ် ၂၆

မုံရွာအခြေပြု၍ အပူပိုင်းဒေသများသို့ သွားလာမောင်းနှင်နေကြသော မော်တော်ယာဉ်များအနေဖြင့် ယာဉ်မောင်းနှင်စဉ်နှင့် ရပ်နားထားစဉ်တွင် အလိုအလျောက်မီးလောင်မှုမဖြစ်စေရန် ယာဉ်များကို ကြိုတင်စစ်ဆေးမှုများ သတိထား၍ အခါမလပ် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း မုံရွာမြို့အခြေစိုက် ပုဂ္ဂလိက မော်တော်ယာဉ်များစနစ်တကျ ပြေးဆွဲရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမင်း ထံမှ သိရသည်။

“ယာဉ်တွေမောင်းနှင်တုန်း ဒါမှမဟုတ် ရပ်ထားတုန်းမှာပူပြင်းလှတဲ့ ရာသီကြောင့် အလိုအလျောက်မီးလောင်တာတွေ မကြာခဏဆိုသလို ကြား တွေ့နေရတယ်။ ဖြစ်စဉ်ကို လေ့လာကြည့်ရင်မော်တော်ယာဉ်အင်ဂျင်ခန်း စက်ခန်းတွေ အပူချိန်မြင့်တက်လာချိန်မှာ ဆီပိုက်တွေယိုစိမ့်တာ၊ အင်ဂျင်ခန်း သန့်ရှင်းမှုမရှိတာတွေကြောင့် အင်ဂျင်ခန်းမှာရှိတဲ့ ဆီချေးတွေ၊ ဖုန်တွေက တစ်ဆင့်လောင်ရတာပါ” ဟု ဦးမျိုးမင်းက ပြောသည်။

မော်တော်ယာဉ်များ၏ အင်ဂျင်ခန်းအတွင်း သန့်ရှင်းမှုရှိစေရေး၊ ဆီပိုက်များ ယိုစိမ့်မှုမရှိစေရေးတို့အတွက် အလေးပေးဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ ယာဉ်မောင်းနှင်မှုအနေဖြင့် ယာဉ်မော်တော်ယာဉ်ကွယ်ရန်အတွက် သတ်မှတ်ပိုင် နှုန်းအတိုင်း ဂရုစိုက်မောင်းနှင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယာဉ်မောင်းနှင်စဉ်အချိန်၌

ယာဉ်နှင့် လမ်းအခြေအနေကို အခါမလပ်ဂရုစိုက်သတိထားကာ ဖုန်းပြောခြင်း၊ သီချင်းနားထောင်ခြင်း၊ ဗီဒီယိုကြည့်ခြင်း၊ ဆေးလိပ်သောက်ခြင်း၊ မူးယစ်သေစာ သောက်စားခြင်း၊ လက်တစ်ဖက်တည်းဖြင့် မောင်းနှင်ခြင်းတို့ကို ရှောင်ရှားရန် လိုအပ်ကြောင်း သတိပေးထားသည်။

အဆိုပါအချက်များကို ယာဉ်မောင်းနှင်သူတိုင်းလိုက်နာပြီး ရှောင်သင့်သည် ကိုရှောင် ဆောင်သင့်သည်ကိုဆောင်သင့်ကြောင်း သို့မဟုတ်ယာဉ်မော်တော်ယာဉ် တစ်ဆင့် ဖြစ်ပွားလာမည့်မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ်များကို ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ခရီးသွားများထံသို့ဂရုစိုက်ရန်အတွက် သေဆုံးမှုများမဖြစ်ပွားစေရန် ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် စစ်ဆေးရမည့်အချက်များသတ်မှတ်ပြီး တာဝန်ရှိဌာန အဖွဲ့အစည်းများနှင့်အတူပူးပေါင်း၍ မော်တော်ယာဉ်နှင့် ပတ်သက်သည့် သက်တမ်းရှိယာဉ်သက်သေခံလက်မှတ် ယာဉ်ကိုယ်ထည်ပိုင်း၊ တာယာနှင့် အစိတ်အပိုင်းများအားလုံး အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာမောင်းနှင် အသုံးပြုနိုင်မှု၊ လူစီးထိုင်ခုံများတပ်ဆင်ထားရှိမှု၊ အရေးပေါ်ထွက်ပေါက်များ အသုံးပြုနိုင်မှု၊ အရေးပေါ်အခြေအနေအသုံးပြုနိုင်ရန် မီးသတ်ဆေးဘူး၊ တူ၊ ပုဆိန်၊ ယာဉ်တွင်တပ်ဆင်သည့်ရောင်ပြန်နှင့် ယာဉ်ရပ်နားစဉ်တွင် အသုံးပြုမည့် ကြိုတင်ပြန်ပါရုံစသည်တို့ကို စစ်ဆေးပေးလျက်ရှိကြောင်း ပုဂ္ဂလိက မော်တော် ယာဉ်များ စနစ်တကျပြေးဆွဲနိုင်ရေးကော်မတီမှ သိရသည်။ မိုးလွင်ဦး(မုံရွာ)

## ကျေးရွာနေအိမ်ထောင်စုများအတွက် သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းနှင့် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုမဖြစ်ပေါ်စေရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ပုလဲ မတ် ၂၆

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ပုလဲ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင်အယ်လ်နီညီရာသီဥတု အကျိုးသက်ရောက်မှုကြောင့် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှု မရှိစေရေးအတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနသည် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ နှင့်ပူးပေါင်း၍ ရေများဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိရာ မတ် ၂၀ ရက်က အုန်းမွန်တောကျေးရွာနေ အိမ်ထောင်စုများ

အတွက် သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ အလားတူ ပုလဲမြို့နယ် ပြင်လှိုင်းကျေးရွာတွင် ရေပြတ်လပ်မှုဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း သိရှိရသည့်အတွက် မတ် ၁၉ ရက်က တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်ထက်သည် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးမျိုးအောင်နှင့်အတူ သွားရောက် ကြည့်ရှုရာ ပြင်လှိုင်းကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၇၆ လုံး လူဦးရေ ၃၄၆ ဦးရှိပြီး ရေတွင်းလေးတွင်းမှာ ခန်းခြောက်မှု မရှိသည့် အတွက် ရေတွင်းတစ်တွင်းလျှင် တစ်ရက် ရေထွက်နှုန်း ၇၀၀၀ ရှိပြီး လေးတွင်းအတွက် တစ်ရက်လျှင် ရေဂါလန် ၁၀၀၀၀ ထွက်ရှိရာ ပြင်လှိုင်းကျေးရွာအတွက် နေရာသီတွင် ရေပြတ်လပ်မှုမဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ပုလဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၊ ဒေသအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုရေးအသင်း

အဖွဲ့များနှင့်ပူးပေါင်း၍ နေရာသီတွင် ရေပြတ်လပ်မှုမဖြစ်ပေါ် နိုင်သော ကျေးရွာများအတွက် ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် သောက်သုံးရေများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သယ်ယူဖြန့်ဝေ နိုင်ရေးကို စီစဉ်ထားရှိပြီး ကျေးရွာနေပြည်သူများအနေဖြင့် ရေပြတ်လပ်မှု မဖြစ်ပေါ်လာပါက မြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဖုန်း-၀၇၁-၃၅၀၉၆၊ ၀၉-၉၇၀၄၀၆၃၀၀ သို့ဆက်သွယ်၍ အကူအညီတောင်းခံ နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းခန့်စိုး(ဇေယျာဒိရ)

# စားသုံးသူတို့ အခွင့်အရေးနှင့် စားသုံးသူတို့ အခန်းကဏ္ဍ

စောနိုင် (အသုံးချဘာသာရေး)

## စားသုံးသူများအခွင့်အရေးနေ့

ပြီးခဲ့သည့်မတ်လ ၁၅ ရက်နေ့သည် ကမ္ဘာ့စားသုံးသူများအခွင့်အရေးနေ့ (World Consumer Rights Day-WCRD)ဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော်၊ ၁၉၆၂ ခုနှစ်က အမေရိကန်သမ္မတဂျွန်အက်ဖ်ကနေဒီ (John F. Kennedy)သည် အမေရိကန်ကျွန်းကျွန်းတို့ရှိ စားသုံးသူများ၏ အခွင့်အရေးများ (Consumers' Rights) နှင့်ပတ်သက်၍ မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုမိန့်ခွန်းပြောဆိုပြီးနောက် ဖြစ်ပေါ်လာသော နောက်ဆက်တွဲရလဒ်မှာ စားသုံးသူအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေမူကြမ်းပေါ်ထွက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ အမေရိကန်သမ္မတက စားသုံးသူအခွင့်အရေးကို အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆို၍ အလေးအနက်ထားပြောကြားခဲ့သည့် ထိုနေ့ရက်ကို ကမ္ဘာ့စားသုံးသူများ အခွင့်အရေးနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ကြသည်။ သမ္မတ ဂျွန်အက်ဖ်ကနေဒီ၏ မိန့်ခွန်းမှဖြစ်ပေါ်လာသော စားသုံးသူဥပဒေမူကြမ်းတွင် ပါဝင်သည့် စားသုံးသူအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အခြေခံကျသော အချက် (၄) ချက်မှာ -

- (၁) ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုကို ဘေးဥပဒ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်း၊ လုံခြုံစွာ စားသုံး(အသုံးပြု)ခွင့် (Right to safety)
- (၂) ဝယ်ယူစားသုံး (အသုံးပြု)သည့် ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းအချက်အလက် ပြည့်စုံစွာရရှိခွင့် (Right to information)
- (၃) မိမိတို့၏ နှစ်သက်ရာကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုများကို စိတ်ဆန္ဒအတိုင်း ရွေးချယ်ဝယ်ယူစားသုံး(အသုံးပြု)ခွင့် (Right to choose)နှင့်
- (၄) ဝယ်ယူစားသုံး(အသုံးပြု)လိုက်သည့် ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ သော်လည်းကောင်း၊ ထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ သော်လည်းကောင်း မကျေနပ်မှုများ၊ စိုးရိမ်စရာဖြစ်မှုများကို ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့် (Right to be heard) တို့ဖြစ်သည်။

၁၉၈၅ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက စားသုံးသူများကို ပိုမိုအကာအကွယ်ပြုနိုင်ရန် စားသုံးသူများနှင့် သက်ဆိုင်သည့် နောက်ထပ်အခွင့်အရေး လေးမျိုးဖြစ်သည့် လူတစ်ယောက်၏ အခြေခံလိုအပ်ချက် စား၊ ဝတ်၊ နေရေး အပါအဝင် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးတို့ကို ရရှိခံစားခွင့် (the right to basic needs)၊ ထုတ်လုပ်သူဘက်မှ မှားယွင်းသည့် ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုအတွက် သင့်လျော်သည့် ဖြေရှင်းပေးမှု၊ လျော်ကြေးပြန်လည်ခံစားခွင့် (the right to redress)၊ ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုကို ဝယ်ယူအသုံးပြုရာတွင် သိရှိရမည့်အချက်အလက်များနှင့် စားသုံးသူအခွင့်အရေးဆိုင်ရာများ အသိပညာပေးမှုကို ရရှိခွင့် (the right to consumer education)၊ စားသုံးသူများ၏ အကျိုးစီးပွား

ကို သေချာစေသော ကောင်းမွန်သည့် ခြိမ်းခြောက်မှုများမရှိသည့် နေထိုင်မှုဝန်းကျင်နှင့် အလုပ်ခွင်ဝန်းကျင် ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းကို ရရှိခွင့် (the right to a healthy environment)တို့ကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ပေးခဲ့သည်။

## စားသုံးခြင်း၊ စားသုံးသူနှင့် စားသုံးသူအခွင့်အရေးဆိုသည်မှာ

စားသုံးသူများအခွင့်အရေး (Consumer's Rights)ဆိုသည် အကြောင်းကို လေ့လာရင်း စားသုံးခြင်း (Consumption) နှင့် စားသုံးသူ (Consumer)ဆိုသော ဝေါဟာရများနှင့်ပတ်သက်၍ စဉ်းစားမိသည်။ ဘာဝေါဟာရဘာသာရပ်တွင် စားသုံးခြင်း (Consumption)သည် ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုကို အသုံးပြုခြင်းဖြစ်သည်။ တစ်နည်းဆိုသော် ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုတစ်ခုကို တိုက်ရိုက်အသုံးပြုခြင်း (စားသုံးခြင်း)ပြုလုပ်ရန်ဖြစ်စေ၊ (လက်ရှိ သို့မဟုတ် အနာဂတ်ကာလ) အသုံးဝင်မှုတစ်ခုအတွက်ဖြစ်စေ၊ အခြားသောအကြောင်း အမျိုးမျိုးအတွက်ဖြစ်စေ ဝယ်ယူအသုံးပြုခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ပြုလုပ်သောသူတို့ကို စားသုံးသူများဟုခေါ်သည်။ ဈေးကွက်အင်အားစုထဲတွင် ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအား အင်အားစုဟူ၍ရှိရာ စားသုံးသူများသည် ဝယ်လိုအား အင်အားစုတွင်ပါဝင်ပြီး ဈေးကွက်ယန္တရားအတွက် ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများ ပါဝင်သော ရောင်းလိုအား အင်အားစုထက် ပို၍အဓိကကျသည်ဟု ယေဘုယျဆိုနိုင်သည်။ ဈေးကွက်ယန္တရားကို လည်ပတ်လှုပ်ရှားစေရေးအတွက် ကနဦးလှုံ့ဆော်မှုပြုနိုင်သည့် အင်အားစုဟုလည်း ယူဆကြသည်။

အမေရိကန် စိတ်ပညာရှင် Maslow ၏ လိုအပ်ချက်အဆင့်ဆင့်သီအိုရီ (Hierarchy Of Needs Theory)အရဆိုလျှင် လူတို့(စားသုံးသူတို့)သည် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်အတွက် ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို စားသုံး(အသုံးပြု)နေကြရသည်။ အသက်ရှင်ရပ်တည်မှုအတွက် လိုအပ်ချက်၊ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်၊ အလုပ်အကိုင်လိုခြုံစိတ်ချမှုအတွက် လိုအပ်ချက်၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်၊ လေးစားတန်ဖိုးထားမှုရရှိရန် လိုအပ်ချက်နှင့် မိမိကိုယ်မိမိကြည်မှုရှိစွာဖြင့် မိမိကိုယ်မိမိ ဘဝတိုးတက်မှုအတွက် ဖန်တီးတည်ဆောက်နိုင်ရန် လိုအပ်ချက်တို့အတွက် ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို ဝယ်ယူစားသုံး(အသုံးပြု)မှု အမြဲပြုလုပ်နေကြရသည်။ ထို့ကြောင့် စားသုံးသူများသည် စားသုံးခြင်း(အသုံးပြု)အပြုအမူကို အမြဲမပြတ်ပြုလုပ်ရင်း ဈေးကွက်အတွင်းရှိ အခြားသော အင်အားစုဖြစ်သည့် ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများကို လှုံ့ဆော်နေသည့် သဘောမျိုးရှိသကဲ့သို့ ထိုသဘောသဘာဝကို နားလည်သည့် ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများကလည်း ၎င်းတို့၏ ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို စားသုံးသူများ ပိုမိုဝယ်ယူအသုံးပြု(စားသုံး)လာစေရန် ဆန်းသစ်တီထွင်ထုတ်လုပ်မှုများဖြင့် ဆွဲဆောင်ကြသည့်အခြေအနေရှိသည်။ ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်းနှင့် ဝယ်ယူစားသုံး(အသုံးပြု)ခြင်းတို့၏ ဈေးကွက်ကို တည်မြဲစေသော နောက်ဆုံးပန်းတိုင်မှာ စားသုံးသူ

စိတ်ကျေနပ်မှုရရှိရေးဖြစ်သည်။ စားသုံးသူစိတ်ကျေနပ်မှုရရှိရန်မှာ စားသုံးသူအခွင့်အရေးကို ထိထိရောက်ရောက် ကာကွယ်ပေးနိုင်ရန်လိုသည်။

ကုန်ထုတ်လုပ်မှုတွင် အသုံးပြုရန်လည်းကောင်း၊ အမြတ်အစွန်းရရှိရန်အတွက်၊ ပြန်လည်ရောင်းချရန်အတွက် ဝယ်ယူသူတို့ကို စားသုံးသူများဟု မသတ်မှတ်ပေ။ ထို့ကြောင့် စားသုံးသူအခွင့်အရေးဆိုသည်မှာ အသုံးပြုမှုတစ်မျိုးမျိုးအတွက် ရည်ရွယ်၍ ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် ချက်ချင်းတိုက်ရိုက် စားသုံးမှု(အသုံးပြုမှု)အတွက်ဖြစ်စေ ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုတစ်ခုခုကို ဝယ်ယူစားသုံး(အသုံးပြု)သောသူများ ကြုံတွေ့နှစ်နာမှုများမရှိစေရန်၊ ကျင့်ဝတ်အရဖြစ်စေ၊ ဥပဒေအရဖြစ်စေ ပြင်ဆင်ထားသော အခွင့်အရေးများဖြစ်သည်။ ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရောင်းချသူ၊ ဝန်ဆောင်မှုပေး(ရောင်းချ)သူက ၎င်းတို့ရောင်းချလိုက်သည့် ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ စားသုံးသူအခွင့်အရေးများ သေချာစေခြင်း

ကုန်စည် သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုတစ်ခုကို တိုက်ရိုက်အသုံးပြုခြင်း (စားသုံးခြင်း) ပြုလုပ်ရန်ဖြစ်စေ၊ (လက်ရှိ သို့မဟုတ် အနာဂတ်ကာလ) အသုံးဝင်မှုတစ်ခုအတွက်ဖြစ်စေ၊ အခြားသောအကြောင်း အမျိုးမျိုးအတွက်ဖြစ်စေ ဝယ်ယူအသုံးပြုခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ပြုလုပ်သောသူတို့ကို စားသုံးသူများဟု ခေါ်သည်။

သည် စားသုံးသူများကို အကာအကွယ်ပေးနိုင်ခြင်းဖြစ်သဖြင့် စားသုံးသူအခွင့်အရေးများကို စားသုံးသူများသာမက ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများပါ သိရှိနားလည်ပြီး လိုက်နာခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်မှသာ အောင်မြင်မှုရရှိနိုင်မည်။

## စားသုံးသူ၏ အရေးပါမှု

လူတစ်ဦးသည် တစ်ချိန်တွင်စားသုံးသူဖြစ်သကဲ့သို့ အခြားတစ်ချိန်တွင် ထုတ်လုပ်သူရောင်းချသူဖြစ်သည်။ တစ်ခါတရံတွင် စားသုံးသူရော ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူပါ နှစ်ကိုယ့်တစ်စိတ် တစ်ပြိုင်နက်ဖြစ်နေတတ်သည်။ ထို့ကြောင့် စားသုံးသူသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၊ စီးပွားရေးအဆောက်အအုံတစ်ခုအတွင်း၌ အရေးကြီးဆုံးအရာဖြစ်ပြီး ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်စေရေးအတွက် သက်ရှိယန္တရား အစိတ်အပိုင်းလည်း ဖြစ်သည်။ စီးပွားရေးအဆောက်အအုံကြီးတစ်ခုလုံး ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်စေရေးအတွက် အစိတ်အပိုင်းအစုအဝေးအဖြစ်ဖြစ်ပြီး ဈေးကွက်စနစ် လည်ပတ်စေရေးအတွက် စားသုံးသူများ၏အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ပေးခြင်းသည် ကုန်ထုတ်လုပ်သူများ အပါအဝင် နိုင်ငံသားများအားလုံး၏ အကျိုးစီးပွားကို ထိန်းသိမ်းပေးခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အားထုတ်နေခြင်း ဟုလည်းဆိုရမည်။ စားသုံးသူများ အကျိုး

စီးပွားပျက်စီးခဲ့လျှင် ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူများ၏ အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုကို ထိခိုက်လာမည်။ တစ်နွယ်ငင်တစ်စင်ပါ နိုင်ငံအကျိုးစီးပွားကို ဆိုးကျိုးသက်ရောက်မှုများဖြစ်လာနိုင်မည်ကို သတိပြုသင့်သည်။ ကိုင်းကျွန်းမှိုကျွန်းကိုးမို့ အခြေအနေမျိုးဖြစ်သောကြောင့် စားသုံးသူအကျိုးပျက်စီးလျှင် မဝေးတော့သည့်အချိန်၌ ထုတ်လုပ်သူ၏ အကျိုးစီးပွားပါ ပျက်စီးလာတော့မည်ဖြစ်ပြီး ဈေးကွက်ယန္တရားလည်ပတ်မှုကို ထိခိုက်လာမည်မှာ သေချာသောအခြေအနေဖြစ်သည်။ စားသုံးသူ တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း ထိခိုက်မှုဖြစ်လာခဲ့လျှင် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံတစ်ခုလုံးကို တဖြည်းဖြည်းထိခိုက်လာစေနိုင်ပြီး ဈေးကွက်ယန္တရားလည်ပတ်မှုကို ပျက်စီးစေသဖြင့် စားသုံးသူများ ထိခိုက်မှုမရှိစေရန် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးမှုသည် အရေးကြီးသည့် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်မှုဖြစ်သည်ကိုလည်း သဘောပေါက်နားလည်သင့်ပေသည်။

## ဈေးကွက်စနစ်နှင့် စားသုံးသူအခွင့်အရေးကာကွယ်ခြင်း

ဈေးကွက်စီးပွားရေးဆိုသည်မှာ လွတ်လပ်စွာဖြင့် ပြိုင်ဆိုင်ရောင်းဝယ်မှုရှိသော စနစ်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ဆိုင်မှုအားကောင်းမှု ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် ပီပြင်မည်။ ပြိုင်ဆိုင်မှု အားကောင်းခဲ့လျှင် ဈေးကွက်များ စီးပွားရေးအရ စွမ်းဆောင်ရည်ရှိလာပြီး ထုတ်လုပ်သူများ စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားလာမည်။ စားသုံးသူများ ရွေးချယ်စားသုံးခွင့်များပြားလာမည်။ နှစ်ဖက်အကျိုးစီးပွားမြင့်မားလာစေနိုင်သည်။ ဈေးကွက်များ ထိုအခြေအနေမျိုး ဖြစ်ထွန်းလာစေရန် အထောက်အကူပြုသော အင်စတီကျူးရှင်း

ကို ထိခိုက်မှုဖြစ်လျက် ထုတ်လုပ်သူတို့၏ အကျိုးစီးပွားပါ ထိခိုက်လာပေမည်။ စားသုံးသူအုပ်စု(ဝယ်လိုအားအုပ်စု)နှင့် ထုတ်လုပ် ရောင်းချသူအုပ်စု(ရောင်းလိုအားအုပ်စု) အကျိုးစီးပွားဆက်စပ်ထိခိုက်မှုများဖြစ်လာသောအခါ ဈေးကွက်ယန္တရားမှာ စွမ်းဆောင်ရည်ရှိစွာ လည်ပတ်နိုင်ခြင်းမရှိတော့ပေ။ ထိုသို့ ဈေးကွက်ယန္တရားလည်ပတ်မှု ကောင်းမွန်ခြင်း မရှိသောအခါ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကျင့်သုံးခြင်းမှရရှိမည့် ကောင်းကျိုးဆိုးကျိုးစီးပွားရေးအဆောက်အအုံထဲတွင် ဆိုးကျိုးများဖြင့်သာ ကြုံတွေ့လာရပေမည်။ ထို့ကြောင့် စားသုံးသူအခွင့်အရေးများကို စောင့်ရှောက်ပေးခြင်း၊ အကာကွယ်ပေးခြင်း တို့သည် ဈေးကွက်စနစ်ကျင့်သုံးမှု ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် အလွန်အရေးကြီးသည်ကို သတိပြုသင့်သည်။

## မြန်မာနိုင်ငံနှင့် စားသုံးသူကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး

ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် ကျင့်သုံးမှုတွင် အချိန်ကာလများစွာ ကြာမြင့်ခြင်းမရှိသေးသော မြန်မာနိုင်ငံရှိ စားသုံးသူများ၊ ထုတ်လုပ်သူများအနေဖြင့် စားသုံးသူအခွင့်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှု များစွာရှိသေးမည်မဟုတ်ပေ။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် စားသုံးသူအရေးအရာများ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်၊ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှု ပြုလုပ်ပေးနိုင်ရန် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအောက်တွင် ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများတွင်လည်း စားသုံးသူအငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းရေးအဖွဲ့များကို လည်းကောင်း ဖွဲ့စည်းထားသည်ဟု သိရှိရပြီး စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေးဥပဒေကိုလည်း ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စားသုံးသူများအခွင့်အရေးအတွက် ကနဦးအားထုတ်မှုခြေလှမ်းများပင် ဖြစ်သည်။ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ အားနည်းလျက်ရှိပြီး သွင်းကုန်ပမာဏ ကြီးမားစွာမှီခိုနေရသော မြန်မာ့စီးပွားရေးအဆောက်အအုံထဲတွင် စားသုံးသူ အကျိုးစီးပွားများနှင့်ပတ်သက်၍ တိုက်ရိုက်အားဖြင့် ပတ်သက်သော၊ သွယ်ဝိုက်ဆက်စပ်သော ဆောင်ရွက်စရာများစွာရှိနေသေးသည်။ စားသုံးသူအခွင့်အရေးများနှင့်ပတ်သက်၍ အားထုတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် စားသုံးသူများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးခြင်းသာမက နိုင်ငံ၏ ကုန်စည်နှင့်ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း၊ လုပ်ငန်းတစ်ခုချင်း၏ အကျိုးစီးပွားကို မြှင့်တင်ရာမှတစ်ဆင့် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်သည်ဟုသာ ခံယူလျက် ဆောင်ရွက်သင့်ပေသည်။

စားသုံးသူတို့ အခွင့်အရေးများကို ပြည့်ဝစွာရရှိခံစားနိုင်ရေး၊ ထိခိုက်နှစ်နာမှုများ မရှိစေရေးအတွက် ကာကွယ်နိုင်ရေးအားထုတ်ရာတွင် ဥပဒေများ အတည်ပြု ထုတ်ပြန်ခြင်း၊ အဖွဲ့အစည်းများဖွဲ့စည်းပေးခြင်းတို့အပြင် အများပြည်သူတို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် နားလည်သဘောပေါက်စေရေးအတွက် အသိပညာပေးမှုလုပ်ငန်းများကိုပါ တစ်ပြိုင်နက် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်၊ ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်ဖို့လိုသည်။ ထို့ကြောင့် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံထဲရှိ လူတိုင်းသည် စားသုံးသူများဖြစ်သည်ကို သဘောပေါက်လျက် တာဝန်ရှိသည့် အစိုးရဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အတူရည်ရွယ်ချက် ဖြောင့်မန်သော ပြည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများကပါ အင်တိုက်အားတိုက်ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပေသည်။